
 ام�روزه یک�ی از درآمدزاتری�ن ش�غل ها
تاس�یس رس�توران های فس�ت فودی و 
یا حتی زدن دک�ه کوچکی ب�رای فروش 
فس�ت فود اس�ت. در جامعه کنونی سیل 
تحصیلکردگان را می بینیم که بدون فکر 
به ادامه تحصیل در رشته تحصیلی خود، 

شغل خود برای گذران زندگی را در احداث 
یک مغازه فست فودی انتخاب می کنند و 
 باور همگان بر این است که فروش فست فود
درآم�د خوب�ی را در پ�ی دارد و حرفه ای 

است که به س�رمایه کمی 
نیاز دارد...
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عدم اجرای  قانون سقف صدورمجوز به علت وجود  بیکاری

گسترش قارچ گونه فست فودی ها 
9اق���ت���ص���اددر سطح شهر ادامه دارد

 استاندار اصفهان از تشکیل کمیته پیشگیری از اعتیاد زنان زیر 
نظر مدیرکل امور بانوان استانداری خبر می دهد. به گفته او 10 
درصد از مجموع معتادان را زنان تشکیل می دهند، نرخ رشد ابتلای 
زنان به اعتیاد دو برابر مردان اس��ت و نرخ اعتیاد زنان در اس��تان 
اصفهان از متوسط کش��وری بالاتر و نگران کننده است. استاندار 
اصفهان خبر می دهد که ظرف یک سال اخیر 24هزار قاچاقچی، 
حمل کننده،  توزیع کننده و معتاد در اصفهان دس��تگیر شده اند 
که 2.5 درصد آن زنان بوده اند. مطابق آمار اعلام شده 1.9درصد 

جمعیت اصفهان مبتلا به اعتیاد هستند. در  صورتی که جمعیت 
اصفهان حدود پنج میلیون در نظر گرفته شود، تعداد افراد معتاد 
حدود 95هزار نفر خواهد شد که 10درصد این جمعیت که بیانگر 
تعداد زنان معتاد اصفهانی اس��ت 9هزار و500 نفر خواهد بود. با 
این وجود کارشناس مسوول پیش��گیری و امور اعتیاد اداره کل 
بهزیستی اس��تان اصفهان، آمار دیگری ارائه می دهد:»با فرض 
جمعیت پنج میلیون نفری استان اصفهان طبق برآورد تحقیقی 

95هزارنفر در این استان معتاد به مواد مخدر هستند که ...

تاسیس نخستین اقامتگاه
 زنان معتاد کارتن خواب در اصفهان
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زیرساخت های ترک اعتیاد زنان در استان فراهم نیست

 بذل و  بخشش امتیازی گیتی پسند 
و کاشی نیلو  در هفته ابتدایی لیگ

ن��ه ؛ 
این طور قبول نیست

سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی :

فروش اینترنت مخابرات 
اصفهان به مشترکان جدید 

به شرط بهبود پهنای باند

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان 
تاکید کرد:

فرهنگ مصرف آب باید در 
سبک زندگی مان اصلاح شود

کتابخانه تخصصي هنر و  اصفهان شناسي »شیخ بهایي« 
برگزار می کند؛

آموزش و بازدید از اصفهان 
در دوره اصفهان شناسی 

دکتر جمالی نژاد، شهردار اصفهان:

شـهرداری به تنـهایی
 نمی تواند شـهر را بسـازد 3 
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رییس پلیس آگاهی استان اصفهان گفت: اعضای باند معتاد به 
شیشه که اقدام به سرقت از منازل مردم می کردند، در عملیات 
ویژه پلیس آگاهی استان اصفهان شناسایی و دستگیر شدند.

ستار خس��روی از انهدام باند سارقان شیش��ه ای در اصفهان 
خبر داد و اظهار داشت: در پی وقوع چند فقره سرقت منزل 
و شکایت تعدادی از شهروندان به پلیس ، موضوع به صورت 
ویژه در دس��تور کار کارآگاهان این پلیس قرار گرفت. وی با 
بیان اینکه تمامی سرقت های صورت گرفته به روش توپی زنی 
انجام شده است، افزود: کارآگاهان با انجام تحقیقات گسترده 

و اقدامات ویژه پلیسی توانس��تند باند پنج  نفره ای...
8

رییس پلیس آگاهی اصفهان:

 باند سارقان شیشه ای منازل 
در اصفهان متلاشی شد

وی���������ژه ن���ام���ه
دان������������������������ش

2رییس جمهور در ضیافت افطار فعالان و تشکل های حوزه زنان و خانواده مطرح کرد؛

 قدردانی از حمایت های مردمی
 و مقام معظم رهبری در پیمودن راه
 بسیار طولانی مذاکرات هسته ای

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی، توافق 
هس��ته ای با 1+5 را پله اول برای رس��یدن به بام تعامل 
سازنده با جهان دانست و اظهارداش��ت: ما اهل فریب و 
دورویی نیس��تیم؛ اگر وعده ای در چارچ��وب مصالح و 
منافع ملی داده ایم، به آن عمل خواهیم کرد، مش��روط 
بر اینکه طرف مقابل هم به وع��ده های خود عمل کند. 

 اگر طرف مقابل به وعده هایش عم��ل کند، ایران نیز به 
وعده هایش عمل خواهد کرد. رییس جمهور با قدردانی 
از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اس��لامی، پشتیبانی 
م��ردم و همدلی مس��وولان، تاکید ک��رد: حفظ حقوق 
هسته ای، رفع تحریم ها و تعامل سازنده با جهان مبنای 

مذاکرات بوده و خواهد بود...
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رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

بازار میوه نوروز امس��ال، حال و هوای خوشی نداشت. با 
وجود بیانات مسوولان در اواخر سال ۹۳ در رابطه با عدم 
کمبود میوه و قیمت مناسب آن برای ایام عید، با گذشت 
چند روز از سال جدید، شاهد کمبود میوه های باکیفیت 
 و گرانی این محصولات بودیم، به گونه ای که گرانی میوه
به ویژه پرتقال و نارنگی باعث نارضایتی خریداران ش��د 

و این بار نی��ز اعتماد مردم نس��بت ب��ه وعده های 
مسوولان مبني بر تنظیم بازار، جلوگیري .... 

دکتر سقائیان نژاد، شهردار اصفهان:

5

همین صفحه

4

گزارش از مهمانان نوروزی در باغ پرندگان

زندگی در اصفهان لذت بخش است

باید برای جذب گردشگر 
برنامه ریزی کنیم

ویژه نامه 
سبک زندگی

10
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درگذشت پدر مهربان و دلسوز شما را تسلیت عرض نموده 
از درگاه خداوند متعال برای آن مرحوم رحمت و مغفرت و 

 برای جناب عالی و خانواده محترمتان شکیبایی مسئلت 
می نماییم که حضرتش فرمود: و بشر الصابرین الذین اذا 

اصابتهم مصیبه قالوا انا لله و انا الیه راجعون 

رییس محترم اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان اصفهان 

جناب آقای

بیست و هفتم
کل من علیها فان و یبقی وجه ربک ذو الجلال و الاکرام  

ضایعه درگذشت پدر بزرگوارتان  را از صمیم قلب تسلیت 
عرض می کنیم و از خداوند متعال صبر جزیل برای 

بازماندگان مسئلت داریم.

جناب آقای

رییس محترم اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان اصفهان 



رییس جمهور با قدردانی از حمایت های مردمی 

ان
��ر

ه ای
رو

و مقام معظ��م رهبری در پیمودن راه بس��یار گ��
طولانی مذاكرات هس��ته ای، گف��ت: در حال 
حاضر به قله بسیار نزدیك هستیم، ولی هنوز 
قدم هایی تا رس��یدن به این قله فاصله داریم، 
انشاء الله به حول و قوه الهی مذاكره كنندگان ایرانی در 

این مصاف سخت و پیچیده، پیروز خواهند بود. 

  وعده  دوران انتخابات به م�ردم برای حل 
معضل هسته ای تا بدین جا عملی شده است

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی  
ریاست جمهوری، حجت الاسلام والمسلمین دكتر 

حسن روحانی، رییس جمهور در ضیافت افطار فعالان 
و تشكل های حوزه زنان و خانواده اظهارداشت: اگر از 
این گنج و استعداد زنان در جامعه به خوبی استفاده 
نش��ود، در حقیقت هم به این بانوان و هم به جامعه 

ظلم شده است.
بای��د تلاش كنی��م تا به س��مت براب��ری فرصت ها 
در كش��ور برویم و ض��رورت بهره گی��ری و توجه به 
استعدادها و توانمندی های بانوان در جامعه، ایجاد 
فضای جدید در كشور و بهره گیری بهتر از فرصت ها و 
سرمایه های ملی، فرهنگی و اقتصادی از اهداف دولت 
است.  رییس جمهور در ادامه به مذاكرات هسته ای 
ایران با گروه ۱+۵ اش��اره كرد و گفت: خدا را شاكرم 

وعده ای ك��ه در دوران انتخابات به م��ردم برای حل 
معضل هسته ای دادم، تا بدین جا عملی شده است. 

  مذاکره کنندگان هس�ته ای ایران با اقتدار 
ایستاده اند

رییس ش��ورای عال��ی امنیت مل��ی ب��ا قدردانی از 
 تلاش ه��ای خس��تگی ناپذیر تی��م مذاك��ره كننده 
هسته ای ایران در دو سال گذشته، اظهار داشت: هر 
زمان كه با مذاكره كنندگان صحبت می كنم خستگی 
از صدای دیپلمات های كش��ورمان به وضوح نمایان 
است، اما آنان با اقتدار ایستاده اند. دكتر روحانی ادامه 
داد: خوش��بختانه دولت، م��ردم و مذاكره كنندگان 

هسته ای وظیفه خود را در خصوص این مذاكرات به 
خوبی انجام داده اند.

  ب�ه قل�ه بس�یار نزدی�ك هس�تیم و 
مذاکره کنندگان ایرانی در این مصاف س�خت 

و پیچیده، پیروز خواهند بود
رییس جمهور با قدردان��ی از حمایت های مردمی و 
مقام معظ��م رهبری در پیمودن راه بس��یار طولانی 
مذاكرات هسته ای، گفت: در حال حاضر به قله بسیار 
نزدیك هس��تیم، ولی هنوز قدم هایی تا رس��یدن به 
 این قله فاصله داریم، انش��اء الله به ح��ول و قوه الهی 
مذاك��ره كنندگان ایران��ی در این مصاف س��خت و 

پیچیده، پیروز خواهند بود.

  هدف دیگر دولت حل معضل بزرگ بیكاری 
در کشور است

دكت��ر روحانی ایج��اد فض��ای جدید در كش��ور و 
بهره گیری بهت��ر از فرصت ها و س��رمایه های ملی، 
فرهنگی و اقتصادی را یكی از اه��داف دولت در این 
مذاكرات برش��مرد و افزود: ه��دف دیگر دولت حل 
معضل بزرگ بیكاری در كش��ور اس��ت ت��ا بتوان با 
استفاده از استعداد، دانش و تخصص جوانان ایرانی، 
فضایی مناس��ب برای رس��یدن به اهداف جامعه به 

وجود آید. 

  حجاب و عفاف شامل نوع نگاه، حرف زدن، 
سبك جمله بندی و رفتار و منش است

رییس جمهور در بخش دیگری از س��خنان خود با 
طرح این پرس��ش كه آیا حجاب و عفاف تنها به نوع 
پوش��ش ظاهری باز می گردد، و با اش��اره به مساله 
حجاب و عفاف در ق��رآن كریم، گف��ت: طبق آیات 
قرآن، عفاف از نگاه مردان ش��روع می شود و به طور 

كلی عفاف و حجاب از زبان، چشم و نگاه آغاز می شود. 
دكتر روحانی ادامه داد: حجاب و عفاف ش��امل نوع 
نگاه، حرف زدن، س��بك جمله بندی و رفتار و منش 
است. رییس جمهور با تاكید بر اینكه عفاف و حجاب 
مانند روزه مس��اله ای اس��ت در درون، قلب، جان و 
روان انس��ان، گفت: نباید حجاب تنها در یك مساله 

خلاصه شود.

  حجاب و عفاف به خاطر امنیت زنان است
دكتر روحانی با تاكید بر اینك��ه پایبندی به عفاف و 
حجاب با زور و جبر امكان پذیر نیس��ت، گفت: باید 
واقعیت ها برای زنان و دختران كش��ور مطرح ش��ود 
 كه قطعاً این مس��اله بای��د از مدارس و دانش��گاه ها 
ش��روع  ش��ود. رییس جمهور با اش��اره به روز عفاف 
و حج��اب و واقعه مس��جد گوهرش��اد در مش��هد، 
اظهارداشت: طبق آیات شریفه قرآن، حجاب و عفاف 

به خاطر امنیت زنان ایجاد شده است. 

  ضرورت ایجاد فرصت های برابر در مسائل 
سیاسی و اجتماعی برای بانوان

دكتر روحانی در ابتدای سخنان خود بر ضرورت ایجاد 
فرصت های برابر در مسائل سیاسی و اجتماعی برای 
بانوان در جامعه تاكید كرد و گفت: باید تلاش كنیم تا 

به سمت برابری فرصت ها در كشور برویم. 
رییس جمهور اف��زود: زنان و م��ردان دارای ویژگی  
خاص خود هس��تند، اما این به معنای كمبود كمال 
نیست و این ویژگی ها معمولاً در چارچوب تناسب ها 

و نه ضعف و نقصان شكل گرفته است. 
دكتر روحانی با اشاره به مسوولیت های سخت زنان 
در جامعه گفت: متاسفانه گاهی آسیب های اجتماعی 
زنان بیشتر از مردان بوده است و باید علاوه بر برابری 

فرصت، برابری مصونیت نیز در جامعه به وجود آید.

سرتیپ بسیجی محمدرضا نقدی، رییس سازمان بسیج مستضعفین در پانزدهمین 
همایش تجلیل از ورزش��كاران جوانمردی ك��ه در رقابت های مختل��ف از رویارویی 
با نمایندگان رژیم غاصب صهیونیس��تی امتناع كردند، در پاس��خ ب��ه برخی افراد كه 
می گویند فایده ش��عار مرگ بر اس��رائیل و مرگ بر آمریكا كه این مل��ت با زبان روزه 
و در گرمای ش��دید در خیابان ها س��ر می دهند، چه بود، گفت: امروز این شعار دنیا 
 را فراگرفته اس��ت. دشمن این طور تفس��یر می كند كه اگر ما ش��عار محو اسرائیل را 

سر می دهیم، می خواهیم مثل آنها با بمب هس��ته ای او را نابود كنیم. وی ادامه داد: 
عده ای در مذاكرات می گویند، ایرانی ها یك خطر برای رژیم صهیونیس��تی هستند 
و این رفت و آمدها برای این است كه بمب اتمی نس��ازند. این یك دروغ بزرگ است. 
رییس سازمان بسیج مس��تضعفین با بیان اینكه چندین روز اس��ت كه وزیر خارجه 
آمریكا در وین با دریوزگی برای رس��یدن به توافق تلاش می كند، تشریح كرد: روشن 
اس��ت این همه تلاش صرفاً بر سر مساله هسته ای ایران نیس��ت. وی افزود: همه می 

دانیم جمهوری اسلامی، برای تحقق ش��عار محو اسرائیل همان جوری عمل می كند 
كه شاه را محو كرد و تهران را از دس��ت آمریكایی ها و شاه دست نشانده آنها درآورد و 
ملت های آزادی خواه و پیرو اسلام ناب با الگوگیری از انقلاب اسلامی بغداد را از لوث 
صدام پاک كردند و همانطور بدون س��لاح اتمی، لبنان را كه تحت اش��غال آمریكا و 
اسرائیل بود، آزاد كردند. نقدی سرمایه واقعی را ایمان و توكل به خدا دانسته و افزود: 
 پیروان اسلام ناب و امام )ره( همان طور كه صنعا و عدن و مأرب را آزاد كردند، تلاویو و 

بیت المقدس را آزاد خواهند كرد. وی تصریح كرد: در این راه سرمایه ما بمب اتم نیست، 
بلكه وجدان های بیدار و س��لاحمان الله اكبر، ایمان و توكل به خداست. سردار نقدی 
فشارها و تهدیدها و تحریم های دشمن را برای گرفتن سلاح اخلاص و ایمان ملت ایران 
دانست و اظهار داشت: هدف اصلی دشمن از این مذاكرات، فشارها، تهدیدها و تحریم ها، 
ممنوعیت ساخت تسلیحات اتمی نیست، بلكه تلاش برای گرفتن سلاح ایمان و تلاش 

برای خاموش كردن فریاد مرگ بر آمریكا و مرگ بر اسرائیل از زبان ملت ایران است. 

راهپیمایی ۲۳ تیر ۷۸ اوج حمایت 
مردمی از نظام و انقلاب اسلامی بود

ش��ورای هماهنگی تبلیغات اس��لامی، ب��ا ص��دور بیانیه ای، 
راهپیمایی مردم��ی ۲۳ تیرم��اه س��ال ۱۳۷۸ را اوج حمایت 
مردمی از نظام و انقلاب اس��لامی و ارزش ها و دس��تاوردهای 

سترگ آن دانست. 
ش��ورای هماهنگی تبلیغات اسلامی در آس��تانه شانزدهمین 
سالگرد قیام مردمی ۲۳ تیرماه س��ال ۱۳۷۸ با صدور بیانیه ای 
ضمن پاسداشت این حضور مقتدرانه، بصیرت مندانه و پربركت 
 و خیزش عظیم مل��ی مردم علی��ه آش��وبگران و فتنه جویان، 
۲۳ تیر را نشان از اوج حمایت مردمی از نظام و انقلاب اسلامی و 
ارزش ها و دستاوردهای سترگ آن دانست. در این بیانیه آمده 
است: بیست وسوم تیرماه س��ال ۱۳۷۸ یادآور حضور مقتدرانه 
و هوش��مندانه ملت بابصیرت، آگاه و همیش��ه در صحنه ایران 
اسلامی است كه در مقابل آش��وبگران و اغتشاشگران متحد و 
یكپارچه بر س��ر اصول و مواضع ش��رعی و قانونی ملت و نظام 

ایستادند.

عراقچی: برخی مشكلات باقی است
عضو ارش��د تیم مذاكره كننده كش��ورمان آخری��ن وضعیت 
مذاكرات هسته ای را تش��ریح كرد.  س��ید عباس عراقچی در 
گفت وگو با رس��انه ها گفت:  مذاكرات به لحظ��ات نفس گیر 
آخر رس��یده، پیش��رفت های واقعا خوبی در این دو س��ه روزه 
 حاصل شده، ولی هنوز مش��كلاتی وجود دارد. عضو ارشد تیم 
مذاكره كننده كش��ورمان ادامه داد: تا این مشكلات حل نشود 

نمی توان گفت به توافق رسیده ایم.

 برنامه ای برای برگزاری 
 جشن هسته ای از دولت 

به وزارت کشور ابلاغ نشده
سخنگوی وزارت كشور درباره برگزاری جشن هسته ای گفت: 
برنامه ای درباره جشن هسته ای از دولت به وزارت كشور ابلاغ 

نشده است و هر تجمعی نیاز به مجوز قانونی دارد. 
حس��ینعلی امیری در حاش��یه هفتادوپنجمین جلسه شورای 
اجتماعی وزارت كش��ور در پاس��خ به س��والی مبنی ب��ر اینكه 
برنامه ای درباره برگزاری جش��ن هس��ته ای از دولت به وزارت 
كشور ابلاغ شده است یا خیر، گفت: برنامه ای از دولت به وزارت 

كشور ابلاغ نشده است.
وی با بیان اینكه گروه ها و تشكل های سیاسی نیز درخواستی 
نداشته اند، اظهار داش��ت: هرگونه تجمعی به هر عنوانی نیاز به 
مجوز قانونی دارد و تجمعات فاقد مجوز قانونی مشمول مقررات 

تجمعات غیرمجاز است.

سخنگوی هیات رییسه مجلس خبر داد؛ 

ضابطه جدید برای طرح استیضاح 
وزرا در صحن علنی 

سخنگوی هیات رییس��ه مجلس شورای اس��لامی با اشاره به 
جلسه اخیر هیات رییسه مجلس از تعیین ضوابط جدید برای 
طرح استیضاح وزرا در جلسات علنی مجلس خبر داد. عبدالرضا 
مصری اظهار كرد: در جلسه روز گذشته قرار شد درمواردی كه 
درخواست استیضاح وزرا وجود دارد جلساتی در كمیسیون های 
مربوطه بین وزیر و استیضاح كنندگان برگزار شود و اگر كسانی 
از پاس��خ های وزیر در این جلس��ه قانع نش��دند، آن را به شكل 
مكتوب بنویس��ند. در صورتی كه تع��داد نمایندگانی كه قانع 
نشدند به ۱0 نفر برسد، استیضاح از سوی كمیسیون مربوطه به 
هیات رییس��ه برای طرح در صحن علنی ارجاع خواهد شد. اما 
كسانی كه مكتوب ننویس��ند به منزله انصراف آنها از استیضاح 
خواهد بود. وی افزود: هیات رییس��ه این ضابط��ه را به عنوان 
وحدت رویه به كمیسیون های تخصصی اعلام كرد تا از این به 

بعد درباره  استیضاح وزرا اعمال شود. 
سخنگوی هیات رییسه مجلس همچنین یادآور شد: در جلسه 
هیات رییس��ه قرار ش��د تحقیق و تفحص هایی ك��ه نتیجه آن 
مشخص ش��ده برای قرائت در صحن علنی ارائه شود. به گفته 
مصری، مجلس هفته آینده در روزهای سه شنبه و چهارشنبه 

جلسه علنی خواهد داشت. 

اخبار کوتاه
رییس جمهور در ضیافت افطار فعالان و تشكل های حوزه زنان و خانواده مطرح کرد؛گروه ایران

قدردانیازحمایتهایمردمیومقاممعظمرهبریدرپیمودنراهبسیارطولانیمذاكراتهستهای

سرمایه ما بمب اتمی نیست، وجدان های بیدار است

هفته گذشته به دلیل تقارن با ایام قدر  آمیز قلمدون 
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منتشر نشد. در عوض در اولین آمیز قلمدون این 
هفته اتفاقات گذشته آن هفته را مرور می كنیم 
تا گل لبخند را دوباره بر چهره تان مشاهد كنیم.

  الگوی هفته
»باشگاه خبرنگاران :كمپانی كوكاكولا برای اینكه 
دیگران از ظاهر چیزی را قضاوت نكنند، در ماه رمضان 

لوگوی خود را در خاور میانه حذف كرد.«
یعنی ش��ما هرچقدر هم فكر كنید، الگوی��ی بهتر از 
شركت كوكاكولا برای مسلمانی آن هم در این ماه عزیز 

پیدا نمی كنید. 
 خوب درس بگیری��د دیگر!چ��را به مردم برچس��ب

 می زنید؟ چرا نادانسته قضاوت می كنید؟ چرا خیال 
می كنید ش��ركتی كه صد در صد س��هام دارهایش 
اسرائیلی هستند با شما دش��منی دارد و با پول های 
شما بابت خرید نوشابه هایش ، تسلیحات می خرد و  

مسلمان كشی می كند؟ 
 چرا به شركت محترمی كه لوگوی رسمی اش توهین 
به پیامبر)ص( و اماكن مقدس��تان است بی خود و بی 
جهت برچسب می زنید؟ زود قضاوت نكنید... فعلا یك 

لیوان كوكا بزنید.

  تهدید هفته
» مشرق:پس از عدم مخالفت ایران با دعوت از اشتون، 
مش��اوران و معاونان خان��م موگرینی به ای��ران اعلام 
كرده اند، شما نباید با دعوت از اشتون موافقت كنید، 
آیا دوست دارید ما هم س��عید جلیلی را برای مراسم 
پایانی به وین فرا بخوانیم؟« ببین موگرینی جان! اگر 
فكر كردی دكتر جلیلی به اندازه اش��تون وقت اضافه 
دارد كه آن را به خاطر گل روی ش��ما خرج كند، زهی 
خیال باطل! دكتر فعلا وقت و فكرش را بر فرصت ها و 
ظرفیت های داخلی متمركز كرده و تا به تاریخ تحریم ها 
از طریق فلسفه صدرایی دست پیدا نكند، عمرا ظرفیت 
وقتش را صرف این كارها بكند. شما هم بهتراست به 
جای چشم و هم چشمی با كاترین، كمی به كارهای 

عقب افتاده ات برسی.

  ایرانی هفته
» دکتر ظریف: هرگز یك ایرانی را تهدید نكنید!«

این جمله عمرا طنز بردار نیس��ت. ما هم غلط بكنیم 

با این جمله ش��وخی كنیم... دكتر جان بابت شوخی 
 ه��ای قبل��ی ه��م معذرت...جَوون��ی كردیم...خامی

 كردیم...

  گل بود به سبزه نیز آراسته شد هفته
» فارس: اخیرا یكی از نمایندگان مجلس اعلام كرده 
است علاوه بر برخی دكل های گمشده، دكل حفاری 
یك ش��ركت نفتی كه در آب های ایران مش��غول به 
حفاری است كه متعلق به شركت ورشكسته یهودیان 

وابسته به صهیونیست است.«
ضمن عرض تشكر و س��پاس فراوان از مسوولان عزیز 
به خاطر نهایت دقت و ممارست در سپردن سرمایه های 
 كش��ور به افراد صال��ح، متعهد  و مطمئ��ن، به اطلاع 
می رس��اند مركز بهداش��ت محل،آماده ارائه خدمات 
بینایی سنجی، شنوایی س��نجی و بویایی سنجی به 
منظور تشخیص چهره دوس��ت از دشمن، استشمام 
بوی فتنه از برخی قراردادها و ترمیم سیستم شنوایی به 

منظور بهتر شنیدن صدای ملت است.

   بدهی هسته ای هفته
» خبرآنلای�ن:  محم��د رویانی��ان، مدیر پیش��ین 
پرسپولیس از ابهام ها درباره قرارداد خلعتبری، اتهام 
گران كردن بازیكنان و مسائل دیگر در فوتبال سخن 
گفته و با اشاره به بدهی ها سال گذشته تیم پرسپولیس 
اظهار كرد: بان كی مون و اش��تون ه��م از بدهی های 

پرسپولیس خبر دارند!« 
حالا معلوم ش��د موضوع جدیدی كه آمریكایی ها در 
مذاكرات روی آن دست گذاشته اند و دبه در می آورند 
چیست؟ پیشنهاد می كنیم به منظور رفع سریع تر این 
مشكل و امضا توافق، سردار رویانیان به تیم هسته ای اضافه 
 ش��ود تا ضمن ارائه راهكارهای مثل همیشه اثرگذار و 
یه دونه، گره مذاكرات هسته ای هم همچون همیشه با 

دستان پرتوان ایشان باز شود.

  دم خروس هفته
» کیه�ان: عادل جبیر، وزی��ر تازه به دوران رس��یده 
وزارت خارجه عربس��تان در اولین مصاحبه رسانه ای 

خود با بیان اینكه »داعش صرفاً علیه مردم عرب اقدام 
می كند و هیچ گاه علیه ایران كاری انجام نداده است«، 
همانند رسانه های سعودی، تلویحاً ایران را به همكاری 
با »داعش« متهم كرد.«پسر جان شما بگذار عرقت در 
وزارت خارجه وهابی ها خشك بشود، بعد اظهار فضل 
بفرما ! در ضمن یك نگاه به عقب بینداز... دم خروست 

زده بیرون!

  الكی خوش های هفته
 » فارس: با انتشار شایعه برگزاری جشن توافق هسته ای 
در ش��بكه های اجتماعی، عده ای پا را فراتر گذاش��تند 
و با انتش��ار تصاویر خودس��اخته مكان ه��ای برگزاری 
 این جشن را نیز مش��خص كردند.« چرا مردم را ضایع 
می كنید؟ الكی خوش��ی هم خودش عالمی دارد، مثل 
بعضی ها كه دلس��وز هس��تند یا یا حتی بعضی ها كه 
دلاورند؛ خوب بعضی ها هم الكی خوش هستند.  توافق 
هم نشد، ملالی نیست.تیم والیبالمان كه صعود كرده! 
صعود هم نكرده خوب كه بازی كرده...تورم پایین آمده 
،پایین هم نیامده لااقل بالا كه نرفته! آلودگی هوا كمتر 
شده، نشده كه قطعا بیشتر هم نشده! اصلا هیچ كدام هم 
نشد، نشد! همین كه پلنگ ایرانی را بیمه كردند، جای 

خوشحالی و جشن دارد؛ ندارد؟
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سردار  نقدی،  رییس سازمان بسیج مستضعفین:

آمیز قلمدون درجرگه سیاست

آمیز قلمدون وتیتر خند هفته

رهب��ر ح��زب اپوزیس��یون »ی��ش عتی��د« رژیم 
صهیونیستی اذعان كرد كمپین دیپلماتیك بنیامین 
نتانیاهو درباره برنامه هسته ای ایران دچار » شكستی 
عظیم« ش��ده اس��ت. بر اس��اس گزارش اورشلیم 
پست، یائیر لپید،  رهبر حزب اپوزیسیون یش عتید 
اسرائیل اذعان كرد: تلاش های دیپلماتیك بنیامین 

نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل علیه برنامه هسته ای 
ایران شكستی عظیم خورده است. لپید تاكید كرد: 
اكنون اسرائیل باید تلاش های دیپلماتیك خود را 

بر مكانیسم های نظارتی بین المللی بر برنامه هسته 
 ای ای��ران متمركز كن��د. وی دیروز)دوش��نبه( در 
مصاحبه ای تصریح كرد: به دلیل آن كه كاخ سفید 

نتانیاه��و را كنار گذاش��ت، اس��رائیل در مذاكرات 
هس��ته ای با ایران به حاشیه رفت. این سیاستمدار 
 صهیونیست گفت: من نیز اشتیاقی به سیاست های

باراک اوباما نداش��تم، اما نتانیاه��و از خط قرمزی 
عبور كرد كه باعث شد كاخ سفید دیگر حرف های 
اس��رائیل را گوش نكند. لپید ادام��ه داد: ما در یك 
سال گذشته حتی در عرصه حاضر نبودیم. ما هیچ 
نماینده ای در وین نداشتیم، همكاری اطلاعاتی ما 

آسیب دید و در كاخ سفید به روی ما بسته شد. 

 شكست عظیم نتانیاهو در جنگ دیپلماتیك با  ایران 

؟؟؟؟

؟؟؟
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؟؟

؟؟

؟؟
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اخبار کوتاه
؟؟گروه ایران

؟؟؟

؟؟
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)نوبت دوم(آگهی مزایده عمومی

 رواب�ط عمومی س�ازمان رفاهی تفریحی ش�هرداری ش�اهین ش�هر

سازمان رفاهی تفریحی شهرداری شاهین شهر به استناد مصوبه شماره 5862 /ش مورخ 1393/12/28 شورای محترم اسلامی شهر در 
نظر دارد قطعه زمینی به مساحت تقریبی 270 متر مربع را واقع در شاهین شهر ، پارک مولوی ، مقابل زورخانه ذوالفقار به منظور احداث 

و تجهیز ورزش ترامبولین و پارک بادی به صورت بهره برداری از طریق مزایده به مدت دو سال واگذار نماید.
 متقاضی�ان م�ی بایس�تی تا پای�ان وق�ت اداری روز دوش�نبه م�ورخ 1394/4/29 برای دریافت اس�ناد مزای�ده ب�ه امورقراردادها و 
تا پایان وقت اداری روز س�ه ش�نبه مورخ 1394/4/30 برای تحویل اس�ناد مزایده به دبیرخانه  سازمان واقع در شاهین شهر- میدان 

فاطمیه – ساختمان نگارستان شهرداری -  طبقه چهارم مراجعه نمایند. 
برای کسب اطلاعات بیشتر به سایت سازمان به آدرس www.refahi.shaahinshahr.com مراجعه فرمایید.

سازمان در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادها مختار است.

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
در خصوص پرونده کلاسه 94-663 خواهان رسول مهدیه دادخواستی 
مبنی برمطالبه مبلغ200/000/000ریال بابت یک فقره چک به طرفیت 
محمد رش��ید خالدی برهنه تقدیم نموده اس��ت.وقت رسیدگی برای 
مورخ94/5/24 ساعت9/30تعیین گردیده اس��ت.با توجه به مجهول 
المکان بودن خوانده حسب تقاضای خواهان برابر ماده 73 قانون آئین 
دادرسی مدنی مراتب درجراید منتشر تا خوانده قبل از وقت رسیدگی 
به این ش��عبه واقع دراصفهان ابتدای خیابان آتشگاه مجتمع شماره 2 
شورای حل اختلاف مراجعه و نس��خه ثانی دادخواست و ضمائم را اخذ 
نمایید.در صورت عدم حضور وقت رسیدگی ابلاغ شده تلقی و تصمیم 

مقتضی اتخاذ می شود. م الف/10848
شعبه 7شورای حل اختلاف اصفهان



ش��هردار اصفهان در بر نامه »سیمای شهر«  از 
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نگاه ب��ا رویکرد جدید به ش��هراصفهان گفت و 
تاکید کرد که ش��هرداری به تنهایی نمی تواند 
شهر را بسازد و شهروندان باید در ساختن شهر 
مش��ارکت کنند. دکتر جمالی نژاد با تاکید بر 
اینکه بر اس��اس رویکرد جدید، ف��رش قرمز  زیر پای 
 س��رمایه گذاران داخلی و خارجی پهن می ش��ود تا 
زیرساخت های اصلی ش��هر با کمک سرمایه گذاران 
 س��اخته ش��ود، پیام صریح خود را به س��ازمان ها و 
شرکت های وابسته به ش��هرداری اباغ کرد و ازآنها 
خواس��ت که همه امکانات خود را برای تسهیل ورود 
سرمایه گذاران به شهربسیج کنند. وی با بیان اینکه 
 ش��هر اصفهان تنه��ا با نگاه مدیریت ش��هر س��اخته 
نمی شود، از ش��هروندان خواس��ت  همت کنند و به 
میدان بیایند و دس��ت به دست هم دهند و با تشکیل 
یک خانواده دومیلیون نفری توس��عه شهر را تسریع 
کنند و هزینه های ش��هر را کاهش دهند. ش��هردار 
اصفهان از پیش بینی 15سرفصل برای شهر اصفهان  
گفت که همه دغدغه های خرد و کان شهروندان را 

برطرف می کند. 
شهردار اصفهان در ابتدای سخنان خود در این برنامه  
از تاش ها و خدمات همه شهرداران پیشین اصفهان 

به ویژه دکتر سقائیان نژاد تقدیر کرد. 
دکتر مهدی جمالی نژاد در پاسخ به این پرسش که در 
کدامی ک از محات شهر اصفهان ساکن است، خود 
را از ش��هروندان منطقه یک ش��هر اصفهان و محات 

اردیبهشت، شیخ بهایی و طالقانی دانست. 
 وی با اش��اره به تخصص خود در ح��وزه برنامه ریزی 
شهری گفت: اگر شهرها معضات و مشکاتی دارند، 
برای رفع آنه��ا باید ب��ه متخصصان مراجعه ش��ود و 
در میان رش��ته های تحصیلی، رش��ته برنامه ریزی 
ش��هری بیش��ترین ارتباط را با دغدغه های ش��هری 
دارد؛ زیرا مسائل را فراتر از ش��هر می بیند و کان تر 

رصد می کند. 
وی با تاکید بر اینکه همه دوران مسوو لیت خود را در 
استان اصفهان سپری کرده است،  از  آشنایی نزدیک 

با  معضات و مشکات کانشهر اصفهان گفت. 
ش��هردار اصفهان با اش��اره به دغدغه مدیریت شهر 
اصفهان برای ایجاد مناطق و محات پایدار در ش��هر 
اصفهان، از دغدغه خود برای توزیع عادلانه خدمات و 
امکانات در مناطق 15 گانه شهر اصفهان گفت و تاکید 
کرد: همه مناطق 15 گانه ش��هر اصفهان ارزش��مند 

هس��تند و خدمات و امکانات بای��د در آنها به صورت 
یکنواخت توزیع شود.

وی اف��زود: حق ش��هروندان اصفهانی ک��ه صمیمانه  
 درخواس��ت های خ��ود را ب��ا مدیریت ش��هر مطرح 
می کنند، بیش از این هاس��ت و از نظر مدیریت شهر 
اصفهان  همه خواسته های آنها  حتی کوچک ترین شان  

نیز بزرگ است و  برای تامین آنها باید تاش کرد.  
دکتر جمالی نژاد تاکید کرد: به عنوان شهردار اصفهان 
دغدغه رفع همه مشکات شهروندان از خرد تا کان 

را دارم. 
وی ادامه داد: اگرچه امکانات در دسترس شهرداری 
اصفهان محدود اس��ت، ولی تاش می کنیم با وجود 
امکانا ت مح��دود، بهترین خدمات را به ش��هروندان 

ارائه دهیم.   
شهردار اصفهان آغاز فعالیت شهردار قبل از برگزاری 
مراس��م معارفه را یک تابوش��کنی دانست و گفت که 
به دلیل آنکه مشکات شهر و ش��هروندان از اهمیت 
برخوردار بود و نباید دست روی دست می گذاشتیم تا 
فرصت از دست برود، فعالیت خود را یک هفته قبل از 
برگزاری این  مراسم آغاز کردم و به صورت سرزده از 
مناطق شهر اصفهان و پروژه های شهری بازدید کردم.  
 دکت��ر جمالی ن��ژاد ب��ه فرص��ت فراهم ش��ده برای  

دسته بندی مش��کات ش��هر اصفهان برای رفع آنها  
اش��اره کرد و گفت: 15س��رفصل برای شهر اصفهان  
پیش بینی شده است تا همه دغدغه های خرد و کان 

شهروندان برطرف شود. 
ش��هردار اصفهان گفت: همه مشکات شهراصفهان، 
چه آسفالت، چه مترو و خش��کی زاینده رود، حل آن 
در حیطه کاری شهرداری اصفهان باشد یا نباشد ولی 
دغدغه شهروندان اصفهانی باشد، پیگیری می شود. 

دکتر جمالی نژاد بر تکمیل پروژه های نیمه تمام شهر 
تاکید کرد و گفت: برنامه قبلی کوتاه مدت شهرداری 
در قالب بودجه 94 و برنامه میان مدت در قالب برنامه 
پنج ساله ش��هر ادامه پیدا می کند، اما در برنامه های 

بلندمدت با رویکرد جدید به شهر نگاه می شود. 
وی افزود: براس��اس رویکرد جدید، ف��رش قرمز زیر 
پای س��رمایه گذاران داخلی و خارجی پهن می شود  
تا زیرساخت های ا صلی شهر با کمک سرمایه گذاران 
س��اخته ش��ود و پیام صریح خود را به س��ازمان ها و 
شرکت های وابسته به ش��هرداری اباغ کرد و ازآنها 
خواس��ت که همه امکانات خود را برای تسهیل ورود 

سرمایه گذاران به شهر بسیج کنند.  
به گفته دکتر جمالی نژاد، زیرساخت هایی که ممکن 
است در 10سال شکل گیرند، مدت زمان شکل گیری 

آنها با مشارکت بخش خصوصی به پنج سال می رسد.
 ش��هردار اصفهان تصریح کرد: ش��هرداری به تنهایی 
نمی تواند شهر را بسازد و شهروندان باید در ساختن 

شهر مشارکت کنند. 
وی شهر اصفهان را  شهری ملی و بین المللی دانست 
که نباید گذاشت تنزل پیدا کند؛ شهری که  بسیاری 
از کشورهای جهان، ایران را به نام آن  می شناسند و 
15 خواهرخوانده دارد و عضو بسیاری از سازمان های 

بین المللی است. 
ش��هردار اصفهان گفت: اگر  اصفهان را به عنوان یک 
جهان شهر بشناس��یم، برنامه ها و پروژه هایی را که 

برای این شهرتعریف می کنیم، بزرگ خواهد بود.
دکتر جمالی نژاد ازش��هروندان اصفهانی خواس��ت، 
پیش��نهادات خود را مطرح کنند تا این پیش��نهادات 
مکمل بر نامه های ش��هرداری اصفهان باشد و کمک 

کنند که اصفهان شهر جهانی بماند.  
وی با تاکید بر اینکه بین شهرداری اصفهان و شورای 
ش��هر جدایی نیس��ت، گفت: با یک تی��م 22 نفره با 
همدلی و هم زبانی برای خدمت رسانی به شهروندان 

تاش می شود. 
ش��هردار اصفهان عنوان کرد: متاس��فانه  اصفهان با 
یک س��ری معضات و چالش هایی مواجه اس��ت که 

ویژه اصفهان نیس��ت و همه کانشهرها با آن رو به رو 
هستند و برای رفع آنها شهرداری نمی تواند به تنهایی 
 اقدام کند و حل آنها نیاز به هم��کاری تنگاتنگ بین 
دستگاه ها دارد و باید بین دس��تگاه ها همدلی ایجاد 
ش��ود و اگر همدلی نباش��د، نمی توان مش��کات را 

حل کرد. 
به گفته وی، ش��اق صنایع بر کالبد اصفهان خورده 
است و تنها هماهنگی و همکاری دستگاه ها می تواند 

اصفهان را از این معضل نجات دهد. 
دکتر جمال��ی نژاد  با بی��ان اینکه هر مدی��ری که در 
راس قرار م��ی گیرد یک نگاه خاص دارد و سیاس��ت 
خاصی را دنب��ال می کند که هم��کاران زیرمجموعه 
وی نیز باید ب��ه این رویک��رد معتقد باش��ند، عنوان 
کرد: اگر ش��هردار اصفهان اعتقاد به کار 24 س��اعته 
دارد، هم��کاران وی نیز بای��د این دیدگاه را داش��ته 
باش��ند و اگر  رویکرد ش��هردار اصفهان پهن ش��دن 
فرش قرمز برای س��رمایه گ��ذاران داخلی و خارجی 
 اس��ت، همکاران وی نیز باید به ای��ن رویکرد معتقد

 باشند.
ش��هردار اصفهان افزود: کارهایی که در ش��هر انجام 
می شود، کار شهردار به تنهایی نیست و کار خانواده 
شهرداری است که ش��هردار نوک پیکان این خانواده 

است و خانواده شهرداری باید همدل باشند.
دکتر جمالی نژاد با بیان اینکه در مجموعه شهرداری 
تغییرات خواهیم داش��ت، عنوان ک��رد: این تغییرات 
موشکافانه، دقیق و س��ریع انجام می شود تا مدیریت 

جهادی آغاز شود. 
وی بر شایسته سالاری در انتصابات شهرداری اصفهان 
تاکید کرد و گفت: افرادی که کار موثر و خاقانه انجام 
 داده اند در تیم ش��هرداری باقی خواهن��د ماند و در

بخش هایی که ضعف وج��ود دارد، تغیی��رات انجام 
می شود.

 ش��هردار اصفهان ادامه داد: تیمی متش��کل از افراد 
باتجربه و جوان در شهرداری تشکیل می شود تا پایان 
دوره فعالیت شورای چهارم ش��هر به خوبی در مسیر 

توسعه اصفهان حرکت کند.
دکتر جمالی نژاد با بیان اینکه ش��هر اصفهان تنها با 
نگاه مدیریت ش��هر ساخته نمی ش��ود از شهروندان 
خواس��ت  همت کنند و به میدان بیایند و دس��ت به 
دست هم دهند و با تش��کیل یک خانواده دو میلیون 
نفری  توسعه شهر را تسریع کنند و هزینه های شهر 

را  کاهش دهند.

نیاز  به مدیر در  زندگی اجتماعی 
در این مقاله و در ادامه سلسله مقالات مدیریت جامع فرهنگ، به ادامه 

موضوع مدیریت می پردازیم.
  ضرورت مدیریت

ضرورت مدیریت درزندگی اجتماعی تا آنجاست که حتی بسیاری 
ازحیوانات بر اساس فرمان غریزه، مدیری را برمی گزینند. اما انسان 
در زندگی اجتماعی خود نیاز بیش��تری به مدیری��ت دارد. چنانکه 
استادش��هیدمطهری می گوید: »نیازبه مدیریت انس��ان ها، بیش از 
حیوان هاس��ت. گله گوس��فند اداره اش با یک چوپان بی سواد است 
که مراتع رابشناسد، مانع تفرق ش��ود، احیاناً اگرگوسفندی مریض 
ش��د معالجه کند، اما گوس��فند خلیفه الله و مظهر اس��ماء وصفات 
الهی و دارای احس��ن تقویم نیس��ت. به همین دلیل بی��ش از آنچه 
گوس��فند نیازمند به چوپان اس��ت، نیازمند به رهبراس��ت و بیش 
از تفاوت س��طحی چوپان وگوسفند، تفاوت س��طحی رهبر انسان 
باخ��ود انس��ان لازم اس��ت؛ یعن��ی راهنمای��ان و رهب��ران الهی.« 
)مطهری، امامت و رهب��ری، 1364(. یکی ازفقهای ب��زرگ ویاران 
نزدیک حض��رت رضا) ع(، فضل بن ش��اذان نیش��ابوری اس��ت. او 
 می گوید: من ازعلی بن موس��ی الرضا)ع( ش��نیدم ک��ه می فرماید: 
َّاا لَا نجَِدُ فرِْقَةً مِنَ الفِْرَقِ وَ لَا مِلَّاةً مِنَ المِْللَِ بقَُوا وَ عَاشُ��وا إلِاَّا بقَِیِّمٍ وَ  » أنَ
نیَْا«)مجلسی, 1413 ق(  ینِ وَ الدُّ رَئیِسٍ لمَِا لَا بدَُّا لهَُمْ مِنْهُ فیِ أمَْرِ الدِّ
یعنی: »ما هیچ گروه و یا ملتی را نیافتی��م که بتواند به حیات و بقای 
خود ادامه دهد، مگر باوجود سرپرس��تی و قیم و رییسی )که به امور 
آنان رسیدگی کند(؛ زیرا مردم به ناچار نیاز دارند به وجود سرپرستی 
که کارهای دنیاو آخرت آنان را تنظیم«. درنظر اسام جامعه بشری 
بدون داشتن مدیر و هماهنگ کننده ای آگاه هرگز قادر به ایستادن 
بر روی پای خود نیست. امام صادق)ع( فرمودند: »هر اجتماعی از سه 
گروه بی نیاز نیستند تا امور دنیا و آخرت خود را به  وسیله آن سه دسته 
انجام دهند و هرگاه اجتماع فاقد آن سه باشد، افراد جامعه به صورت 
حیوانات ضعیفی درخواهندآمد؛1- فقیهی آگاه وپرهیزکار، 2- مدیری 
خیرخواه و مسلط، 3- پزش��کی بینا درکار و مورد اعتماد«)حرانی، 

1400 ق(
  اجزای مدیریت

اجزا یا وظایف مدیریت دارای دسته بندی ها و اقسام گوناگونی است. 
یکی از این تعاریف، POSDCORB اس��ت. این کلمه ترکیبی از 
مخفّف کلمات مذکور است که توضیحات تکمیلی آن ارائه شده است. 
)ماهرالنقش، شبیه سازی بحران, 1392(. در این تعریف، مدیریت 

دارای هفت جزء اصلی به این شرح است:
 ،)Organizing(2-س��ازمان دهی،)Planning(1- برنامه  ریزی
،)Directing(رهب��ری  -4،)Staffing(کارگزین��ی  -3 

 )Reporting( 6- گزارش  دهی،)CO-organizing(5- هماهنگی
و 7- بودجه  ریزی)Budgeting(. البته تعاریف بسیار متنوع دیگری 
نیز مطرح است که با توجه به تعریف برگزیده ما از فرهنگ و مدیریت 
جامع فرهنگ، به نظر می رسد دسته بندی زیر دارای تناسب بیشتری 
با مدیریت جامع فرهنگ است؛ اگرچه همه دسته بندی های مدیریتی 

به نوعی جوابگوی مدل مدیریت جامع فرهنگ است.
  هدف گذاری

هدف گذاری را می توان به دو نوع کلی؛ هدف گذاری به هنگام تاسیس 
یک سازمان و هدف گذاری برای سازمان در حال فعالیت، تقسیم کرد. 

  برنامه ریزی
تقسیمات رایجی چون برنامه ریزی کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت 
از یک سو و یا برنامه ریزی مرسوم و مدل های استراتژیک از سوی دیگر، 
در افواه عمومی جایگاه مقبول علمی  آن را در مدیریت نشان می دهد.

  سازمان دهی
فلس��فه اصلی س��ازمان دهی، از یک سو به تقس��یم کار و اختصاص 
دادن توان تک تک اف��راد به یک جزء از کاری ک��ه به دلایل مختلف 
از عهده یک نفر س��اخته نیست متعلق است و س��پس با هماهنگ 
 کردن و ترکیب مناسب این کارهای جزئی، آن کار بزرگ تر را تحقق

می بخشد. 
  تصمیم گیری

ظهور و بروز عقانیت هر سازمان که منبعث از تشخیص موقعیت است 
و جذب خیر و صاح و دفع ضرر برای سازمان را به همراه دارد، تحت 
عنوان تخصصی تصمیم گیری شناخته می شود. این وظیفه مدیران 
غالباً به صورت انتخاب یک راه از میان راه های ممکن معروف است و هر 

تصمیم، منجر به انجام یک فعل و یا عدم انجام آن می شود.
  ارتباطات

ارتباطات به طور خاصه و عام وقتی است که دو یا چند نفر با یکدیگر 
تماس فردی معنی دار و هدف داری را به طور مس��تمر دنبال کنند 
)کامینسکی (؛ و حفظ بقای سازمان، کسب موفقیت سازمان و سوق 
به نقطه کامیابی، منوط به موفقیت مدیریت در برقراری معادله پایدار 

در رفتار ارتباطی با اعضا و دسته ها و گروه های درون سازمان است.
  هماهنگی

یکی از وظایف اولیه مدیر یک سازمان، این است که سرمایه انسانی 
سازمان را که ابتدا به دلیل توزیع کار از یکدیگر جدا کرده بود تا هرکدام 
جزئی از یک کار کان را به انجام رسانند، اینک آنها را و کار آنها را به 

یکدیگر گره بزند تا از مجموع کار آنها محصول واحدی را ارائه دهد.
  هدایت و رهبری

هدایت اجزای مختلف مادی و معنوی، عوامل انسانی و سایر عناصر، 
در درون و بی��رون یک س��ازمان، به س��وی تحقق اه��داف، وظیفه 
اجتناب ناپذیر هر مدیر در هر نوع سازمان، اعم از کوچک و بزرگ، ساده 

و یا پیچیده تلقی می شوند.
  کنترل و ارزیابی

کنترل، شامل فعل یا افعالی است در مدیریت که تسلط قدرتمندانه 
دانش��ی بر همه اجزای موجود در یک س��ازمان را برای جلوگیری از 
ایراد و اشکال و خطا و اصاح کردن آنها را بر اساس شاخص ها اثبات 
می کند و ارزیابی که نتیجه کنترل را به داوری می گذارد، عبارت است 
از »آزمودن و قضاوت درباره ارزش« و در تعریف تخصصی، فراگردی 
است که با استفاده از تجربه های گذشته برای طراحی اقدامات بهتر در 

حال و آینده)بولا ، 1979( تنظیم می شوند.

یادداشت
شهردار  اصفهان:

شهرداری به تنهایی نمی تواند شهر را بسازد 
فرش قرمز زیر پای سر مایه گذاران  داخلی و خارجی پهن می شود
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 مدیر مرکز کنت��رل ترافیک ش��هرداري اصفهان اع��ام کرد: تا پایان س��ال جاري
25 دوربین ثبت تخلف عبور از چراغ قرمز در سطح شهر نصب مي شود.

همایون یزدان پناه گفت: تاکنون سه دوربین ثبت تخلف عبور از چراغ قرمز در سطح 
شهر نصب شده است.

وي افزود: بر اساس برنامه ریزي هاي انجام شده تا پایان سال جاري تعداد دوربین هاي 
ثبت تخلف به 25 عدد مي رسد.

مدیر مرک��ز کنت��رل ترافی��ک ش��هرداري اصفه��ان تصری��ح ک��رد: همچنین به 

منظور مدیری��ت، کنترل و نظارت مناس��ب ترافی��ک در کانش��هر اصفهان، 150 
 تقاطع به سیس��تم هوش��مند مجهز ش��ده اند که با مرک��ز کنترل ترافی��ک نیز در

 ارتباط هستند.
یزدان پناه خاطرنش��ان کرد: تا پایان س��ال جاري نیز تعداد دوربی��ن هاي نظارت 

تصویري به بیش از 200 دوربین مي رسد.
وي اظهار داش��ت: از نظر اهمیت ترافیک تقاطع ها و چهارراه هاي سطح شهر نصب 

سیستم هوشمند و دوربین هاي نظارت تصویري انجام خواهد شد.

عملیات اجرایی احداث خیابان آل بویه حدفاصل بزرگراه چمران تا خیابان فاطوری 
تا پایان امسال به پایان می رسد و این خیابان جایگزین خوبی برای خیابان های کاوه 

و بعثت خواهد بود.
مدی��ر منطقه 7 ش��هرداری اصفه��ان از اتم��ام عملی��ات اجرایی اح��داث خیابان 
 آل بوی��ه حدفاص��ل بزرگ��راه چم��ران ت��ا خیاب��ان فاط��وری ت��ا پایان امس��ال

 خبر داد.
وی با اعام ای��ن خبر اف��زود: این خیاب��ان با ع��رض 45 متر و طول ح��دود 900 

 متر اح��داث م��ی ش��ود و بزرگراه چم��ران را ب��ه صورت طول��ی به خیاب��ان های 
شمالی – جنوبی به خیابان شهید غرضی وصل می کند.

وی تصریح کرد: خیابان آل بوی��ه جایگزین خوبی برای خیابان ه��ای کاوه و بعثت 
خواهد بود.

مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان با اش��اره به اینکه هفته گذشته انتخاب پیمانکار 
خیابان آل بویه انجام شد، ادامه داد: این خیابان در مدت زمان 9 ماه احداث و تا پایان 

سال جاری تحویل شهروندان می شود.

مدیر مرکز کنترل ترافیك شهرداري اصفهان خبر داد؛ 

نصب 25 دوربین ثبت تخلف عبور از چراغ قرمز در سطح شهر
مدیرمنطقه 7 شهرداری اصفهان:

خیابان آل بویه تا پایان سال جاری تحویل شهروندان می شود

مدیرعامل سازمان فاوا شهرداري اصفهان از اجراي 
طراحي و پیاده س��ازي ش��بکه نقاط ارتفاعي شهر 

اصفهان خبرداد.
مهندس وحید حیدریان با بیان اینکه فعالیت هاي 
ش��هري نیازمند وجود اطاعات دقی��ق و به روز از 
موقعیت ها و عوارض ش��هر اس��ت، گفت:  در حال 
حاضر و در اکثر فعالیت ها داده هاي دو بعدي حاوي 
اطاعات مسطحاتي مورد استفاده قرار مي گیرند 
که بنا به ضرورت، وجود و به کارگیري اطاعات بعد 
سوم یا همان ارتفاع در اکثر فعالیت ها و خدمات، به 
علت فقدان وجود یک زیرساخت ارتفاعي مناسب 
قابل دسترس و با دقت در سطح شهر؛ مشکاتي در 
ارائه خدمات شهرداري و سایر دستگاه هاي اجرایي 
نظیر آب و فاضاب، برق، مخابرات، گاز و ... به وجود 

آمده است.
وي افزود: مش��کاتي نظی��ر عدم ام��کان اعمال 

مناسب وضعیت ارتفاعي در طراحي و اجراي معابر 
شهري،  عدم امکان ارائه کد ارتفاعي کف اماک در 
شهرسازي خصوصاً حاشیه شهر و به دنبال آن عدم 
امکان و پایش کنترل کم��ي چگونگي اجراي نظام 
ارتفاعات طبق طرح تفصیلي، عدم امکان بررس��ي 
وضعیت ارتفاعي معابر نس��بت به یکدیگر ناش��ي 
از نبود مبناي ارتفاعي یکس��ان در برداش��ت هاي 
 ارتفاعي نقش��ه برداري، نارس��ایي ها در طراحي و 
پیاده سازي ش��بکه تأسیسات ش��هري نظیر آب، 
برق و...، آب گرفتگي معابر، عدم امکان شناس��ایي 
میزان نشس��ت ارتفاعي در موقعیت هاي مختلف 
شهر، همگي طراحي و پیاده سازي یک زیرساخت 

ارتفاعي براي شهر اصفهان را ضروري مي نمود.
مدیرعامل س��ازمان ف��اوا ش��هرداري اصفهان در 
 ادامه تصری��ح کرد: ش��هرداري اصفه��ان در کنار

فعالیت هاي مرتبط با تعیین موقعیت مسطحاتي 

دقی��ق ب��ا  GPSطراحي و پیاده س��ازي ش��بکه 
 نقاط ارتفاعي در س��طح ش��هر را با دقت مناس��ب 
فعالیت هاي اجرایي ش��هري)درجه3(  و با رعایت 
تمامي اس��تانداردهاي ملي و قابل اس��تفاده براي 
تمام��ي ارگان ه��اي خدم��ات رس��ان در قال��ب 
 پ��روژه  Plan Code در دس��تور کار خ��ود قرار

داده است.
حیدریان خاطرنش��ان کرد: سازمان فاوا شهرداري 
اصفهان از سال 92 تاکنون با ترازیابي 150 کیلومتر 
از معابر شهر اصفهان، ش��بکه نقاط ارتفاعي اصلي 
ش��هر را به تعداد حدود 700 نقطه ارتفاعي شامل 
دو نوع بتني و دیسکي جانمایي، ساختمان گذاري 
و ترازیابي کرده و در حال حاضر پروژه ترازیابي سایر 
مس��یرها به میزان حدود 750 کیلومتر را با هدف 
توزیع و دسترسي مناس��ب 1700 نقطه ارتفاعي 
در سطح مناطق 15 گانه ش��هر اصفهان و با تمرکز 

بیشتر بر بافت هاي در حال احداث آغاز کرده است.
وي در پایان یادآور شد: به موازات پیاده سازي شبکه 
نقاط ارتفاعي، تهیه ژئوئید محلي شهر اصفهان برای  
فراهم سازي امکان استفاده از مختصات هاي دقیق 
"GPS  جهت محاس��به ارتفاع  با به کار گیري رویه 

سه بعدي شهر اصفهان که به حذف عملیات ترازیابي 
منجرمي شود،  در دست انجام است که  با این روش 
احیاي نق��اط ارتفاعي که در هن��گام فعالیت هاي 
شهري تخریب مي ش��وند، بدون ترازیابي و صرفاً 

با داشتن مختصات دقیق GPS میسر خواهد شد.

مديرعامل سازمان فاوا  شهرداري اصفهان خبر داد؛

انجام طراحي و پیاده سازي شبکه نقاط ارتفاعي شهر اصفهان

مدیر امور اجتماعی و مشارکت مردمی شهرداری 
اصفهان از برگزاری برنامه فرهنگی اجتماعی خانه 

به رنگ شادی در پنج محله شهر اصفهان خبرداد.
 مس��عود مهدویان ف��ر گف��ت: اولین وی��ژه برنامه 
فرهنگی اجتماعی خانه ای به رنگ شادی با موضوع 
پیشگیری از اعتیاد به مدت سه روز در محله حصه 
برگزار ش��د و مورد اس��تقبال اهالی این محل قرار 
گرفت. وی افزود: این ویژه برنامه ش��امل برگزاری 
نمایش��گاه، جش��ن، تئاتر، کارگاه های آموزشی با 
موضوع پیش��گیری از اعتیاد، عواقب و نحوه درمان 

اعتیاد، مهارت هاي زندگی و فرزندپروری بود.
مدی��ر ام��ور اجتماع��ی و مش��ارکت مردم��ی 

ش��هرداری اصفه��ان تصریح کرد: ه��دف اصلی از 
برگ��زاری این برنام��ه فرهنگی اجتماع��ی، ایجاد 
ش��ور و نش��اط در منطقه و حساس س��ازی مردم 
 منطقه نسبت به آس��یب های اجتماعی با تاکید بر

 اعتیاد است.
مهدویان فر با اشاره به برگزاری دومین ویژه برنامه 
در تاری��خ 23 تیرماه مص��ادف با 27 م��اه رمضان 
 خاطرنش��ان کرد: با توجه ب��ه نتایج برنام��ه اول، 
ویژه برنامه روزه داران س��ال اول��ی در محله حصه 

برگزار می شود.

وی ب��ا بیان اینکه ای��ن ویژه برنامه ب��رای دختران 
9 و 10 ساله همراه با مادرانش��ان برگزار می شود، 
اظهار داش��ت: هویت شناس��ی دختران، مهارت و 
 جرات نه گفتن نیز در این ویژه برنامه آموزش داده 
می ش��ود. در همین راس��تا اتوبوس پیشگیري از 
اعتیاد با ویژه برنامه هاي متنوع آموزشي، فرهنگي، 
هنري و مش��اوره اي به آموزش و اطاع رساني در 
خصوص پیشگیري از اعتیاد در پارک حصه، جنب 
ورزشگاه س��امت در کنار این ویژه برنامه فعالیت 

خواهد داشت.

مدیر ام��ور اجتماعی و مش��ارکت مردمی معاونت 
فرهنگی و اجتماعی ش��هرداری اصفهان با اش��اره 
به نیارس��نجی مهارت در محله حص��ه، ادامه داد: 
بر اساس این نیازس��نجی آموزش مهارت زندگی، 
سامت و فرزندپروری سه اولویت درخواست های 
شهروندان بود، به همین منظور در کنار برنامه های 
جنگ شادی این سه موضوع آموزش داده می شود.

 مهدوی��ان ف��ر اضاف��ه ک��رد: ای��ن وی��ژه برنامه 
فرهنگی اجتماعی در س��ه محل��ه زینبیه، دارک و 

ارزنان برگزار نیز می شود.

مدير امور اجتماعی و  مشارکت مردمی شهرداری اصفهان:

برگزاری برنامه» خانه اي به رنگ شادی«  در 5 محله شهر اصفهان

علی ماهرالنقش
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هر فصل اصفه��ان، دردی در خود آبس��تن دارد. 

�لو
ش�

منت
بر 

اک

زمستانش، اینورژن را می زاید و تابستانش کابوس 
قطع��ی آب. فصل گرما ک��ه از راه می رس��د،  تن 
اصفهان به خود می لرزد؛ چرا ک��ه درد کم آبی و 
ترس بی آبی، هم خاطرات تلخی در گذشته برایش 
 رقم زده و هم آین��ده مبهمی را پی��ش رویش به تصویر

 کشیده اس��ت. کاهش نزولات آس��مانی، وارد شدن به 
هش��تمین س��ال خشکس��الی،  مصارف غیر مج��از در 
بالادست،  خشک شدن بستر رودخانه،  پیشروی ریگ های 
بیابان بیخ گوش شهر، افت شدید ذخایر زیرزمینی آب و ... 
همه و همه دست به دست هم داده اند تا کابوس تلخی را 
برای نصف جهان پدید آورند. شاید شنیدن این جمله که 
روزی فرا می رسد که جنگ ها بر سر آب خواهد بود، کمی 
برایمان خنده دار بود، اما امروز نش��انه های این جنگ به 
روشنی دیده می شود و این بار دیگر خنده دار نیست. آب 
که سهل است، باید منتظر جنگ بر سر پساب باشیم، اگر 
چاره ای نیندیشیم. اگر دیروز باور می کردیم که آب مایه 

 حیات اس��ت، به راحت��ی از کنار »س��وء مص��رف« آن
نمی گذشتیم که امروز خانمان سوز شود. آری همان آب 
مایه حیات،  امروز مایه ترس و ممات شده است؛ چرا که 
آرام آرام، کم شد تا من و تو امروز شعارهای »آب هست، 
ولی کم است« و »بحران آب جدی است« را در گوشه کنار 
شهر به چشم ببینیم. اینکه سهم من و تو در شکل گیری 
شعار بحران آب جدی است تا چه میزان است را هرکس 
خود به خوبی می داند. آنکه رعایت می کند سهمی ناچیز 
و آنکه بی مبالاتی می کند سهمی زیاد در کم آبی امروزمان 
دارد و البته یادمان باشد، سهم مان کم یا زیاد باشد اگر بی توجهی 
کنیم نتیجه اش دامان همه ما را خواهد گرفت؛ چرا که آب 
مایه حیات است و نبودنش یا کم بودنش مایه ممات.  آنچه 
در ادامه می آید گفت و گویی اس��ت با  عضو کمیسیون 
محیط زیست شورای اسلامی شهر اصفهان که می خوانیم.

   اگر جایی آب نباشد حیات وجود ندارد
عضو شورای اسلامی ش��هر  اصفهان با تاکید بر آب مایه 

حیات است، گفت: اگر این نعمت خدادادی وجود نداشته 
باش��د، حیات هم وجود ن��دارد. ابوالفض��ل قربانی ادامه 
داد: کرات متعددی در منظومه شمس��ی و کهکشان ها 
وجود دارد، اما هیچ یک قابلیت زندگی کردن ندارند؛ چرا 
که در آنها آب وجود ندارد، پس اگر جایی آب نباشد حیات 

وجود ندارد، ولو اینکه آن کرات از زمین بزرگ تر باشند. 
وی ضمن بیان این مه��م که وقتی این مای��ع حیاتی تا 
این ان��دازه ارزش��مند اس��ت بای��د در ارتباط ب��ا نحوه 
و چگونگ��ی اس��تفاده از آن دق��ت بیش��تری ص��ورت 
بگی��رد، تصریح ک��رد: در کره زمی��ن موارد ارزش��مند 
دیگری نی��ز وج��ود دارد مث��ل نفت ی��ا طلا، ام��ا اگر 
 هرک��دام از اینها وجود نداش��ته باش��د اتف��اق خاصی
نمی افتد؛ چرا که هیچ کدام از اینها مایه حیات نیستند. 

   امروز منابع آبی ثروت محسوب می شود
قربانی اظهار داشت: امروز کشورهایی ثروتمند هستند که 
دارای منابع آبی هستند؛ یعنی دیگر کشوری که نفت دارد 

ثروتمند نیست، بلکه برعکس آن کشور اگر آب داشته باشد 
ثروتمند است.  این عضو شورا به سخت گیری در چگونگی 
مصرف آب در کشورهای با بارندگی بالا اشاره کرد و گفت: 
امروزه شاهد هس��تیم در کش��ورهایی که به لحاظ آبی 
وضعیت مناسبی دارند و بارندگی در این کشورها بالاست 
به خصوص در کشورهای اروپایی،  در ارتباط با نحوه مصرف 
آب شرایط س��خت گیرانه ای دارند و مدیریت سختی بر 
چگونگی مصرف آب صورت می گیرد. قربانی ادامه داد:  در 
هر کشور اروپایی که بروید خواهید دید که یک بطری آب 
قیمت بسیار بالایی دارد و حتی از بنزین هم گران تر است، 
علی رغم اینکه در این کش��ورها بارندگی بسیار بالاست 
و حتی در برخی از ش��هرهای این کشورها مثل پاریس، 
رودخانه بزرگی هم از وسط شهر عبور می کند که در آن 
کشتیرانی هم صورت می گیرد، اما در خصوص چگونگی 
و نحوه مصرف آن حساسیت دارند و مدیریت می کنند و 

اجازه نمی دهند حتی یک قطره آب هدر برود. 
وی به شرایط اقلیمی اصفهان اشاره و تاکید کرد: ما که در 
یک منطقه کویری و خشک قرار داریم،  اگر به این موضوع 
توجه نکنیم، باید بپذیریم که در 10 الی 20 سال آینده 
هیچ فضا و منطقه سبزی نخواهیم داشت و این یعنی ما 
برای تولید اکسیژن خود دچار مش��کل می شویم و اگر 
امروز رعایت نکنیم، باید بدانیم که ت��اوان این بی دقتی 
 را فردا می پردازیم.  قربانی با بی��ان این مطلب که اگر در 
زمان هایی از سال اقداماتی برای مصرف بهینه آب گذاشته 
می شود برای تذکر در این رابطه است، خاطرنشان کر د:  
این تذکرات به خاطر خطراتی اس��ت ک��ه در آینده ما را 
تهدید می کند؛ چرا که امروزه در خصوص نحوه مصرف 
آب بسیار بی دقت هستیم، به طوری که حتی برای شست 
و شوی حیاط منزل از همین آب شرب استفاده می کنیم. 

   با بی دقتی آب را هدر می دهیم
وی با تاکید بر اینکه پیشنهاد می کنم مردم پروسه مربوط 
به تصفیه خانه آب و فرایندی که آب به عنوان آب شرب 
فراهم می شود را بازدید کنند تا مشاهده کنند چه میزان 
 زحمت کش��یده می ش��ود، تصریح کرد: هرچند به نظر 
می رسد در شرایط فعلی باید آب شرب و آب غیر شرب از 
 هم جدا شود، اما آبی که فعلا در اختیار ما قرار می گیرد را با 

 بی دقتی هدر م��ی دهیم. وی افزود: این موضوع نش��ان
می دهد که ما هنوز فرهنگ لازم ب��رای اینکه چگونه از 
 این مایه حیاتی استفاده کنیم را به خوبی در خود ایجاد 
 نکرده ایم، از این رو تذکراتی که در قالب بنرهای شهری

یا ... در زم��ان های مختلف داده می ش��ود، برای تقویت 
فرهنگ درست مصرف آب است. 

   الگوهای مصرف درس�ت را به مردم معرفی 
کنیم

قربانی گفت: هر چند به مرور که جلوت��ر آمده ایم مردم 
نسبت به این موضوع آگاه تر شده اند و خیلی ها نیز دقت 
خود را در این زمینه افزایش داده اند، اما هنوز کافی نیست 
و ما باید سبک زندگی مان را در ارتباط با مصرف آب تغییر 
دهیم، به طور مثال وقتی به ما گفته می ش��ود می توان 
وضو را با یک لیوان آب گرفت، دیگ��ر لزومی ندارد آب را 
هدر بدهیم، چه برای وضو و چه برای هر کار دیگری. این 
عضو شورا با خاطر نشان کردن این مهم که باید الگوهای 
درست را به مردم معرفی کنیم، گفت:  باید در کنار  معرفی 
الگوهای درس��ت مصرف آب ترغیب و تشویق لازم برای 
دقت در مصرف آب را هم داشته باشیم. قربانی با اشاره به 
اینکه طبقه آیه صریح قرآن نباید از پیشوایان اسراف تبعیت 
کرد، گفت: این یعنی اگر الگویی به ما معرفی شد که در آن 
اسراف است طبق آیه قرآن حق اطاعت نداریم، بلکه باید 

از الگوهایی تبعیت کنیم که در آن اسرافی وجود ندارد. 

   باید به سمت عدم اسراف برویم
وی با اش��اره به اینکه در کش��ورهای اروپایی حساسیت 
زیادی نس��بت به چگونگ��ی مصرف آب و عدم اس��راف 
دارند، اظهار داش��ت: در این کش��ورها مردم در صورت 
مشاهده اسراف از س��وی دیگران تذکر می دهند و حتی 
علیه او در محاکم قضایی طرح دعوا و شکایت می کنند 
که نش��ان دهنده فرهنگ غنی در موضوع عدم اس��راف 
اس��ت و این درحالی اس��ت که عدم تبعیت از اس��راف 
ریش��ه در اعتقادات م��ا دارد، اما اروپایی ه��ا بدان عمل 
می کنند. قربانی ب��ا تاکید بر اینکه باید به س��مت عدم 
اس��راف برویم،گفت: البته این موضوع بدان معنا نیست 
که مصرف نکنیم، بلکه باید از آب درست استفاده کنیم. 

نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:
 آب برای کشت پاییزه کشاورزان
با پیگیری های جدی جاری شود

نایب رییس ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان گفت: پیگیری هایی 
که در بح��ث آب و رفع مش��کلات آب در اصفهان ص��ورت گرفته، 
بس��یار مهم اس��ت و امیدواریم این پیگیری ها ادامه داشته باشد تا 
 در بحث کش��ت پاییزه کش��اورزان نیز شاهد جاری ش��دن آب در 

زاینده رود باشیم.
 احمد شریعتی ضمن آرزوی قبولی طاعات و عبادات مردم روزه دار در 
لیالی قدر اظهار کرد: امیدواریم خداوند به تمام افراد عنایت کند تا از 
برکات ماه مبارک رمضان به خوبی بهره مند شویم. وی ضمن تشکر از 
مردم با شعور و با بصیرت اصفهان برای حضور گسترده در راهپیمایی 
روز جهانی قدس اضافه کرد: مردم اصفهان با حضور معنا دار خود در 
راهپیمایی روز جهانی قدس اوج بصیرت خود را در تش��خیص راه و 
بصیرت شناسی به نمایش گذاشته اند. نایب رییس شورای اسلامی 
شهر اصفهان با اش��اره به پروژه های شاخص و مهم اصفهان تصریح 
کرد: امیدواریم پروژه هایی مانند پروژه مصلی که بسیار طولانی شده 

در سریع ترین زمان ممکن به بهره برداری برسد. 
وی با تاکید بر اینکه ورزشگاه نقش جهان نیز یکی دیگر از پروژه های 
مهم اصفهان است که شاهد پیشرفت های خوبی در راستای اجرای 
این پروژه هستیم، ادامه داد: امیدواریم ورزشگاه نقش جهان نیز به 
زودی به بهره برداری برسد و مردم ش��اهد راه اندازی این پروژه مهم 
باشند. شریعتی با بیان اینکه همچنین پیگیری هایی که در بحث آب 
و رفع مشکلات آب در اصفهان صورت گرفته بسیار مهم است، تاکید 
کرد: امیدواریم این پیگیری ها ادامه داش��ته باشد تا در بحث کشت 
پاییزه کشاورزان نیز شاهد جاری شدن آب در زاینده رود باشیم. وی با 
اشاره به اینکه در زمینه پروژه متروی اصفهان با پیگیری های مدیریت 
جدید شاهد پیشرفت های بسیار خوبی در این پروژه هستیم، افزود: 
امیدواریم به زوی شاهد بهره برداری از فاز نخست خط یک متروی 
اصفهان باشیم.نایب رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اشاره 
به برگزاری نماز عید فطر در مصلای اصفه��ان گفت: امکانات اولیه 
خدماتی و رفاهی باید برای برگزاری نماز عید فطر در مصلی فراهم 
باشد. وی اظهار کرد: امیدواریم که تمام پروژه های بر روی زمین مانده 

اصفهان هر چه سریع تر به بهره برداری برسد.

خبر
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد:

فرهنگ مصرف آب باید در س�بک زندگی مان اصلاح شود

ش��ماره 2415  س��ه ش��نبه  23 تی��ر 1394 40i s f a h a n z i b a . i r ش�����������ورا

سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان در نشست خبری خود با خبرنگاران با اشاره به اینکه 
اعضای شورا به دلیل حضور در مراسم معارفه شهردار اصفهان از نطق و تذکرات خود صرف 
نظر کردند، گفت: فضای شهر باید برای فعالیت شهردار اصفهان آرام و بدون تنش باشد و 
باید از حاشیه پردازی ها در این مسیر خود داری شود تا شهردار بتواند در راستای توسعه 
شهر فعالیت کند.  ندا واشیانی پور ضمن قدردانی از مردم اصفهان به دلیل حضور حماسی 
در راهپیمایی روز قدس، افزود: مردم اصفهان با حضور حماسی در راهپیمایی روز قدس 
اوج بصیرت و آگاهی خود را به نمایش گذاشتند و با حضور با شکوه خود در صحنه حماسه 

ای زیبا را خلق کردند.
وی در ادامه به پنج لایحه که در جلس��ه علنی این هفته شورا بررسی شده بود پرداخته و 
 تصریح کرد:  این لوایح مربوط به آزاد س��ازی ملک، زمین و مغازه هایی بوده که در مسیر 

پروژه های جدید مناطق یک، 5، 12 و 13 قرار گرفته بودند که تمام این لوایح مورد تصویب 
قرار گرفت. سخنگوی شورا در ادامه به مراسم معارفه شهردار اصفهان اشاره و خاطرنشان 
کرد: ساعت9:30 روز شنبه تمام اعضای شورا به مراسم معارفه شهردار اصفهان رفتند و در 
این جلسه رییس شورای اسلامی شهر اصفهان یک سری انتظارات و مطالبات شورا را از 

شهردار اصفهان مطرح کردند.
وی افزود: توجه ویژه به مولفه های شهر اسلامی، برنامه ریزی دقیق توأم با توازن و عدالت، 

افزایش نشاط اجتماعی، تلاش جدی برای هم گرایی و هم افزایی با نهاد های دیگر شهر، 
برقراری ارتباط و ایجاد تعامل با س��ایر دستگاه های ش��هری و استانی، اصفهان ستیزی 
و اصفهان گریزی همچنین تس��ریع و تس��هیل کار مردم، تلاش برای جلب مش��ارکت 
 بخش خصوصی بیشتر از گذشته از جمله این مطالبات بود. واشیانی پور تصریح کرد: از 
 لحظه ای که شهردار سابق اصفهان استیضاح شد تا روز گذشته، به صورت مرتب از زحمات و 
تلاش های 12 ساله آقای سقائیان نژاد و خدمات وی در شهر اصفهان تشکر شده و تلاش 

شورای شهر این است که زحمات و خدمات آقای س��قائیان نژاد در شهر اصفهان نادیده 
گرفته نشود. سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان با تاکید بر اینکه در حاشیه این جلسه 
از اعضای شورای شهر سوال ش��د که چرا آقای سقائیان نژاد در این جلسه حضور نداشته 
است، ادامه داد: اما از سوی شورای شهر به آقای س��قائیان نژاد نامه زده شده و از وی برای 
 حضور در این مراسم دعوت شده بود و آقای امینی و جمالی نژاد نیز به صورت تلفنی از آقای

سقائیان نژاد برای حضور در این مراسم دعوت شده بود، اما آقای سقائیان نژاد در این مراسم 
حضور پیدا نکرد. واش��یانی پور با اشاره به اینکه خدمات ناش��ی از تلاش های شهردار در 
 فضایی آرام و بدون حاشیه به شهر و  شهروندان می رسد، افزود: شورای شهر از زحمات و 
تلاش های 12 ساله آقای سقائیان نژاد به صورت ویژه تشکر می کند و شورای شهر منکر 

خدمات شهردار سابق اصفهان نیست.

نتیجه تلاش های شهردار در فضایی آرام به شهر و شهروندان می رسد
سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان:
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نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:
آب برای کشت پاییزه کشاورزان با 

پیگیری های جدی جاری شود
نایب رئیس ش��ورای اس��امی ش��هر اصفهان گفت: پیگیری هایی 
که در بح��ث آب و رفع مش��کات آب در اصفهان ص��ورت گرفته، 
بس��یار مهم اس��ت و امیدواریم این پیگیری ها ادامه داشته باشد تا 
 در بحث کش��ت پاییزه کش��اورزان نیز شاهد جاری ش��دن آب در 

زاینده رود باشیم.
 احمد شریعتی ضمن آرزوی قبولی طاعات و عبادات مردم روزه دار در 
لیالی قدر اظهار کرد: امیدواریم خداوند به تمام افراد عنایت کند تا از 
برکات ماه مبارک رمضان به خوبی بهره مند شویم.وی ضمن تشکر از 
مردم با شعور و با بصیرت اصفهان برای حضور گسترده در راهپیمایی 
روز جهانی قدس اضافه کرد: مردم اصفهان با حضور معنا دار خود در 
راهپیمایی روز جهانی قدس اوج بصیرت خود را در تش��خیص راه و 
بصیرت شناسی به نمایش گذاشته اند.نایب رئیس شورای اسامی 
شهر اصفهان با اش��اره به پروژه های شاخص و مهم اصفهان تصریح 
کرد: امیدواریم پروژه هایی مانند پروژه مصلی که بسیار طولانی شده 
در سریع ترین زمان ممکن به بهره برداری برسد.وی با تاکید بر اینکه 
ورزشگاه نقش جهان نیز یکی دیگر از پروژه های مهم اصفهان است 
که شاهد پیشرفت های خوبی در راستای اجرای این پروژه هستیم، 
ادامه داد: امیدواریم ورزشگاه نقش جهان نیز به زودی به بهره برداری 
برسد و مردم شاهد راه اندازی این پروژه مهم باشند.شریعتی با بیان 
اینکه همچنین پیگیری هایی که در بحث آب و رفع مشکات آب در 
اصفهان صورت گرفته، بسیار مهم است، تاکید کرد: امیدواریم این 
پیگیری ها ادامه داشته باشد تا در بحث کشت پاییزه کشاورزان نیز 
شاهد جاری ش��دن آب در زاینده رود باشیم.وی با اشاره به اینکه در 
زمینه پروژه متروی اصفهان با پیگیری های مدیریت جدید ش��اهد 
پیشرفت های بسیار خوبی در این پروژه هستیم، افزود: امیدواریم به 
زوی شاهد بهره برداری از فاز نخست خط یک متروی اصفهان باشیم.

نایب رئیس شورای اسامی ش��هر اصفهان با اشاره به برگزاری نماز 
عید فطر در مصلی اصفهان گفت: امکانات اولیه خدماتی و رفاهی باید 

برای برگزاری نماز عید فطر در مصلی فراهم باشد.
وی اظهار کرد: امیدواریم ک��ه تمام پروژه های ب��ر روز زمین مانده 

اصفهان هر چه سریع تر به بهره برداری برسد.

خبر
؟؟؟

 ؟؟؟ ؟؟؟ 
؟؟؟

؟؟؟

خبر 
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سخنگوی شورای اسامی شهر اصفهان گفت: در نشست خبری خود با خبرنگاران با اشاره 
به اینکه اعضای شورا به دلیل حضور در مراسم معارفه شهردار اصفهان، از نطق و تذکرات 
خود صرف نظر کردند، گفت: فضای شهر باید برای فعالیت شهردار اصفهان آرام و بدون تنش 
باشد و باید از حاشیه پردازی ها در این مسیر خود داری شود تا شهردار بتواند در راستای 
توسعه شهر فعالیت کند  ندا واشیانی پور ضمن قدردانی از از مردم اصفهان به دلیل حضور 
حماسی در راهپیمایی روز قدس افزود: مردم اصفهان با حضور حماسی در راهپیمایی روز 
قدس اوج بصیرت و آگاهی خود را به نمایش گذاشتند و با حضور با شکوه خود در صحنه 

حماسه ای زیبا را خلق کردند.
وی در ادامه به 5 لایحه که در جلسه علنی این هفته شورا بررسی شده بود پرداختهو تصریح 
کرد:  این لوایح مربوط به آزاد سازی ملک، زمین و مغازه هایی بوده که در مسیر پروژه های 

جدید مناطق یک، پنج، 12 و 13 قرار گرفته بودند که تمام این لوایح مورد تصویب قرار 
گرفت. سخنگوی شورا در ادامه به مراسم معارفه شهردار اصفهان اشاره و خاطر نشان کرد: 
ساعت 9 و 30 دقیقه روز شنبه تمام اعضای شورا به مراسم معارفه شهردار اصفهان رفتند 
و در این جلسه رئیس شورای اسامی شهر اصفهان یک سری انتظارات و مطالبات شورا را 

از شهردار اصفهان مطرح کردند.
وی افزود: توجه ویژه به مولفه های شهر اسامی، برنامه ریزی دقیق توأم با توازن و عدالت، 

افزایش نشاط اجتماعی، تاش جدی برای هم گرایی و هم افزایی با نهاد های دیگر شهر، 
برقراری ارتباط و ایجاد تعامل با سایر دس��تگاه های شهری و استانی، اصفهان ستیزی و 
اصفهان گریزی همچنین تسریع و تسهیل کار مردم، تاش برای جلب مشارکت بخش 
خصوصی بیشتر از گذشته از جمله این مطالبات بود. واشیانی پور تصریح کرد: از لحظه ای 
که شهردار سابق اصفهان استیضاح شد تا روز گذشته به صورت مرتب از زحمات و تاش 
های 12 ساله آقای سقائیان نژاد و خدمات وی در شهر اصفهان تشکر شده و تاش شورای 

شهر این است که زحمات و خدمات آقای سقائیان نژاد در شهر اصفهان نادیده گرفته نشود.
سخنگوی شورای اسامی شهر اصفهان با تاکید بر اینکه در حاشیه این جلسه از اعضای 
شورای شهر سؤال شد که چرا آقای سقائیان نژاد در این جلسه حضور نداشته است، ادامه 
داد: اما از سوی شورای شهر به آقای سقائیان نژاد نامه زده شده و از وی برای حضور در این 
مراسم دعوت شده بود و آقای امینی و جمالی نژاد نیز به صورت تلفنی از آقای سقائیان نژاد 
برای حضور در این مراسم دعوت شده بود اما آقای سقائیان نژاد در این مراسم حضور پیدا 
نکرد. واشیانی پور با اشاره به اینکه خدمات ناشی از تاش های شهردار در فضایی آرام و 
بدون حاشیه به شهر و  شهروندان می رسد، افزود: شورای شهر از زحمات و تاش های 12 
ساله آقای سقائیان نژاد به صورت ویژه تشکر می کند و شورای شهر منکر خدمات شهردار 

سابق اصفهان نیست.

تلاش های شهردار در فضایی آرام به شهر و شهروندان می رسد
سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان:



در س��ال های اخیر پیش��رفت های زیادی در زمینه  های علمی و فناوری را ش��اهد بوده ایم، ولی نکته جالب در مورد علم این است که رش��د آن همواره ادامه دارد. اما در سال پیش رو 

انتظار چه پیشرفت هایی را می توانیم داشته باشیم. اگر به سال های گذشته نگاه کنید، نسبت به آن سال ها پیشرفت هایی را شاهد بوده ایم که حیرت آور هستند. فضانورد بازنشسته  

کانادایی به نام کریس هدفیلد می گوید:با گذش��ت100 س��ال از فیلم برداری پرواز برادران رایت، علم به جایگاهی رسیده است که دوربینی بر س��طح ماهی به نام تایتان که یک 

میلیارد کیلومتر با ما فاصله دارد، قرار داده می ش��ود. پس باید همواره رو به آینده نگاه کرد؛ بنابراین در ادامه به مرور چند م��ورد خواهیم پرداخت که انتظار داریم در 

سال جاری ش��اهد به واقعیت پیوس��تن آنها باشیم.

راکت هایی که سفر فضایی را تغییر می دهند
اگر قصد ایجاد تمدنی از انسان ها در مریخ را داریم باید راکت های فضایی داشته باشیم که بتوانند بر سطح مریخ فرود آمده و 
سپس از آنجا به زمین برگردند. به علاوه این راکت های دارای قابلیت استفاده مجدد، می توانند سفر به فضا را بسیار ارزان تر 
کنند. با این که تا به امروز راکت ها قابلیت استفاده ی مجدد را نداشته اند، اما الون ماسک و Space X درصدد تغییر این رویه 
هستند. در 10 ژانویه  سال ۲01۵ میلادی، Space X توانست راکتی را از ارتفاع ۸0 کیلومتری بازگرداند و در اقیانوسی فرود 
آورد، هر چند که این فرود به قدری با سرعت بالا انجام شد که راکت دیگر قابل استفاده نبود. با این حال این آزمایش نشان از 
وجود پتانسیل و آینده ای امیدوار کننده می دهد. ماسک در نظر دارد تا 1۲ آزمایش دیگر را در بستر اقیانوس انجام دهد. امروز 
نیز یک آزمایش دیگر انجام شد و با شکست روبه رو شد. در خبری دیگر از Space X ماسک اعلام کرد که این سازمان در نظر 
دارد سیستم جدیدی برای حمل و نقل به مریخ معرفی کند که نسبت به سیستم کنونی فالکون و دراگون بسیار متفاوت است.

احتمالا دانشمندان موفق به کشف جهانی موازی با جهان ما خواهند شد
در ماه گذشته  میلادی، هاردون کولیدور بزرگ پس از دو سال توقف دوباره شروع به 
کار کرده است و این بار قرار است مواد را با قدرتی دو برابری نسبت به قبل نابود کند. 
این که چه نتایجی به دس��ت خواهد آمد مشخص نیست، اما ممکن است اطلاعات 
جدیدی در مورد ماده  تاریک کشف شوند.به علاوه، فعالیت این ماشین عظیم الجثه 
می تواند به ما وجود یا عدم وجود ذراتی را نشان دهد که با استفاده از آنها می توانیم 
نظریه سوپرسیمتری را مورد بررسی قرار دهیم. این نظریه می گوید جهان ما، جهانی 
موازی با خود دارد که از ذرات نامرئی تشکیل شده اند. این ذرات نامرئی دارای جرم 

بوده و با جهان ما در ارتباط هستند.

عکس هایی از نزدیک ترین فواصل از پلوتو خواهیم داشت
 در ماه میلادی حاضر، فضاپیمای هورایزن به کمترین فاصله  خود از پلوتو رس��یده

 است.
 این فضاپیما سفر پنج  میلیارد کیلومتری خود را در 1۹ ژانویه ۲00۶ میلادی زمانی که 

همچنان پلوتو به عنوان یک سیاره شناخته می شد، آغاز کرده است. 
این فضاپیما ابتدا از سطح پلوتو و بزرگ ترین ماه آن به نام کارون، عکس برداری خواهد 

کرد و سپس برای کاوش در مورد کمربند کوئیپر فرستاده خواهد شد.

اداره هوانوردی فدرال قوانین جدیدی ب�رای پرواز پهبادها وضع 
خواهد کرد

کنگره  آمریکا، اداره  هوانوردی فدرال را ملزم کرده است تا ماه سپتامبر آینده 
قوانین جدیدی وضع کند و به پهبادها اجازه دهد تا وارد خطوط هوایی آمریکا 
شوند. اگر این اتفاق بیفتد، رویای آمازون برای تحویل بسته ها توسط پهبادها و 
بسیار کارهای غیرممکن دیگر، ممکن خواهند شد. از جمله این موارد می توان 
به فیلم برداری از حیات وحش،ساخت نقشه ها و تحت نظرگیری مکان های 
صعب العبور اشاره کرد. با وجود مصوبه  کنگره شایعات خبر از آن می دهند که 

این قوانین تا زمان تعیین شده عملی نخواهند شد.

آزمایش  هایی کامل بر روی ژنوم ۴۰۰ هزار س�اله  انس�ان انجام 
خواهند شد

باستان شناسان درصدد بازیابی کل ژنومی هستند که از بقایای یک انسان 
۴00 هزار ساله در غاری در اسپانیا به دست آورده اند. 

این کار بسیار دشوار اس��ت اما اگر به وقوع بپیوندد می تواند درک ما از 
نسل های اولیه  انسان ها را بالاتر ببرد.

احتمال ساخت واکسن تب دانگ وجود دارد
تب دانگ با اینکه خیلی کشنده نیست اما بسیار دردآور است که نیمی از جمعیت جهان در خطر ابتلا 
به آن هستند. البته این بیماری سبب مرگ ۲۲ هزار نفر در جهان شده و در بعضی کشورها عامل 
اصلی مرگ کودکان است. واکسنی به تازگی ساخته شده که می تواند تا ۶0 درصد از ابتلا به این 
بیماری جلوگیری کرده و تا ۹۵ درصد از مرگ حاصل از این بیماری پیش گیری کند. انتظار 
می رود این واکس��ن در نیمه  دوم س��ال میلادی 

جاری عرضه شود.

اولین نسخه از روبات 3PO-C با نام Pepper به فروش می رسد
شرکت ژاپنی سافت بنک فروش روبات های ش��بیه به انسانی که توسط کارخانه ی فرانس��وی آدباران روبوتیکس 
ساخته شده است را به فروش خواهد رساند. این روبات موتور احساساتی دارد که با استفاده از هوش مصنوعی، حالت 

برای نشان دادن رفتار بهینه، روانی شما را از روی چهره تان تشخیص می دهد و از تجربیات گذشته  تامل با شما 
استفاده می کند. همچنین این روبات به چهار زبان ژاپنی، اسپانیایی، فرانسوی 
و انگلیسی مسلط اس��ت. هدف از طراحی این روبات کمک به افراد بوده و قرار 
نیست کارهای شما را به جای شما انجام دهد اما انتظار می رود در آینده با اضافه 

شدن برنامه و اپلیکیشن های جدید، عملکرد آن نیز گسترده تر خواهد شد.

بخشی از نظریه  نسبیت انیشتین اثبات یا رد خواهد شد
اگر علم فیزیک مانند تفکر انیش��تین عمل کند، باید شاهد امواج جاذبه در 
فضا-زمان باشیم. دو آزمایش که امسال انجام خواهند شد بهترین شانس 
دانشمندان برای تشخیص این امواج هس��تند. دو عدد از تجهیزات بسیار 

حساس برای تشخیص امواج جاذبه امسال شروع به کار خواهند کرد.

شیوع بیماری ابولا متوقف خواهد شد
شیوع بیماری ابولا در گینه، لیبریا و س��یریالئون هنوز متوقف نشده است. 
تست های دارویی در حال انجام بوده و واکسیناسیون ها در حال اجرا هستند. 
امیدواریم با این پیشرفت ها و بهبود وضعیت بهداشت عمومی شاهد توقف 

بی سابقه ترین شیوع ابولا باشیم.

کشورهای جهان قوانینی جدید برای جلوگیری از تغییرات اقلیمی تصویب خواهند کرد
چارچوب های لازم برای امضای قرارداد در س��ازمان ملل مشخص شده اند و 
انتظار می رود در جلسه  ماه دس��امبر آینده که در پاریس برگزار خواهد شد، 
این کار انجام شود. بنابر این قرارداد انتشار گازهای گلخانه ای تا سال ۲0۲0 
میلادی باید محدود شود. دو کشور بزرگ منتشر کننده  دی اکسید کربن که 
آمریکا و چین هستند نیز قبلا موافقتنامه هایی امضا کرده اند که عملی کردن 
این قرارداد را راحت تر می کند. اما سوال اصلی اینجاست که با گذشت مقدار 
دی اکسید کربن از مقدار ۴00ppm در نیم کره  شمالی زمین آیا اجرای این 

قرارداد می تواند کاری از پیش ببرد؟

موفق به متوقف کردن ایدز خواهیم شد
ایدز همچنان بزرگ ترین بیماری مسری در جهان است که بیشترین کشته را 
از خود به جای گذاشته است. اما دانشمندان معتقدند به جایگاهی رسیده اند 
که می توانند با این وی��روس مقابله کنند. منظور این دانش��مندان داروهایی 
مانند ترووداست که باعث می شوند به این بیماری حتی مبتلا نیز نشویم. هر 
چند تلاش های گذشته برای ساخت واکس��ن این بیماری با شکست مواجه 
شده اند اما محققان معتقدند بیش از پیش به ساخت واکسنی برای این بیماری 

نزدیک شده اند.

۱۱ پیش بینی آینده نگرانه 

موفق به متوقف کردن ایـدز خواهیم شد
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از کسی درباره  آینده حمل و نقل بپرسید؛ احتمالا جواب هایی که می شنوید به خودروهای خورشیدی، پرنده و بدون راننده 
ختم می شوند. اما عده ای از محققان، حمل و نقل آینده را در لوله ای فلزی می بینند.کارآفرین آمریکایی، »ایلان ماسک« 
چند وقت پیش برای اولین بار این ایده را مطرح کرده بود. ماسک، دو سال پس از اینکه ایده اش را مطرح کرده بود، از اجرای 
 Hyperloop Transportation ،آن در کالیفرنیا خبر داده است. شرکتی که می خواهد این پروژه را راه اندازی کند
Technologies نام گرفته است؛ Hyperloop نام تکنولوژی حرکتی این پروژه هم هست.»دیرک الهبورن مدیر این 
پروژه، درباره اش می گوید: »کپسولی را تصور کنید که افراد در آن نشسته اند و در لوله ای شناور حرکت می کند. داخل لوله، 
اتمسفری با فشار کم، مثل محیطی که هواپیماها در آن حرکت می کنند تولید می کنیم. در نتیجه کپسولی که در لوله حرکت 
می کند، با مقاومت بالایی روبه رو نمی شود، و می تواند با صرف انرژی کم، با سرعتی خیلی بالا حرکت کند.« نکته  مهم این 
اختراع این است که صد در صد از انرژی خورشیدی استفاده می کند.«شرکت SpaceX، از شرکت های ماسک، قرار است 

لوله ای یک مایلی در کالیفرنیا برای آزمایش و اجرای طرح شان بسازد. 

محققان توانسته اند با اتصال چند مغز مختلف، کامپیوتری طبیعی بسازند. اخیرا گزارشی در نشریه  Nature منتشر شده 
است که نتایج تلاش محققان برای اتصال مغز چند موش و میمون را نشان می دهد.  میگوئل نیکوللیس، به همراه عده ای از 
دانشمندان توانسته اند با موفقیت تعدادی مغز را به هم متصل کنند و بازده ای بالاتر از یک مغز از آنها بگیرند. »نیکوللیس« به 
روزنامه  »گاردین« گفته است: »ما ابرمغزی ساخته ایم که می تواند یک دست مصنوعی را تکان دهد.»در آزمایشی، مغز چهار 
موش را به یکدیگر و به یک کامپیوتر وصل کردند. هر بار که موش ها به همراه یکدیگر فکری می کردند، آنها تشویق می شدند. 
پس از 10 بار آزمایش، موش ها به نقطه ای رسیده بودند که 61 درصد مواقع به طور یکسان به یک چیز فکر می کردند.اتصال 
مغز ها ایده ای است که حتی قبل از اینکه به طور علمی و یا در فیلم های علمی-تخیلی ارائه شود، توسط »امیل درکایم« به عنوان 
»خودآگاه جمعی« بیان شده بود؛ آزمایشی هم که بر روی این حیوانات انجام شده است، در راستای ایده  »خودآگاه جمعی« 
است، چون با هدف ترغیب فکر کردن به موضوعی واحد انجام شده است. با تمام این اوصاف، شاید بتوانیم در آینده ای نزدیک 

با اشتراک ایده ها و تفکرات ذهنی مان، مشکلات و مسائل بسیاری را حل کنیم.

اتصال مغزها
 ذهنی برتر خلق می کند

به زودی از اکسون رونمایی خواهد شد گوشی جدید تاشو اندرویدی سامسونگ 

براساس اخبار منتشر شده،  سامسونگ به تازگی پتنت اج را ثبت کرده است. شرکت سامسونگ با استفاده از این 
پتنت قصد دارد عملکرد صفحه نمایش خمیده  اج را نمایش دهد. منظور از صفحه نمایش اج همان صفحه نمایش 
با لبه های منحنی است که پیش از این سامسونگ در گلکسی نوت 4 اج برای نخستین بار از آن استفاده کرده بود. 
البته استفاده از این نوع صفحه نمایش ها در نوت 4 اج بدون ایراد نبود؛ اما به نظر می رسد سامسونگ قصد دارد 
مشکلات آن را برطرف کرده و دوباره از این ویژگی استفاده کند. این در حالی است که گلکسی S6 اج دومین گوشی 
هوشمند شرکت سامسونگ است که با فناوری صفحه نمایش خمیده طراحی شده بود. البته  سامسونگ در دومین 
تجربه خود بیشتر از ویژگی های جدید، به زیبایی در صفحه نمایش اج افزوده است. اما سامسونگ به این دو محصول 
با ویژگی های اولیه بسنده نکرده و قصد دارد تکنولوژی استفاده از صفحه نمایش خمیده را یک قدم بیشتر به جلو 

ببرد. سامسونگ به تازگی، یک پتنت جدید با نام تجاری Apps Edge را در اداره پتنت آمریکا ثبت کرده است.

شرکت ZTE قصد دارد گوشی هوشمند رده بالای جدیدی با نام تجاری »اکسون»Axon در ایالات متحده 
عرضه کند. این گوشی طی رویدادی معرفی خواهد شد. به احتمال زیاد در همان زمان جزئیات دقیق مربوط به 
قیمت و تاریخ عرضه  این گوشی هوشمند مشخص خواهد شد. تاکنون جزئیات زیادی از این گوشی در دسترس 
نبود، اما حالا به لطف راه اندازی وب سایت رسمی گوشی اکس��ون اطلاعات جدیدی از آن مشخص شده است. 
در قسمت پشتی گوشی هوشمند اکسون دوربین دوگانه ای وجود دارد )عدد مگاپیکسل آن معلوم نیست(. این 
دوربین می تواند با کیفیتK 4 فیلم برداری کند و فوکوس خودکار آن بسیار سریع است.  کاربر می تواند پس از 
ثبت تصاویر دوباره روی آنها فوکوس کند، سپس پس زمینه را برای ایجاد یک جلوه  زیبا محو کند. ناگفته پیداست 
که تمام این ویژگی ها مشابه دوربین های دوگانه  گوشی HTC One M8 به نظر می رسد. خوشبختانه، شرکت 

ZTE حسگر بهتری برای دوربین اکسون انتخاب کرده است )دوربین HTC عده ی بسیاری را مایوس کرد(. 

از زمانی که سامسونگ گوشی های تاشو تولید می کرد، سال های می گذرد؛ اما به نظر می رسد که این شرکت قصد 
دارد بار دیگر یک گوشی تاشو با استانداردهای جدید تولید کند. به تازگی مجوز تصدیق کیفیت این دستگاه توسط 
سازمان تنظیم کننده مقررات تجهیزات مخابراتی چین تایید شده است. با توجه به اخبار منتشر شده از این گوشی، 
شماره مدل  SM-G9198 برای این گوشی در نظر گرفته شده است. جدیدترین گوشی تاشو شرکت سامسونگ 
از دو صفحه نمایش بهره می برد. صفحه نمایش این محصول 3.91 اینچ با رزولوشن 768x1280 است. قرار است 
سامسونگ، این گوشی هوشمند را تنها در رنگ مشکی تولید کند.اگر شایعه ها در مورد جدیدترین گوشی تاشو 
شرکت سامسونگ صحت داشته باشد، احتمالا در این تلفن هوشمند از یک پردازنده قدرتمند اسنپ دراگون 
808، دوربین اصلی 16 مگاپیکسلی و یک دوربین پنج مگاپیکسلی برای عکس برداری های سلفی به کار گرفته 
شده است. همچنین سامسونگ احتمال دارد از دو گیگابایت رم و 16 گیگابایت حافظه داخلی هم استفاده کند. 

ی موبایل 
تازه ها

قطارهای آینده 
پرواز  می کنند

سامسونگ، پتنت Edge را ثبت کرد

» از شنبه دوباره رژیمم رو شروع می کنم!« این جمله را احتمالاً همه ما بارها از زبان 
افراد مختلف شنیده ایم. کسانی که رژیم غذایی شان را شکسته اند و می خواهند آن 
را دوباره از نو ش��روع کنند. برای گرفتن یک رژیم غذایی مناسب و ثابت ماندن بر 
اجرای آن، تنها داشتن یک برنامه غذایی و انتخاب اینکه چه چیزهایی باید و چه 
چیزهایی نباید خورده شوند، کافی نیست؛ یکی از مهم ترین مسائل این است که 
چگونه می شود از خوردن مواد غذایی خارج از برنامه، جلوگیری کرد. طبق تحقیقات 
انجام شده در اروپا 14 درصد مردم، ترجیح می دهند غذایی را که با رژیم غذایی شان 
سازگار نیست، از دسترس دور کنند. همچنین 40 درصد از اروپایی ها معتقدند که 

اگر غذای سالم اولین چیزی باشد که در یخچال می بینند، راحت تر می توانند به 
رژیم شان پایبند بمانند. این موضوع مس��تلزم آن است که فضایی درون یخچال 
تعبیه شده باشد تا هرآنچه دیده بیند دل نکند یاد! یخچال شوکیس سامسونگ  
محصولی است که دقیقاً این موضوع را مورد توجه قرار داده است. این یخچال سه 
بخش مختلف دارد که این امکان را به مصرف کنندگان می دهد تا بتوانند مواد غذایی 
مورد نظرشان را در دسترس یا دور از دسترس قرار دهند. این ویژگی برای افرادی که 
برای افزایش یا کاهش وزن پایبند رژیم های غذایی هستند، بسیار حائز اهمیت است 
تا به این ترتیب بتوانند ضمن رعایت حال بقیه افراد خانواده، مواد غذایی خودشان 

را در جای مشخصی قرار دهند. همچنین یخچال شوکیس، نزدیک به 30 درصد 
فضای بیشتر در اختیار مصرف کننده قرار می دهد، سیستم سرمایش بهتری دارد 
و از طراحی منحصر به فردی نیز سود می برد.کنترل میزان کالری دریافتی برای 
کسانی که رژیم کاهشی دارند، از اهمیت بالایی برخوردار است؛ اینکه چطور در برابر 
وسوسه پایان ناپذیر خوردن خوراکی هایی چون شیرینی، شکلات، آجیل، چیپس، 
اسنک، انواع سس و... مقاومت کنند. به گفته رییس سازمان غذا و دارو، در کشور ما 
حدود 40 درصد از مردم بیش از میزان نیاز روزانه، کالری دریافت می کنند و دچار 

افزایش وزن و چاقی هستند.

یخچالی که به مردم کمک می کند تا راحت تر رژیم بگیرند! اخبار فناوری

ارسال فایل تا بی نهایت!
البته اس��تفاده از بی نهایت که غلو دارد اما در تلگرام، 
می توانید فایل هایی حجیم را ب��ا حفظ کیفیت اولیه 
و سرعت بالا انتقال دهید. در واقع یک سرویس آپلود 
بسیار سریع و مطمئن در اختیارتان هست که همه نوع 
فایل با پسوندی را می شود انتقال داد و به همین خاطر 
گروه های زیادی در تلگرام ایجاد شده که منبعی غنی 
از محتواهای مختل��ف صوتی، تصویری، نوش��تاری، 
اجرایی و...شده اند.اما در وایبر چه؟ عکس اگر بخواهید 
بفرستید که به دلخواه خودش، س��ایز آن را کم کرده 
و با اسم های عجیب و غریب به طرف مقابل می رساند 
و اگر طرف مقابل هم نخواهد، به زور در گالریش قرار 
می دهد. فیلم هم بخواهید که اول باید پس��وندش را 
مطابق میل وایبر کرده و در صورت داش��تن س��ایز و 
زمان مناس��ب، وایبر افتخار داده و کیفیتش را تا حد 
امکان پایین می آورد و ارسال می کند؛ تازه اگر وسط 
کار دائما قطع نشود. س��ایر فایل ها را هم که عطایش 
را به لقایش ببخشید، مگر وایبر جای این کارهاست؟!

5 دلـیل برای آنـکه از وایـبر به تلگرام مهـاجـرت کنید
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 سطح متفاوت امنیت ها
شاید بارها شنیده باشید که مکالمات و پیام های شما 
در وایبر، س��طح امنیتی پایین��ی دارند، حتی ممکن 
است مورد شنود قرار بگیرید و...! اما امنیت در تلگرام، 
در سطح بس��یار بالایی نس��بت به وایبر قرار داشته و 
حتی حالتی چون ایجاد گفت وگوی محرمانه نیز در 
آن وجود دارد. بدین نحو که ش��ما می توانید تعیین 
کنید که بر فرض پ��س از ی��ک روز، کل مکالمه تان 
به صورت خودکار از بین ب��رود. همچنین رمزنگاری 
اطلاعات در این ش��بکه اجتماعی بسیار قدرتمندتر 
بوده و حس بهتری از کار در تلگرام نس��بت به واییر 

خواهید داشت.

از شر باگ ها خلاص شوید
شاید بارها برای شما پیش آمده باشد که مثلا عکس 
پروفایل خود را در وایبر عوض کرده باش��ید، اما فرد 
مقابل همچنان تصویر قدیمی را مشاهده کند؛ حتی 
در برخی موارد دیده شده که عکس یک فرد، به جای 
نفر دیگری نمایش داده می ش��ود. این قبیل باگ ها و 
ایرادات فقط مختص به تصاویر نیست! به عنوان مثال 
ش��ما نمی توانید از اکانت خودتان در وایبر لاگ اوت 
کنید و با اینک��ه گزینه دی اکتیو وج��ود دارد، اما به 
محض استفاده از آن، تمام اطلاعات دود هوا خواهد 
ش��د! یا گاهی اوقات پیش می آید که شما سیم کارت 
خودت��ان را فروخته و ی��ا گم کرده اید ام��ا همچنان 
وایبرش بر روی نس��خه کامپیوتر به خوبی فعال بوده 
و این مورد سبب می شود تا در صورت ناآگاهی طرف 
مقابل، بتوان به صورت دو نفره از وایبر استفاده کرده 
و تمام اطلاعات و گفت وگوهای وی را مشاهده کنید! 
این قبیل ایرادات در وایبر کم نیستند و حتی در مورد 
نوع اعلانات گروه ها هم دیده می شود؛ اما خب تلگرام 
اکثر این مشکلات را پوش��ش داده و همین می تواند 

یک دلیل بسیار قانع کننده در مهاجرت شما باشد.

  اطلاعات شخصی شما 
در همه جاست!

کافی ا س��ت در وایبر، در یک گ��روه عمومی عضو 
شوید، تازه عضو شدن هم که همیش��ه به دلخواه 
خودتان نیس��ت، فقط برای دقایقی یک نفر ش��ما 
را اضافه کن��د و در آن زمان، اطلاع��ات تماس تان 
برای تمام اعضای آن گروه که بس��یاری از آنها هم 
غریبه هستند، به نمایش در خواهد آمد. حتی اگر 
عکس پروفایل خودتان را تغییر دهید، تمام اعضای 
کانتکت لیس��ت وایبرتان، برای همیش��ه آن را به 
صورت ذخیره در پوشه وایبرشان خواهند داشت، 
به خصوص اگر کسی باش��ید که اهل عوض کردن 
عکس هستید، دیگر این پوش��ه تبدیل به آلبومی 
از شما خواهد ش��د، حتی اگر خودشان نیز تمایلی 
به این امر نداشته باش��ند. در واقع وایبر به زور هم 
که ش��ده، می خواهد اطلاعات ش��ما را به دس��ت 
دیگران برس��اند، پس مکان چندان مناسبی برای 
فعالیت های شما نیست!اما در تلگرام، دیگر یک فرد 
غریبه نمی تواند ش��ماره تماس تان را ببیند و فقط 
افرادی که در لیست مخاطبان  حضور دارند، آن را 
مشاهده می کنند و س��ایرین، از اسمی که انتخاب 
کرده اید، مستفیذ خواهند شد! تصاویر پروفایل هم 
به صورت خودکار در هیچ پوشه ای ذخیره نشده و 
در صورتی که طرف مقابل تمایل به این کار داشته 

باشد، بایستی به صورت دستی آن را ذخیره کند.

 گالری عکس هایتان 
نفس می کشد !

اگر از فعالان و حتی نیمه فعالان در عرصه وایبر بوده 
باش��ید، خیلی خوب می دانید که وایبر رسما گالری 
شما را می بلعد! در واقع ش��ما با اجازه ای که در ابتدا 
به برنامه می دهید، هر عکس��ی که در ی��ک گروه یا 
مکالمه دو طرفه گذاش��ته ش��ود، درون گالری شما 
ظاهر خواهد شد. ممکن اس��ت در یک گروه عمومی 
عضو باشید و تصاویری که باب میلتان نیست هم در 
آنجا گذاش��ته ش��ود، وایبر کاری می کند تا شما نیز 
در داشتن آن س��هیم ش��وید! حتی اکثر کلیپ های 
ارس��الی، به خصوص اگر از طریق وای فای به شبکه 
متصل باش��ید نیز مهمان گالری گوشی شما خواهد 
شد و طولی نمی کشد تا این مکان که روزگاری محل 
ذخیره تصاویر دلخواه تان بود، مملو از عکس هایی شود 
که تنها پاک کردن آنها زمان زیادی طول می کش��د! 
در مقابل تلگرام، هیچ کاری به گالری شما ندارد مگر 
آنکه خودتان به صورت دستی، عکس یا کلیپ مربوطه 
را دانلود کنید. تمام تصاویر و فیلم ها در س��رورهای 
قدرتمند تلگرام آپلود ش��ده و حتی در زمان تماش��ا 
کردن یک عکس، باز به گالری شما منتقل نمی شود. 
این قضیه در مدیریت حجم ترافیک اینترنت و حافظه 
داخلی گوشی شما نیز بسیار سودمند است؛ چرا که 
بر خلاف وایبر، کنت��رل کافی بر حجم تبادل ش��ده 
اطلاعات را خواهید داش��ت و هر چی��زی به دلخواه 

خودش درون گالری تان قرار نخواهد گرفت.
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قرار است به همین زودی ها دو کش��ور ژاپن و آمریکا روبات های شان را به جان یکدیگر بیندازند. شرکت سازنده  روبات 
آمریکایی MegaBot، اخیرا روبات Kurata را به یک دوئل دعوت کرده است. روبات Kurata هم این دوئل را پذیرفته 
است، اما به یک شرط، اینکه مبارزه تن به تن باشد. روبات Kurata سه سالی است که ساخته شده، اما از سوی دیگر، روبات 
MegaBot جدید است. »کوگورو کوراتا«، سازنده  روبات Kurata، درباره  روباتی که آمریکایی ها ساخته اند می گوید: 
»تلاش کنید چیز باحال تری بسازید. این که یک روی یک وس��یله  بزرگ اسلحه سوار کنید، حرکتی خیلی آمریکایی 
است.«روبات MegaBot، 15 فوت )5 متر( ارتفاع اش است و شش تن وزن دارد. این روبات مثل تانک روی ریل هایی راه 
می رود و می تواند گلوله های رنگی را با سرعت 100 مایل در ساعت شلیک کند. دو راننده می توانند همزمان سوار این روبات 
شوند. در طرف دیگر، روبات ژاپنی Kurata است که 12 فوت )3.5 متر( ارتفاع و 3.5 تن وزن دارد. این روبات به جای ریل 
هم از چرخ برای حرکت استفاده می کند. یک راننده هم برای کنترل این روبات باید سوارش شود. هنوز تاریخ و محل دقیق 

این مبارزه مشخص نشده است، اما هر دو طرف این مبارزه با اشتیاق منتظر شکست دادن رقیب هستند.

ناسا سال هاست که روی سطح کره مریخ تحقیقات خود را انجام می دهد و در طول چند سال گذشته کاوش گری 
بسیاری را روی آن داشته است اکنون به نظر می رسد که ناسال برای زمین شناسی و تحقیق مواد شیمیایی این 
سیاره برنامه هایی را توس��عه می دهد. مرکز تحقیقات پروازی آرمسترانگ ناسا می گوید که یک نمونه هواپیما 
بی موتور درحال ساخت است که بیشتر شبیه به یک اسباب بازی  تفریحی یا بومرنگ است. این هواپیما بدون 
سرنشین به معنای پرواز روی سطح سیاره سرخ خواهد بود و دانشمندان در حال برنامه ریزی این نقشه هستند. 
بومرنگ در دست ساخت به عنوان مقدماتی تحقیقات آیرودینامیک بر روی مریخ طراحی می شود و نمونه اولیه 
آن Prandtl-m نام دارد که عرض آن 2۶ پوند بوده و وزن آن کمتر از نیم پوند است. البته با توجه به جو مریخ 
وزن آن در این سیاره به 2.۶ پوند خواهد رسید. ناسا می گوید که این هواپیمای فضایی از دو جنس پشم شیشه 
و فیبر کربن خواهد بود و بهترین شرایط را برای ورود به مریخ خواهد داشت. ناسا تخمین زده است که اگر همه 

چیز خوب پیش برود هواپیما بومرنگی زمان پروازی حدود 10 دقیقه را خواهد داشت.

 ناسا بومرنگ فضایی 
را به مریخ ارسال می کند

 نبرد روبات های بزرگ
 ژاپنی و آمریکایی

اخبار شرکت ها

 شرکت های پخش موسیقی
 از اپل شکایت کردند

مس��وولان قوانین رقابتی آمری��کا، دنبال کردن ش��کایات تعدادی از 
شرکت های پخش موس��یقی علیه اپل را آغاز کرده اند. اخیرا تعدادی 
از شرکت های پخش موسیقی، با شکایت از اپل ادعا کرده اند که نحوه  
برخورد اپل با شرکت های رقیب، مخالف قوانین تجاری است.شرکت 
اپل اخیرا سرویسی به اسم Apple Music را راه اندازی کرده است. 
این سرویس پخش موس��یقی، در فروش��گاه اپل با نرم افزارهایی مثل 
Spotify، Jango و Rhapsody رقابت می کن��د. قوانینی که اپل 
برای فروش محصولات دیجیتال در فروش��گاه اپل تنظیم کرده است، 
30 درصد مبلغ هر خرید را به اپل تخصیص می دهد. قیمتی که در حال 
حاضر برای سرویس های پخش موسیقی مرسوم شده، قیمت ماهی 10 
دلار است. با این حال، شرکت های رقیب Apple Music می گویند 
که این 30درصد اضافه ای که اپل از آنها دریافت می کند، آنها را مجبور 
کرده اس��ت تا هزینه  اش��تراک خود را در فروش��گاه اپل بیشتر کنند.

کمیسیون تجارت آمریکا در حال حاضر مش��غول بررسی ادعای این 
شرکت هاست. از گوشه و کنار هم شنیده می شود که شرکت های پخش 
موسیقی، از همین حالا به همراه سازمان FTC، مذاکراتی پشت پرده را 
برای حل این موضوع شروع کرده اند. شرکت اپل بزرگ ترین فروشگاه 
موس��یقی دنیا را دارد، اما ورود این ش��رکت به حوزه  پخش موسیقی 
آنلاین، بسیار دیرتر از رقبایش صورت گرفته است. با این حال، قیمت 
پایین تر اشتراک Apple Music می تواند به سرعت این سرویس را 
بالاتر از رقبایش قرار دهد. تایلر گلدمن، مدیر ش��رکت Deezer که 
فعالیتی مثل Spotify دارد، 30 درصدی که اپل از فروش اشتراک 10 
دلاری شان می گیرد را غیرمنصفانه عنوان می کند. گلدمن در این باره 
می گوید: »سود صنعت موسیقی خیلی کم است و فروشگاه اپل همان 
را هم از بین می برد. این موضوع می تواند برای صنعت مش��کل تولید 
کند؛ یا باید قیمت تان را زیاد کنید و قیمتی رقابتی نداش��ته باشید، یا 
اینکه به طور کلی از سود خود بگذرید.«متخصصان حقوقی درباره  اینکه 
آیا اپل، قوانین رقابتی را زیر پا گذاشته است نظری یکسان ندارند. در 
صحبتی که رویترز با تعدادی از متخصصان حقوقی داشته است، نیمی 

از آنها طرف اپل را گرفته و نیمه دیگر 
این ش��رکت را مقصر دانسته اند. باید 
منتظر ماند و دید که آیا این موضوع 
بین خود ش��رکت ها حل می ش��ود، 

یا اینک��ه FTC آن را به موضوعی 
قضایی تبدیل خواهد کرد.

حافظ��ه  داخل��ی بیش��تر گوش��ی های می��ان رده  اندروی��دی و برخ��ی از پرچم��داران قدیم��ی، ظرفی��ت کم��ی دارد و پاس��خگوی 
نی��از بیش��تر کارب��ران نیس��ت. ن��رم اف��زاری ب��ه ن��ام Internal 2 External ق��ادر  ب��ه جابه جای��ی حافظ��ه  داخل��ی ب��ا خارجی 
اس��ت کمبود حافظه  داخلی برخی از گوش��ی های هوش��مند، معضلی اس��ت که بس��یاری از کارب��ران با آن دس��ت به گریبان ب��وده و ما 
 تصمیم داریم در این آم��وزش، راه حل��ی را برای جابه جای��ی اطلاعات بین حافظ��ه  داخلی و خارجی گوشی هوش��مند ش��ما ارائه کنیم.

برای عملی کردن این جابه جایی، Root کردن دستگاه و تهیه  حافظه  خارجی با ظرفیتی بالاتر  از حافظه  داخلی گوشی لازم است. هرچند در 
بیشتر مواقع بدون Root کردن گوشی هم این کار امکان پذیر است. برای شروع کار، نرم افزار اندرویدی Internal 2 External را دانلود 
کرده و برروی گوشی نصب کنید. این نرم افزار در گوگل پلی موجود نیست. پس از اجرای نرم افزار، به بخش Settings مراجعه و بررسی کنید 
که گزینه های Send rescan و Use per default تیک خورده باشد. در مرحله  بعدی، بایستی آدرس حافظه  داخلی و خارجی دستگاه را 
به نرم افزار بدهید. این آدر س ها ممکن است در گوشی های مختلف، متفاوت باشند. برای به دست آوردن این آدرس ها از برنامه های مدیریت 
 ،The original internal mounting point  که در زومیت هم معرفی شده، استفاده کنید. با لمس گزینه Amaze فایلی همچون
 The original external      را برای حافظه  داخلی وارد کنید و برای حافظه خارجی هم، گزینه »Storage/sdcard0/« آدرس��ی مانند
mounting point را لمس کرده و آدرس��ی مانند »/Storage/sdcard1« را وارد کنید. درصورت اشتباه بودن آدرس ها، نرم افزار کار 
 main را باز کنید و دو رقم آخر آن را از ۴۹ به 33 تغییر دهید. درادامه به بخش The ext. sdcard device access  نمی کند. حال، گزینه
 Swap done را بزنید و منتظر ظاهر شدن عبارت External > Internal   را بردارید. درآخر هم، دکمه »At boot« رفته و تیک عبارت
باشید. کار تمام است و حافظه ها جابه جا شده اند! برای بررسی این عمل دربخش تنظیمات گوشی به بخش Storage مراجعه کنید. به یاد 
داشته باشید که پس از راه اندازی مجدد گوشی، جابه جایی از بین می رود و ظرفیت حافظه  داخلی گوشی همانند قبل خواهد شد. اگر چه سازنده 

گزینه ای برای پوشش این نقیصه پیش بینی کرده است، ولی استفاده از این گزینه و تیک زدن آن توصیه نمی شود.

افزایش حافظه  داخلی گوشی های اندروید

جس�ت وجوی صوتی گوگل یک�ی از امکانات پر مخاطبی اس�ت 
که طی عم�ر مح�دود و کوت�اه خ�ود مخاطب�ان زیادی ب�ه خود 
جذب کرده اس�ت. ام�ا ب�رای بس�یاری از کاربران مهم اس�ت که 
 بتوانند لیس�ت س�رچ های صوتی خود را به خوبی مدیریت کنند.
 آموزش امروز در مورد شنیدن و پاک کردن دستورات صوتی گوگل 
 https://history.google.com/history/audio است ابتدا به آدرس 
بروید. در اینجا می توانید لیس�تی از دستورات صوتی را مشاهده 
کنید که قبلا توس�ط گوگل ایجاد ک�رده اید. با اس�تفاده از دکمه 
play در این بخش که در زیر هر دس�تور صوتی قرار گرفته اس�ت 
می توانید فرمان ه�ای ایجاد ش�ده را مجددا بش�نوید. فراموش 
 نکنید که دس�تورات نامفهوم هم در این بخش ذخیره ش�ده اند.
برای پاک ک�ردن این دس�تورات در همین صفحه به بالا و س�مت 
راست دقت کنید و گزینه منوی س�ه نقطه ای مطابق زیر مشاهده 
delete options  کرده و روی آن کلیک کنید. بعد از این می توانید گزینه 
 را مش�اهده کنی�د در بخ�ش delete م�ی توانید ان�واع مدل ها 
برای پ�اک ک�ردن هیس�توری در اختی�ار داش�ته باش�ید. برای 
نمونه م�ی توانی�د، از گزینه ام�روز، دی�روز و یا حتی ب�ازه زمانی 
خاص�ی اس�تفاده کنید.بع�د از ای�ن کاف�ی اس�ت روی گزین�ه 
remove کلیک کنید تا دستورات ایجاد ش�ده یکجا پاک شوند.

چگونه تاریخچه جست وجوی صوتی گوگل را پیدا کنیم 
گوش کنیم و پاک کنیم؟

آمــــوزش و ترفــــند

ایسوس مادربوردهای جدیدی معرفی کرد گوگل دسترسی کاربران کروم را متوقف کرد

 GTX ، یکی از بهترین کارت گرافیک های موجود در بازار که مورد اس��تقبال زیاد گیمرها قرار گرفته اس��ت
۹80ti کمپانی ایسوس است. حالا ایسوس سه مدل جدید از این کارت گرافیک را معرفی کرده که هر گیمری 
را مجذوب خود خواهد کرد. چند روز پیش که ایسوس کارت گرافیک ۹80ti GTX را از سری STRIX روانه  
بازار کرد با استقبال بسیار خوبی روبه رو شد، اما به نظر می رسد که مدیران ایسوس، زمان حاضر را بهترین زمان 
 STRIX برای عرضه مدل های مشهور و بهتر از این کارت گرافیک می دانند و قصد اجازه  برای فروش بیشتر مدل
را ندارند.اولین کارت از این سه محصول جدید از س��ری »جمهوری گیمران – ROG«می باشد و قرار است با 
نام ۹80ti MATRIX GTX عرضه گردد. مدل دوم نیز به خاطر یادبود 20 س��اله ش��دن این شرکت و بالا 
 ۹80ti GTX کلاک های بسیار بالاتر نسبت به نسخه  اول تولید خواهد شد و قرار است در رنگ طلایی و با نام
 ۹80ti Poseidon GTX عرضه شود. آخرین مدل از این کارت که امروز معرفی شده نیز Gold Edition

Platinum نام دارد و به همراه خنک کننده  آبی و هوایی در اختیار کاربران قرار می گیرد.

ایس��وس به عنوان یکی از معروف تری��ن برندهای تولید کننده مادربورد، تنوع بس��یاری در پیاده س��ازی انواع 
پلتفرم ها و فناوری ها دارد و کاربران با نیازهای مختلف به راحتی می توانند به سراغ مدل ها و سری های متعدد 
مادربوردهای ایسوس بروند. ایسوس در حوزه مادربوردهای سرور نیز تاکنون پیشتاز و قدرتمند عمل کرده و به 
تازگی مادربوردهای سرور جدید خود مبتنی بر پلتفرم Cavium ThunderX را به نمایش گذاشت. خانواده 
محصولات ThunderX در میان بهترین  پردازنده های ۶۴ بیتی ARMv8 در پایگاه های داده و پردازش های 
ابری هستند. این پردازنده های قدرتمند علاوه بر پشتیبانی از پیکربندی یک و دو سوکته، می توانند پهنای باند 
و حجم بالایی از فضای ذخیره سازی را تضمین کنند. سرورهای ایسوس مبتنی بر ThunderX با نرم افزارها و 
اپلیکیشن های متعددی در زمینه های محاسبات، شبکه و امنیت سازگار هستند. به علاوه این پلتفرم همچنین 
برای اجرای نرم افزارهایی مانند Ceph ، برنامه های محاسبات ابری، انتقال فایل های سنگین و برنامه های تحت 

وب بهینه سازی شده است. 

 Torrontz، ExtraTorent، PARBG از این پس کاربرانی که سعی دارند تا به سرویس هایی نظیر 
و KickAss Torrent دسترس��ی پیدا کنند، با بنری مبنی بر ممنوعیت دسترسی به این سرویس 
روبه رو خواهند شد. زمانی که آدرس یکی از وب سایت های مورد اشاره در آدرس بار مرورگر کروم وارد 
ش��ود، پیامی مبنی بر اینکه هکرها درصدد حمله به کامپیوتر کاربر هس��تند، ب��رای وی نمایش داده 
خواهد شد. در این پیام به کاربر هشدار داده می ش��ود که احتمالاً هکرها با نصب بدافزار در پی نفوذ به 

کامپیوتر کاربر هستند. 
مالکان این وب س��ایت ها نظری در مورد علت ممانعت از دسترسی به این وب سایت ها ندارند؛ هرچند 
در گفت وگویی با ToorentFreak به این موضوع اشاره کرده اند که احتمالاً گوگل درصدد مسدود 
کردن دسترسی به وب سایت هایی است که مش��کل دارند. کاربران گوگل کروم می توانند با غیرفعال 

کردن ویژگی شناسایی بدافزارها، دیگر شاهد نمایش این پیام نباشند.

IT ی
اخبار دنیا

کارت گرافیک 980ti GTX؛ خوراک گیمرها!

مدیر ش��رکت Doppler Labs می گوید که دفتر پر سر و صدایی ندارد، اما 
صدای بوق ماشین هایی که از خیابان کنار دفترش رد می شوند همیشه این 
موضوع را به او یادآوری می کنند که برخی از صداها نباید شنیده شوند.»نوآح 
کرفت« )Noah Kraft( و تیمش تصمیم گرفته اند تا گوشی هایی بی سیم 
بسازند که در شنیدن یا نشنیدن صداهای مختلف به افراد کمک می کنند. 
آنها نمی خواهند صداهای بیرون را کاملا قط��ع و صدایی جدید وارد 
گوش تان کنند، بلکه هدف آنها، تغییر صدایی اس��ت 
که می خواهد وارد گوش تان ش��ود. گوشی هایی که 

Doppler Labs می سازد، قرار است امکان تغییر صداهای محیط را برای افراد فراهم کنند. تصورش را کنید، 
می توانید در کنسرتی باشید و صدای بیس موسیقی را کم یا زیاد کنید، یا صدای بچه ای که در اطراف تان گریه 
می کند را قطع کنید، بدون اینکه دیگر صداها قطع شوند. »کرفت« می گوید گوشی های که ساخته اند، می تواند 
انجام این کارها را برای تان ممکن کنند. او خبر از س��رمایه گذاری 17 میلیون دلاری برای ساخت و عرضه  این 
گوش��ی ها داده که Here نام گرفته اند. قابلیت های Here، از قابلیت هایی ساده مثل کم و زیاد کردن صدای 
محیط افراد شروع می شود. ولی قابلیت مهم Here، امکان تفکیک صداهای مختلف و کم و زیاد کردن آنهاست. 
می توانید صدای گریه  بچه، صدای حرکت قطار یا صدای خر و پف دوست تان را قطع کنید. گوشی های Here با 
تفکیک فرکانس صداهای مختلف، آنها را از هم جدا می کند. این گوشی ها صداهای وارد شده را دریافت، همزمان 

آنها را پردازش و سپس بدون هیچ تاخیری وارد گوش شما می کنند.گوشی Here دو قابلیت مهم دیگر هم برای 
شنیدن موسیقی های اطراف دارد. اولین آن اکولایزر است که اجازه می دهد بیس یا تریبل صدای اطراف را کم 
زیاد کنید. این قابلیت به درد مواقعی می خورد که می خواهید صدای خواننده را در کنسرتی بشنوید، اما صدای او 
واضح نیست. قابلیت دوم هم امکان افزودن جلوه های صدای مختلف است. مثلا می توان به صدای اطراف، جلوه  
بازگشت اضافه کرد یا به آن اکو داد. فکرش را بکنید در اتاقی کوچک نشسته اید، اما صدای اطرافیان تان را طوری 
می شنوید که انگار در سالنی بزرگ هستید. شرکت Doppler Labs می خواهد این قابلیت را توسعه دهد و از آن 
برای تنظیم صداهایی که در سالن های بزرگ شنیده می شود استفاده کند.کنترل تمام بخش های این گوشی های 

جدید، توسط نرم افزاری که بر روی گوشی های هوشمند نصب می شود صورت می گیرد.

صداهای اطراف تان را تفکیک و آنها را کم  و زیاد کنید
ی

خبر گجت
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مش��کلات زیاد اینترنت مخابرات اصفهان در 

دی
 اس

ین
یکی، دو س��ال اخیر در نهایت پای س��ازمان حس

تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی کشور را به 
معضل اینترنت اس��تان باز کرد. روز یکشنبه 
معاون نظارت و اعمال مقررات سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی کش��ور از توقف فروش 
اینترنت شرکت مخابرات در اس��تان اصفهان و پنج 
اس��تان دیگر به دلیل وضعیت نامطلوب پهنای باند 
اینترنت خبر داد. بر اس��اس اعلام این سازمان توقف 
فروش پهنای باند ت��ا زمان بهبود پهن��ای باند ادامه 
خواهد داشت. اس��تان اصفهان در حالی از وضعیت 
نامناسب سرعت اینترنت و خدمات آن رنج می برد که 
این استان یکی از قطب های حوزه فناوری اطلاعات و 
ارتباطات در کشور اس��ت و وضعیت کنونی اینترنت 
پرس��رعت به هیچ عنوان در خور ش��أن این اس��تان 
نیست. اینترنت مخابرات در ابتدای امر به دلیل قیمت 
پایین در مقایسه با شرکت های خصوصی مشتریان 
زیادی به خود جذب کرد؛ اما با گذشت زمان و افزایش 
کاربران کیفیت قربانی کمیت ش��د. کندی سرعت، 
قطع و وصل شدن زیاد، عدم ارائه خدمات و پشتیبانی 

مناس��ب، پاس��خ گویی مخابرات و تمام شدن سریع 
حجم شارژ مش��ترکان مهم ترین مشکلاتی است که 
مشترکان اصفهانی از آن ش��کوه می کنند. اصفهان 
زیبا در این گزارش کوتاه وضعیت اینترنت استانی و 
مشترکان اینترنت پرس��رعت را مروری کوتاه کرده 

است.

   جذب مشترک جدید در این وضعیت باعث 
کم فروشی می شود

 غلامرضا داداش زاده، معاون نظارت و اعمال مقررات 
س��ازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی گفت: 
مطاب��ق بازرس��ی ها و ارزیابی های به عم��ل آمده از 
وضعی��ت پهنای باند تامین و عرضه ش��ده از س��وی 
ش��رکت های مخابرات اس��تانی، وضعیت نامطلوب 
پهنای باند اینترنت در این اس��تان ها، باعث کاهش 

کیفیت خدمات ارائه شده به مشترکان شده است.
وی در ادام��ه افزود: وضعی��ت پهنای بان��د اینترنت 
مصرفی از سوی شرکت های مخابرات استانی در شش 
استان آذربایجان ش��رقی، اصفهان، خراسان رضوی، 
 کرم��ان، مرکزی و همدان براس��اس ش��اخص های

تکلیف��ی در الحاقیه پروان��ه مخاب��رات در وضعیت 
نامطلوب است.

داداش زاده افزود: در ای��ن مورد تذکر و اخطاریه های 
لازم برای افزایش پهنای باند و توقف فروش سرویس 
به مش��تریان جدید تا زمان ارتقای پهنای باند داده 
شده و به منظور جلوگیری از ضرر و زیان مشترکان، 
پیگیری های لازم برای ارتقای پهنای باند و کیفیت 
سرویس از سوی شرکت مخابرات ایران در حال انجام 
اس��ت. وی با اش��اره به اینکه جذب مشترک جدید 
در این وضعیت باعث کم فروش��ی می ش��ود، تصریح 
کرد: ادارات کل س��ازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیوی��ی در مناطق9 گانه بر فرآین��د توقف فروش 
در این شش استان نظارت داش��ته و درصورت عدم 
توقف فروش از سوی شرکت های مخابرات استانی، 
ضمن اعمال مقررات مطابق با پروانه اعطایی، پرونده 
کم فروشی تشکیل و به س��ازمان تعزیرات حکومتی 

ارجاع داده می شود.
معاون نظ��ارت و اعمال مقررات رگولات��وری اظهار 
داش��ت: ش��رکت مخابرات ای��ران باید پ��س از رفع 
مشکلات و ایجاد ش��رایط مطلوب، نسبت به توسعه 

خدمات خود و جذب مشترک جدید اقدام کند.

    اس�تان اصفهان بالاترین میزان مشترک 
اینترنت پرسرعت را دارد

بر اس��اس آماری که مدیرعامل مخابرات اس��تان در 
اردیبهشت ماه اعلام کرده است؛ 430 هزار مشترک 
ADSL بر روی ش��بکه تلفن ثابت مخابرات استان 
اصفهان و 30 هزار مشترک اینترنت در شرکت های 
خصوصی ارئه دهنده اینترن��تPAP،  و در مجموع 
560 هزار مشترک ADSL در سطح استان اصفهان 
فعال هس��تند و ب��ر این اس��اس ح��دود 24 درصد 
مش��ترکان تلفن ثابت اس��تان از س��رویس اینترنت 
پرسرعت اس��تفاده می کنند. بر اساس آمار، متوسط 
مشترکان ADSL در کش��ور حدود 13درصد است 
و اس��تان اصفهان با آمار 24 درص��دی، 11 درصد از 
متوسط کش��وری بالاتر بوده و در سطح استان های 
کشور بالاترین میزان مش��ترک اینترنت پرسرعت را 

به خود اختصاص داده است.

   سیر نزولی سرعت اینترنت استان اصفهان 
بر اس��اس آخرین نمودار متوس��ط س��رعت دانلود 
اینترنت خانگی در کشورهای جهان در اوائل تیرماه 
که توسط وب سایت معتبر نت ایندکس منتشر شده 
است؛ سرعت اینترنت اس��تان اصفهان در ایران سیر 

نزولی داشته است.
این نمودار نش��ان می دهد که س��رعت اینترنت در 
اصفهان نسبت به س��ه ماه قبل از تیرماه سیر نزولی 
داشته اس��ت به  طوری که اصفهان با سرعت دانلود 
3.65 مگابایت در ثانیه جایی در بین شش استان اول 

کشور از نظر سرعت اینترنت ندارد.

    رشد ADSL استان قابل پیش بینی نبود 
حسین کشایی، مدیرعامل مخابرات استان اصفهان 
در مصاحب��ه اختصاص��ی با پای��گاه اطلاع رس��انی 
مخابرات اس��تان با بیان اینکه رشد ADSL استان 
اصفهان بس��یار س��ریع اتفاق افتاد و قابل پیش بینی 
نبود، گف��ت: ب��رای مدیری��ت این تعداد مش��ترک 
زیرس��اخت و تجهیزات لازم و نرم افزاری مناس��ب 

نیاز است.
 وی در ادام��ه اظه��ار داش��ت: در ابتدای س��ال 93 
مشکلاتی وجود داشت که طی ش��ش ماه گذشته با 
تغییر نرم اف��زار و انتخاب پیمانکار برای پش��تیبانی 
ADSL ، اش��کالات احتمالی در س��رویس اینترنت 
پرسرعت از بین رفته و سرویس دهی ارتقا یافته است. 
کشایی تاکید کرد: البته این به معنای توقف اقدامات 
بهبود دهنده نبوده و شرکت مخابرات استان اصفهان 
همواره در مس��یر بهبود کیفیت خدمات و سرویس 
حرکت می کن��د. وی در ادامه صحبت ه��ای خود با 
 بیان اینکه بحث اینترنت در تمام کشور با مشکلاتی 
روبه رو است و شایستگی مردم اصفهان بسیار بیشتر از 
این است، ابراز امیدواری کرد که با تلاش های صورت 
گرفته و همچنین مساعدت دیگر سازمان های مرتبط 

مشکلات رفع و به حداقل برسد.
مدیرعامل مخابرات اس��تان اصفهان در ادامه خاطر 
نش��ان کرد: در راس��تای دسترسی آس��ان مردم به 
اینترنت پرسرعت در سطح اس��تان اقدامات موثری 
صورت گرفت��ه و از تکنول��وژی روز دنیا ب��رای ارائه 
پورت اینترنت پرسرعت ADSL تلفن ثابت استفاده 

شده است.

    راه اندازی س�ایت های تلفن همراه نس�ل 
سوم سرعت و پهنای باند را افزایش می دهد

کش��ایی در همین خصوص عنوان ک��رد: راه اندازی 
سایت های تلفن همراه نسل س��وم که دسترسی به 
اینترنت با سرعت بالا و پهنای باند بیشتر را به دنبال 
دارد، از شهریورماه سال گذشته در مقیاس بسیار زیاد 

شروع شده است. 
وی در ادامه گفت: تا کنون 200 س��ایت تلفن همراه 
نسل سوم در سطح ش��هر اصفهان و 100 سایت در 
سایر شهرستان ها راه اندازی ش��ده و در حال حاضر 
مخابرات استان اصفهان300 سایت فعال تلفن همراه 
نسل س��وم دارد. مدیرعامل مخابرات اصفهان خاطر 
نشان کرد: به طور متوسط روزانه در شبکه نسل سوم 
بالغ بر 5.5 ترابایت اطلاعات رد و بدل می شود و این 
در حالی است که این رقم در شبکه تلفن همراه نسل 

دوم حدود 1.4 ترابایت بود.

رییس پلیس آگاهی اصفهان:
 باند سارقان شیشه ای منازل 

در اصفهان متلاشی شد
رییس پلیس آگاهی استان اصفهان گفت: اعضای باند معتاد به شیشه 
که اقدام به سرقت از منازل مردم می کردند، در عملیات ویژه پلیس 

آگاهی استان اصفهان شناسایی و دستگیر شدند.
ستار خسروی از انهدام باند سارقان شیشه ای در اصفهان خبر داد و 
اظهار داشت: در پی وقوع چند فقره سرقت منزل و شکایت تعدادی از 
شهروندان به پلیس ، موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان 
این پلیس قرار گرفت. وی با بیان اینکه تمامی س��رقت های صورت 
گرفته به روش توپی زنی انجام شده است، افزود: کارآگاهان با انجام 
تحقیقات گسترده و اقدامات ویژه پلیسی توانستند باند پنج  نفره ای 

که مرتکب این سرقت ها شده بودند را دستگیر کنند.
رییس پلیس آگاهی اس��تان اصفهان بیان کرد: از مخفیگاه سارقان 
دستگیر شده تعدادی اموال مس��روقه به ارزش 450 میلیون ریال 
ش��امل نقره جات ، طلاجات، دوربین عکاسی ، دوربین فیلمبرداری ، 

زیور آلات و وسایل با ارزش دیگر کشف شد.
وی با بیان اینکه چهار نفر از متهمان اعتیاد شدیدی به ماده مخدر 
صنعتی شیشه داش��ته است، تصریح کرد: سر دس��ته این باند که از 
متهمان حرفه ای و سابقه دار بوده با شناسایی افراد معتاد در قبال ارائه 

مواد از آنان در انجام سرقت های منزل استفاده می کرد.

معاون کمیته امداد اصفهان:
بیش از ۶۲ میلیارد و ۷۷۰ میلیون 
ریال صدقه در اصفهان پرداخت شد

معاون کمیته امداد استان اصفهان گفت: بیش از 62 میلیارد و ۷۷2 
میلیون ریال صدقه در سه ماهه ابتدای امسال توسط مردم نیکوکار 

استان اصفهان پرداخت شد.
بهرام سوادکوهی درباره پرداخت صدقه در سه ماهه نخست امسال 
اصفهان اظهار داش��ت: در س��ه ماهه گذش��ته بالغ بر 62 میلیارد و 
۷۷2 میلیون ریال صدقات در اس��تان اصفهان جمع آوری شده که 
در س��رفصل های مختلف برای نیازمندان زیر پوشش کمیته امداد 

استان هزینه می شود.
وی افزود: در اس��تان اصفهان 23 هزار صندوق بزرگ در معابر، 11 
هزار و 500 صندوق متوسط در ادارات و فروشگاه های بزرگ و 480 
هزار صندوق کوچک وجود دارد که براس��اس برنامه ای مدون و به 

صورت دوره ای تخلیه می شود.
معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان اصفهان بیان 
کرد: هزینه ساخت و نصب هر یک از صندوق های بزرگ معابر 2۷0 
هزار تومان، صندوق های متوسط 1۷3 هزار تومان و هزینه ساخت 

صندوق های کوچک خانگی 21 هزار تومان است.
وی تصریح کرد: بخشی از صندوق های صدقات اعم از بزرگ، متوسط 
و کوچک در حوزه شهرستان اصفهان قرار داشته که در حال حاضر 
مردم نیکوکار شهرستان اصفهان کمک های خود را در هشت هزار 
صندوق بزرگ در معابر، شش هزار و 600 صندوق متوسط در ادارات 

و سازمان ها و 1۷0 هزار صندوق کوچک خانگی واریز می کنند.

شهردار نجف آباد؛
انجام 35۷ هزار  متر مربع آسفالت، 

روکش و لکه گیری در نجف آباد
 شهردار نجف آباد گفت: در راستای انجام نهضت آسفالت معابر در 
نجف آباد طی سال گذش��ته در مجموع مناطق شش گانه بیش از 
131 هزار متر مربع از معابر خاکی آسفالت شده، در صد و 48 هزار 
 متر مربع کار روکش آسفالت انجام و در ۷6 هزار متر مربع دیگر نیز 
لکه گیری در دستور کار قرار گرفته به طوری که مجموعه اقدامات 
صورت گرفته مشکل آسفالت بیش از سیصد و 5۷ هزار متر مربع از 

معابر شهر را بر طرف کرده است.
مسعودمنتظری ضمن اعلام این مطلب اظهار داشت:» منطقه یک در 
میان دیگر مناطق شهری با انجام 39 هزار متر مربع روکش و بیست و 
یک هزار متر مربع لکه گیری عنوان اول را به خود اختصاص داده و در 
موضوع آسفالت معابر خاکی نیز سومین منطقه شهر با مساحت بیش 
از 42 هزار متر مربع، بیشترین سهم از فعالیت های صورت گرفته را 
از آن خود کرده است.«وی در ادامه سخنان خود از انجام نزدیک به 
25 هزار متر مربع پیاده روسازی در سطح شهر به عنوان دیگر بخش 
فعالیت های عمرانی صورت گرفته در س��ال گذشته یاد کرد و بیان 
داشت:» اجرای بیش ازدو هزار و چهارصد متر دال بتنی، نیوجرسی و 
قطعات یو شکل، نزدیک به 12 هزار و ششصد متر کانیو گذاری و سی 
و سه هزار و هفتصد متر جدول گذاری همراه با مجموعه فعالیت های 
صورت گرفته در سطح پارکهای شهر که با انجام بیش از چهار هزار 
متر جدول گذاری، نزدیک به پنج هزار متر مربع بلوک فرش و 103 
متر مکعب بتن ریزی همراه بوده را می توان به عنوان دیگر قسمت 

مهم اقدامات عمرانی صورت گرفته در این مدت محسوب کرد.«
منتظری همچنین با اش��اره به انجام عملیات س��اخت و توس��عه 
س��اختمان های منطقه چهار با 560 متر مربع و پنجمین منطقه با 
حدود 250 متر مربع در این بازه زمانی اضافه کرد:» در کنار مناطق 
یک و پنج که بیشترین سهم از مجموع عملیات های عمرانی صورت 
 گرفته برای توسعه و ساماندهی پارک ها را به خود اختصاص داده اند،

در بخش های اجرای کانیو و جدول گذاری منطقه سه با بیش از چهار 
هزار و 11 هزار متر طول به همراهی منطقه یک با حدود پنج هزار متر 
پیاده روسازی بالاترین جایگاه را در بین مناطق از این لحاظ کسب 
کرده اند.«لازم به ذکر است که در موضوع اجرای عملیات خاکبرداری 
و خاکریزی در سطح مناطق مختلف نجف آباد، مناطق دو و یک به 
ترتیب با 163 و هشتاد و هشت هزار متر مکعب بالاترین جایگاه را از 

این لحاظ به خود اختصاص داده اند.

اخبار کوتاه
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی اعلام کرد:

فروش اینترنت مخابرات اصفهان به مشترکان جدید به شرط بهبود پهنای باند
جذب مشترک جدید با وضعیت فعلی کم فروشی است
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اس��تاندار اصفهان با بیان اینکه تاکنون نزدیک به 60 درصد از مصوبات 9 ماده ای شورای 
عالی آب در زمینه حوضه آبریز زاینده رود اجرایی ش��ده، تصریح کرد: با توجه به اهمیت 
موضوع اجرایی شدن این مصوبات به صورت کامل، موضوع باید در سطح معاون اول بررسی 
شود که این مساله برای ما خیلی مهم است. رسول زرگرپور اظهار داشت: ما از معاون اول 
رییس جمهور درخواست کرده ایم که بررسی و ارزیابی مصوبه 9 ماده ای را برای نخستین 
بار در دستور کار شورای عالی آب قرار دهد. وی افزود: خوشبختانه آقای جهانگیری نیز با 

این موضوع موافقت کرده اند و دلیل این درخواست ما جلب توجه به 40 درصد مشکلات 
باقی مانده در زمینه اجرای مصوبات 9 ماده ای شورای عالی آب در حوضه زاینده رود است.

استاندار اصفهان با بیان اینکه تاکنون نزدیک به 60 درصد از مصوبات 9 ماده ای شورای عالی 
آب در زمینه حوضه آبریز زاینده رود اجرایی شده، تصریح کرد: با توجه به اهمیت موضوع 
اجرایی شدن این مصوبات به صورت کامل، موضوع باید در سطح معاون اول بررسی شود 
که این مساله برای ما خیلی مهم است. وی با بیان اینکه اکنون برای نخستین بار در طول 

سده های گذشته حقابه حقابه داران، سهم آبه ها و اشتراکی های حوضه آبریز زاینده رود در 
این رودخانه تثبیت شده و دولت رسماً آن را مصوبه و اعلام کرده، گفت: ما در مرحله بعدی 
داریم به این سمت حرکت می کنیم که حقابه ها برای هرکدام از افراد مشخص شود، این 
موضوعات حجم عظیمی از فعالیت هاست که شاید برای مردم قابل لمس نباشد، اما من به 
عنوان یک متخصص آب متوجه می شوم این اقدامات برابر پنج سال کار است که در طول 
یک سال انجام شده است. زرگرپور افزود: طرحی که می خواهد در شورای عالی آب ورود پیدا 

کند، حداقل یک سال پشت دروازه شورا می ماند، اما با قراری که با رییس جمهور گذاشتیم، 
طرح احیای حوضه آبریز زاینده رود یک هفته در شورای عالی آب مورد بررسی قرار گرفت و 
تصویب شد و در هفته بعد از آن در دستور کار قرار گرفت. وی افزود: به طور مثال بنده معتقد 
بودم ظرف مدت یک ماه وقتی که وزارت نیرو اعلام می کند که در برداشت های غیرمجاز از 
آبریز باید متوقف شود، اما این موضوع به زمان بیشتری احتیاج دارد و باید برای جلوگیری از 

افزایش برداشت های بی رویه از حوضه آبریز اقدامات جدی صورت داد.

۶۰ درصد از مصوبات 9 ماده ای شورای عالی آب در حوضه آبریز زاینده رود اجرایی شده است
استاندار اصفهان:

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان از کاهش 
موقت جریان آب زاینده رود به سمت تالاب گاوخونی در 

روزهای اخیر خبر داد.
حمید ظهرابی افزود: ورودی آب به رودخانه زاینده رود در 
تعطیلات اخیر قطع شد و همین امر موجب کاهش ورودی 
آب به تالاب شد هرچند که جریان ورودی به تالاب علاوه بر آب 
شامل پساب تصفیه خانه های فاضلاب و زهاب های کشاورزی 
نیز هس��ت.  وی افزود: تغییرات در آب کشاورزی شامل تامین 
آب برای کشاورزان غرب و همچنین برداشت های غیرمجاز در 
بالادست علت کاهش آب زاینده رود بود که بنا بر گزارش سازمان 

آب استان این جریان دوباره برقرار شد.
وی افزود: تا چند روز گذشته آب تا محدوده سیاه کوه رسیده بود 
که با توجه به نیاز آبی 1۷6 میلیون متر مکعبی تالاب، این فقط 
آغاز روند احیاس��ت و تا احیای تالاب راه درازی در پیش است. 
مدیر کل حفاظت محیط زیست اس��تان اصفهان درباره روند 
اقدامات انجام شده برای احیای این عرصه گفت: در این راستا 
به جد پیگیر تامین جریان حداقلی برای حفظ حیات زاینده رود 

و تالاب گاوخونی در مجامع استانی، منطقه ای و ملی هستیم.
وی انجام دو طرح پژوهشی با عنوان » تعیین نیاز آبی رودخانه 
زاینده رود و تالاب بین المللی گاوخونی برای استمرار کارکردهای 
اکولوژیک آنها« و » بررسی اثرات محیط زیستی خشک شدن 
تالاب بین المللی گاوخونی«و همچنی��ن تدوین»طرح جامع 
مدیریت زیست بومی تالاب بین المللی گاوخونی« را از جمله 
اقدامات این اداره کل در راس��تای احیای تالاب برش��مرد. وی 
یادآوری کرد: همچنین دفتر محلی مدیریت زیست بومی تالاب 
بین المللی گاوخونی در ورزنه برای پیگیری مستقیم وضعیت 

تالاب راه اندازی شده است.
ظهرابی با اش��اره ب��ه برنامه ه��ای آین��ده ب��رای حفاظت از 
این تالاب گفت: پ��س از تدوین برنامه جام��ع مدیریت تالاب 

که با مش��ارکت همه ذی نفعان انج��ام می ش��ود، برنامه ها و 
اقدامات اولویت دار و دس��تگاه های مس��وول مش��خص شده 
 و ای��ن اقدام��ات در دراز م��دت موج��ب احی��ای ت��الاب

 خواهد شد. وی همچنین به نقش و اهمیت لایحه حفاظت، احیا 
و مدیریت تالاب ها که به تازگی توسط رییس جمهور به مجلس 
ارائه شد اشاره کرد و گفت: این لایحه در صورت تصویب و تبدیل 
شدن به قانون وتدوین ضوابط اجرایی آن، می تواند هماهنگی 
و انضباط را بر بهره ب��رداری تالاب ها و فعالیت های مختلف در 
محدوده تالاب ها حاکم و از اقدامات بخشی نگر و آسیب رسان به 

تالاب ها جلوگیری کند.
مدیرکل حفاظت محیط زیس��ت اس��تان اصفهان افزود: این 
تالاب ب��ا توجه ب��ه ویژگی ه��ای اکولوژیکی در س��ال 19۷5 
میلادی از س��وی کنوانس��یون جهانی رامس��ر حائز اهمیت 
شناخته ش��د و در فهرس��ت مربوطه به عنوان تالاب بین المللی 
ثبت شده اس��ت. وی خاطرنش��ان کرد: تالاب گاوخونی دارای 
کارکردهای مختلفی اس��ت که از جمله آنها می توان به محلی 
برای زمس��تان گذرانی پرندگان مهاج��ر و در نتیجه کمک به 
حفظ ش��بکه حیات در زیس��ت کره، جلوگی��ری از پذیرش و 
پالای��ش آلودگ��ی ه��ای بالا دس��ت حوض��ه، ایج��اد تعادل 
هیدرولوژی��ک در حوض��ه و در منطقه، حفظ تنوع زیس��تی، 
کاهش پیامدهای تغییرات آب و هوایی،تثبیت شن های روان 
 در برابر طوفان، ارزش های فرهنگی و ارزش های گردش��گری

 اشاره کرد.
وی مساحت این تالاب را متغیر بین 4۷ هزار و 200 هکتار تا 63 
هزار هکتار عنوان کرد و گفت: این تالاب در ارتفاع یک هزار و 4۷0 

متری از سطح دریا واقع شده است.
ظهرابی مساحت حوضه آبریز تالاب را 41 هزار و 503 کیلومتر 
عنوان کرد و گفت: این حوضه، نقطه پایانی رودخانه زاینده رود 

محسوب می شود.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان: 

جریان آب زاینده رود  به سمت گاوخونی  موقتا کاهش یافت
مسکن مهر شهرجدید فولادشهر پس از استان تهران از 
بزرگ ترین مسکن مهرهای کش��ور و در جایگاه دوم به 
شمار می رود که احداث 32 هزار واحد مسکن در قالب 
طرح مهرتوسط ش��رکت عمران شهر جدید فولادشهر، 
عظمت این پروژه را برای ارائه خدمات عمومی مطلوب به 
ساکنان حائز اهمیت می نماید. به گزارش روابط عمومی شرکت 
عمران شهرجدید فولادشهر مصادف با میلاد با سعادت کریم 
اهل بیت امام حس��ن مجتبی )ع( اولین کلانتری )19(مسکن 
مهر فولادشهر به بهره برداری رسید. در حاشیه این مراسم مجید 
نامداری در مصاحبه ای تصریح کرد: طبق سیاست های وزارتی 
مقام عالی وزارت راه و شهرس��ازی و تاکیدات ایش��ان مبنی بر 
فراهم کردن خدمات عمومی در حوزه های مختلف برای ساکنان 
مسکن مهر، در این راستا برای تامین امنیت شهروندان و ارتقای 
سطح رضایتمندی آنان، شرکت عمران شهرجدید فولادشهر 
یک باب کلانتری انتظامی برای رف��اه مردم احداث و در اختیار 
ناحیه انتظامی شهرس��تان لنجان قرار داد. مدیر عامل شرکت 
عمران در ادامه با اش��اره به اعتبارات هزینه شده برای احداث 
ساختمان این کلانتری بیان کرد: این مرکز نظامی با اعتباری بالغ 
بر 10میلیارد ریال صرفا از محل اعتبارات داخلی شرکت عمران 
تامین و در عرصه قطعه زمینی به مساحت 2000 متر مربع در 
محله ایثارE1 ( 1 (مسکن مهر برای تامین امنیت ساکنان آن 
منطقه احداث شده است که در این ایام خجسته و معنوی ماه 
مبارک رمضان و روز میلادباسعادت کریم اهل بیت حضرت امام 
حسن مجتبی)ع( شاهد افتتاح آن هستیم و امروز نیروی محترم 
انتظامی فعالیت خود را در این مرکز جهت خدمت به مردم شریف 
ساکن در این منطقه رسما آغاز کرد. وخوشحال هستیم که این 
امر مهم که مورد درخواس��ت مردم و مقامات وزارتی خصوصاً 
معاون وزیر و مدیرعامل ش��هرهای جدید کش��ور جناب آقای 
مهندس نریمان بود امروز به لطف خداوند محقق شد. نایب رییس 

هیات مدیره و مدیر شرکت عمران ش��هر جدید فولادشهر در 
بخشی از سخنان خود افزود: این کلانتری هدیه شرکت عمران به 
مردم شریف این منطقه است که از این پس با راه اندازی و استقرار 
و اقتدار نیروی انتظامی مردم احساس امنیت بیشتری خواهند 
کرد. نامداری در ادامه صحبت خود گفت: از زحمات کارشناسان 
و مهندسان شرکت عمران که شبانه روزی تلاش کردند تا این 
مرکز به بهره برداری برسد، قدردانی و تصریح کرد: این قول را به 
مردم شریف ساکن در مسکن مهر فولادشهر خواهیم داد که در 
جهت رفاه حال آنان از هیچ کوششی دریغ نکنیم و این نوید را 
می دهیم که درآینده نزدیک شاهد افتتاح پروژه های متعدد زیر 
بنایی و روبنایی در مسکن مهر خواهند بود که در زمان خودش 
پروژه ها معرفی و اطلاع رس��انی و به بهره برداری می رسند و 
تحویل دستگاه های خدمات رسان برای خدمت به مردم شریف 
می شود. لازم به توضیح است؛ آیین افتتاحیه با حضور رده های 
نظامی و مسوولان محلی و استانی و خانواده های معظم شهدا و 
ایثارگران و همچنین شهروندان ساکن در مسکن مهر فولادشهر 
برگزار شد و پایان مراسم با برگزاری نماز جماعت به امامت امام 
جمعه فولادشهر حجت الاسلام محمودآبادی و صرف افطاری 

خاتمه یافت.

با حضور جمعی از مسوولان صورت گرفت؛ 

 افتتاح  اولین کلانتری مسکن مهر فولادشهر

مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان گفت: 
با برنامه ریزی های صورت گرفته بین آموزش و 
پرورش و بس��یج دانش آموزی، امسال بیش از 
چهار هزار دانش آموز اصفهانی در اردوهای طرح 

هجرت شرکت می کنند. قائدی ها اظهار داشت: بیش 
از دو هزار کانون های پرورش��ی و فرهنگی در تابستان 
امس��ال در طرح تکمیل اوقات و فراغت دانش آموزان 
در نظر گرفته ش��ده و اولویت ما یک مه��ارت برای هر 

دانش آموز اس��ت. وی افزود: دانش آموزان می توانند به 
مراجعه با کانون های پرورشی و بسیاری از مدارس که 
به عنوان پایگاه های تابستانه در نظر گرفته شده، نسبت 
به حضور در این کلاس ها اقدام کنند که استقبال بسیار 

خوبی از این کلاس ها به عمل آمد و نزدیک به 1۷0 هزار 
دانش آموز در آنها ثبت ن��ام کردند.  مدیرکل آموزش و 
پرورش استان اصفهان بیان کرد: در طرح هجرت که با 
شرکت دانش آموزان صورت می گیرد، با توجه به تعامل 
صورت گرفته با بسیج دانش آموزی، اعزام دانش آموزان 
را عملیاتی می کنیم و سال قبل س��ه هزار و 500 نفر 
دانش آموز به این طرح اعزام  ش��دند و امسال نیز بیش 

از چهار ه��زار و 500 نفر در آن ش��رکت می کنند. وی 
درباره رواج فضای مجازی در بین دانش آموزان و هدایت 
درست فرهنگی در این فضاها گفت: آموزشی با عنوان 
درس رسانه برای دانش آموزان در نظر گرفته شده ولی 
مهم ترین بخش پلیس فتاست که در این جریان برای 
جلوگیری باید اقدام کند و ما فقط نس��بت به آموزش 

می توانیم اقداماتی داشته باشیم.

مدیرکل آموزش و پرورش اصفهان:

 بیش از ۴ هزار دانش آموز اصفهانی در اردوهای طرح هجرت شرکت می کنند 
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 رییس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی  کشور با تاکید بر ضرورت تصویب هرچه سریع تر
افزایش حق مسکن کارگران، گفت: ش��ورای عالی کار باید نسبت به تاخیر در تصویب 

افزایش حق مسکن کارگران تصمیم گیری کند.
فتح الله بیات، درباره تصویب افزایش حق مسکن کارگران در هیات دولت، گفت: اگر چه 
تنها آیتم بسته مزدی کارگران حق مسکن است که نیازمند تصویب هیات دولت است 
اما شورای عالی کار باید به هنگام تعیین دستمزد سال 94 این موضوع را قطعی می کرد 
تا امروز که در پایان برج چهار قرار داریم کارگران در انتظار تصویب حق مسکن 20 هزار 

تومانی نمانند. وی ادامه داد: درست است که دستمزد کارگران 17 درصد افزایش یافته 
است ولی آیا این میزان افزایش تامین کننده معیشت خانوارهای کارگری است که دولت 

و کارفرمایان روی 20 هزار تومان حساسیت نشان می دهند؟
بیات گفت: امس��ال حداقل مزد کارگران بیش از نرخ تورم افزایش یافت ولی تورمی که 
خانوارهای کارگری احساس و لمس می کنند با تورمی که از منابع رسمی اعلام می شود 
متفاوت است؛ چرا که اگر تورم کالاهای عمده مصرفی کارگران را در نظر بگیریم در بسیاری 

موارد افزایش قیمت داشته است.

معاون تدوین و ترویج سازمان ملی استاندارد گفت: سازمان های دولتی در روند واگذاری 
وظایف خود به بخش خصوصی مقاومت می کنند.

اباذری افزود: زمانی بود که سازمان ملی استاندارد در س��ال نمی توانست بیش از 200 
استاندارد ملی را تدوین کند ولی با تغییراتی که در روند واگذاری برخی وظایف به بخش 
خصوصی انجام شد سال گذشته بیش از 3500 استاندارد در کشور تدوین و تجدید نظر 
شد. وی ادامه داد: سال گذش��ته بیش از یک میلیون نفر س��اعت آموزش درون و برون 
سازمانی برای مجموعه کارکنان سازمان ملی اس��تاندارد برگزار شد که بدون شک این 

آموزش ها به افزایش کمی و کیفی عملکرد آنها منتهی می شود.  
معاون سازمان ملی استاندارد اضافه کرد: طی چند سال گذشته تلاش شده بخشی از این 
وظایف به بخش خصوصی واگذار شود تا روند انجام آنها هم دقت و هم سرعت بیشتری 

بگیرد.
اباذری یادآورشد: واگذاری برخی وظایف استاندارد به بخش خصوصی موافقان و مخالفان 
زیادی دارد؛ چراکه واقعیت این است دستگاه های دولتی چندان مایل به کوچک شدن 

نیستند و دوست ندارند بخش خصوصی درروند فعالیت هایشان ورود پیدا کند.

رییس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی خواستار شد؛

تصمیم شورای عالی کار درباره عدم تصویب حق مسکن کارگران
معاون سازمان استاندارد کشور:

دولتی ها در واگذاری وظایف به بخش خصوصی مقاومت می کنند
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امروزه یکی از درآمد زاترین شغل ها تاسیس 

دی
حم

از ا
رستوران های فس��ت فودی و یا حتی زدن مهن

دکه کوچکی برای فروش فست فود است. 
 در جامعه کنونی س��یل تحصیلکردگان را 
می بینیم که بدون فکر به ادامه تحصیل در 
رش��ته تحصیلی خود، ش��غل خود ب��رای گذران 
زندگی را در احداث یک مغازه فست فودی انتخاب 
می کنند و ب��اور همگان بر این اس��ت که فروش 
فس��ت فود درآمد خوبی را در پی دارد و حرفه ای 

است که به سرمایه کمی نیاز دارد.
بنابراین هرکس بنابه فراخور وضعیت مالی خود از 
زدن یک دکه فلافل فروشی گرفته تا رستوران های 
زنجیره ای فست فود س��عی می کند وارد دنیای 
فروش فست فود بشود و آنچه که افراد را ترغیب 
به چنین ش��غلی می کند، بدون دردس��ر بودن و 

پردرامد بودن این حرفه است.

در حال حاضر تاسیس فس��ت فود در سراسر دنیا 
 ج��زو اولین رده ش��غل های پردرآمد محس��وب

 می شود و افراد با داشتن کمی سرمایه می توانند 
وارد این شغل ش��وند و به علت درآمدزابودن آن 
پس از مدت کوتاهی دامنه کاری خود را وس��عت 

دهند و روزبه روز درآمد بیشتری کسب کنند.

  وج�ود 200 واحد صنفی پیتزافروش�ی 
در اصفهان

این روزها شاهد رشد قارچ گونه مغازه های فست 
فودی در تمام کوچه پس کوچه های شهر هستیم 
و هرجوانی مطابق با میزان سرمایه خود یک واحد 
ساندویچ فروشی یا پیتزافروشی بناکرده است و در 
بیشترواحدها شاهد فروش همزمان انواع ساندویچ 

و پیتزا و کنتاکی هستیم. 
ریی��س اتحادیه پیتزافروش��ان اصفه��ان در این 

خصوص گفت: در ح��ال حاضر حدود 200 واحد 
صنفی در استان اصفهان مبادرت به فروش پیتزا 
می کنندکه همگی دارای مجوز کسب هستند و به 

طور منظم مورد بازرسی قرار می گیرند.
عبدالله نصری رش��د قارچ گونه مغازه های فست 
فودی در هر کوی و برزن استان اصفهان را ناشی 
از تداخ��ل دو صن��ف پیتزافروش��ی و س��اندویچ 
فروشی دانس��ت و اذعان داش��ت: برداشته شدن 
قانون رعایت فاصله صنفی وس��قف صدور مجوز 
باعث ش��ده تا ما ام��روز بی��ش از ح��د منطقی 
 شاهد گسترش فس��ت فودی ها در سطح استان

 باشیم.
وی ادامه داد:حذف قانون به علت ازدیاد بیکاری در 
کشور توسط دولتمردان صورت گرفت، اما این تنها 
یک روی سکه بود و آن روی سکه باعث وارد آمدن 

ضربه به فعالان واقعی صنف پیتزافروشی شد.
رییس اتحادیه پیتزافروشان اصفهان خاطرنشان 
کرد: اینگونه نیست که هر کسی بتواند به راحتی 
اقدام به تاسیس رستوران فست فود بکند، زیرااین 
شغل مستلزم داشتن تجربه و رعایت موارد زیادی 
است، چنان که در اوایل باب شدن فسست فودها 
عده زیادی مبادرت به تاسیس مغازه های فست 
فودی کردند، اما خیلی زود از این شغل کناره گیری 

کردند.
نصری تصریح کرد: اگر کسی بخواهد در این شغل 
موفق باش��د باید مش��کلات زیادی را در آغاز راه 
تحمل کند؛ چراکه بالارفتن هزینه منابع انرژی و 
نیز نرخ تورم وبه خصوص افزایش اجاره بهای مکان 
در این حرفه وجود دارد و بیش��ترین مش��کل در 
این میان تداخل صنفی پیتزافروشان و ساندویچ 
فروشان است؛زیرا واحدهای کوچک ساندویچی 

نیزمجوز فروش پیتزا را دارند.

 تداخل دو صنف پیتزافروشی و ساندویچ 
فروشی در سراسرکشور

وی یادآور شد: اولین اتحادیه پیتزا درکشور برای 
اولین بار در سال 86 در اصفهان پایه گذاری شد و 
این اتحادیه نظارت مستقیم بر بهداشت واحدهای 
 پیتزافروش��ی و نیز بر قیمت ه��ا داردو به جرات 
می توان گف��ت طعم و کیفیت پیت��زا در اصفهان 

نسبت به دیگر شهرها بی نظیر است.
رییس اتحادیه اغذیه و ساندویچ فروشان اصفهان 
نیز در این زمینه گفت: در حال حاضر حدود یک 
هزار واحد س��اندویچ فروشی در اس��تان فعالیت 
می کنند و روزانه ش��اهد مراجعه افراد به اتحادیه 
برای کسب مجوز س��اندویچ فروش��ی هستیم و 
خیل عظیم جوان��ان تحصیلکرده را می بینیم که 
برای اخذ مجوز مراجعه می کنند. سید مصطفی 
موسوی اظهارداشت: عده زیادی از افراد به گمان 
اینکه این حرفه بسیار راحت و پردرآمد است اقدام 
به اخذ مجوز می کنن��د و پس از مدت کوتاهی به 
علت عدم تحم��ل هزینه ها و نیز نداش��تن صبرو 

حوصله کافی از این شغل کناره گیری می کنند.
وی تاکید کرد: واقعا باید فکری برای رش��د قارچ 
وار س��اندویچ فروشی ها بش��ود؛ چنان که گاهی 
دو ساندویچ فروش��ی در یک محل دیوار به دیوار 
یکدیگر کار می کنند و این طبیعی است که صرفه 

اقتصادی کسب کاهش می یابد.
رییس اتحادیه اغذیه و ساندویچ فروشان اصفهان 
ادامه داد: در حال حاضر هم پیتزافروشی ها اقدام 
به فروش انواع ساندویچ می کنند و هم ساندویچ 
فروش ها اقدام به فروش پیتزا و به نظر می رس��د 
تنها راهکاربرای این امر یکی ش��دن هردو صنف 
باش��د؛ چرا که به نوعی نمی توان این دو حرفه را 

جدا ازیکدیگر دانست.

خبر اول
گروه اقتصاد

مردی که همس��ر و فرزندانش سید هس��تند، آیا می تواند سهم 
س��ادات را به خانواده خود بدهد تا به مصرف مخارج خود که بر 

عهده مرد است مثل خوراک و پوشاک، برسانند؟ 

 حضرت آیت الله خامنه ای: خیر، جایز نیست.

سرانه مصرف شیرباز هم کاهش می یابد؛
 لزوم اختصاص یارانه سلامت

 به شیر و لبنیات به جای درمان
در حالی که دولت در س��ال جاری اعلام می کند که دیگر توان 
پرداخت یارانه ش��یر را ندارد که یارانه سلامت 23هزار و 100 
میلیاردی در س��ال جاری عمدتا به جای پیش گیری به درمان 

اختصاص یافته است.
 در حالی که موضوع قیمتی فرآورده ه��ای لبنی در پیچ و خم 
سازمان حمایت، دامدران و صنایع لبنی  و مردم گیر کرده است 
که مس��وولان بهداش��تی جامعه با بی تفاوتی خاصی موضوع 
افزایش قیمت فرآورده های لبنی را پذیرفته اند و واکنش های  

منفعلانه نسبت به این تغییرات قیمتی نشان می دهند.
بنا بر این گزارش، میزان مصرف ش��یر و فرآورده های لبنی در 
کشور ما بسیار پایین است وموافقت با افزایش قیمت لبنیات به 
معنی پذیرفتن کاهش مجدد سرانه مصرف شیر است به طوری 
که صنایع لبنی نیز که منافع آنها با قیمت این محصولات گره 
خورده است موافق افزایش قیمت لبنیات نیستند و تحقق این 
امر را در راس��تای کاهش مصرف لبنیات در جامعه دانس��ته و 
عنوان می کنند که جامعه کش��ش لازم را برای اعمال افزایش 

قیمت ندارد.

معاون فنی و زیربنایی راه آهن:

راه آهن بر فرآیند تولید ریل ملی 
نظارت می کند

معاون فنی و زیربنایی راه آهن با بیان اینکه از پاییز امسال خط 
تولید ریل ملی در کارخانه ذوب آهن راه اندازی می شود، گفت: 

راه آهن بر فرآیند تولید ریل ملی نظارت خواهد کرد.
 سعید محمدزاده با بیان این که از پاییز امسال خط تولید ریل 
ملی در کارخانه ذوب آهن راه اندازی می ش��ود، اظهار کرد:  در 
رابطه با خرید ریل ملی مذاکراتی انجام شده است که به محض 
تولید حتما ریل مورد نی��از راه آهن از طریق کارخانه ذوب آهن 

تامین می شود.
وی با تاکید بر این که سیستم خرید ریل مجموعه استانداردها و 
روش های بازرسی مشخص دارد، افزود: ریل را از هر کجا مانند 
چین، هند، کش��ورهای اروپایی، روس��یه و... خریداری شود، 

فرآیند استانداردها و بازرسی ها باید طی شود.
مجمدزاده با بیان اینکه این فرآیند ب��رای ریل ایرانی هم اجرا 
می ش��ود، یادآور شد: اش��کال تولید ریل در س��ال 87 توسط 
ذوب آهن ای��ن بود که خ��ط تولید ریل اس��تاندارد نب��ود، اما 
هم اکنون ذوب آهن اصفهان یک خ��ط تولید ریل اروپایی را به 

ایران وارد کرده اند.
وی افزود: با توجه به اینکه خریدار ریل تولید داخل هستیم بر 

روند تولید نظارت خواهیم کرد.

 صادرات شیرخشک؛ راه جلوگیری
 از کاهش قیمت شیرخام

عضو هیات مدیره اتحادیه دامداران گفت: با افزایش تولید و صادرات 
شیرخشک از کاهش قیمت شیرخام جلوگیری خواهد شد.

سعید حسینی با بیان اینکه خرید تضمینی شیر خام از سال گذشته تا 
به حال در کشور در حال اجراست، اظهار کرد: دولت به واسطه سازمان 
مرکزی تعاون روستایی خرید تضمینی ش��یر خام را در چند استان 

اجرا کرده است.
وی اظهار امیدواری کرد: اتحادیه مرکزی دامداران بتواند شیر خشکی 
که از این محل در کل کشور استحصال شده است را براساس روش های 

مورد تفاهم با سازمان تعاون روستایی صادر کند.
عضو هیات مدیره اتحادیه دامداران افزود: اس��تان هایی که امکانات 
تبدیل شیر خام به شیر خشک را به طور کامل و بهینه داشتند یا شیر 
مازاد و تولید بیشتری نسبت به استان مرکزی داشته اند، مشمول این 

طرح شده اند.

احکام
گروه اقتصاد

مصرف بنزین در ماه مبارک رمضان امسال نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته حدود 3 درصد افزایش 
یافت. متوسط مصرف بنزین در ماه مبارک رمضان 
امسال حدود 66 میلیون لیتر در روز است که این 
رقم نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود روزانه 

دو میلیون افزایش نشان می دهد.
متوس��ط مصرف این فرآورده نفتی در ماه مبارک 
رمضان س��ال گذش��ته حدود 64 میلیون لیتر در 
روز بود. تاکنون طبق آمار بیشترین مصرف بنزین 
با 77 میلیون و 500 هزار لیتر مربوط به نخستین 
روز رمضان )28 خردادماه( و کمترین مصرف نیز با 
53 میلیون و 100 هزار لیتر مربوط به روز 23 این 
ماه قمری )19 تیرماه( می ش��ود. البته پیش بینی 
می ش��ود مصرف این ف��رآورده با آغاز س��فرهای 

تابستانی از مرز 80 میلیون لیتر در روز عبور کند.

رییس ات��اق تهران ب��ا بیان اینکه صنعت کش��ور 
همچنان بی رونق اس��ت و رکود را تجربه می کند، 
گفت: خوش��بینانه ترین پیش بینی برای رش��د 
اقتصادی امسال، دس��تیابی به رشد 0,6 درصدی 
است. مسعود خوانساری با تاکید بر اینکه اقتصاد 
ایران نیازمند تحرکی جدید اس��ت، گفت: اگرچه 
طی سال گذشته، رشد اقتصادی در کشور به واسطه 
رشد صنعتی و معدنی رقم مناسبی را تجربه کرد، 
اما اکنون خوش��بینانه ترین برآوردهای در اقتصاد 
ایران حکایت از رشد اقتصادی 0,6 درصدی دارد که 
به نظر می رسد باید برای افزایش آن، دولت از تمام 
توان خود برای حمایت از بخش تولید و پیش��ران 

اقتصاد، دریغ نکند.
 رییس اتاق تهران افزود: سال گذشته رشد اقتصادی 

به 3 درصد رسید.

صادرات گوش��ت قرمز با رعایت ضوابط بهداشتی 
و ب��دون نیاز به اخذ مج��وز قبل��ی از وزارت جهاد 
کشاورزی امکان پذیر شد. براس��اس این گزارش، 
قائم مقام وزیر جهادکش��اورزی در امور بازرگانی 
اظهارداشت: به منظور تسهیل صادرات محصولات 
صنعت پرواربندی، صادرات گوشت قرمز تا اطلاع 
ثانوی نیاز ب��ه اخذ مج��وز قبل��ی از وزارت جهاد 
کشاورزی ندارد. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از 
خبرگزاری مهر، علی اکبر مهرفرد،  به رییس کل 
سازمان توسعه تجارت خاطرنشان کرد: در راستای 
تسهیل و روان سازی صادرات محصولات صنعت 
پرواربندی، صادرات گوش��ت قرمز صرفا با رعایت 
ضوابط قرنطینه ای و بهداش��تی تا اط��لاع ثانوی 
مجاز بوده و نیاز به اخذ مجوز قبلی از وزارت جهاد 

کشاورزی ندارد .

قائم مقام وزی��ر کار گفت: از طریق س��ازمان ها و 
ادارات بای��د تهمیداتی ب��رای دوران بیکاری افراد 
اندیشیده ش��ود. ابوالحس��ن فیروز آبادی با تاکید 
بر اینکه زیرس��اخت های فناوری محور حمایت از 
مشاغل و بیمه بیکاری است، گفت: اداره کل حمایت 
از مشاغل و بیمه بیکاری وزارت کار، یکی از اداره های 
مهم به شمار می رود و تاثیر مستقیمی بر اقتصاد 
کشور دارد. قائم مقام وزیر کار ادامه داد: حساب یا 
صندوقی ویژه بیکاران در تمام دنیا به عنوان امری 
پذیرفته شده است و باید در تمام سازمان ها، اداره ها 
تمهیداتی برای دوران بیکاری افراد اندیشیده شود.

فیروزآبادی گفت: باید با پایه های علمی و تحقیقاتی 
 در زمینه حمایت از مش��اغل و بیمه بیکاری برای 
روبه رو شدن با آینده ای با پیچیدگی های بیشتر 

خود را آماده کنیم.

دبیر انجمن ش��رکت های هواپیمایی ایران معتقد 
است با توجه به شرایط مالی که ایرلاین های ایرانی 
دارند قطع��ا ورود به عرصه هواپیماه��ای اجاره ای 
اجتناب ناپذیر خواهد بود. مقصود اسعدی سامانی 
با اشاره به سابقه شرکت های هواپیمایی ایرانی در 
اجاره هواپیماهای مس��افرتی، اظهار کرد: در حال 
حاضر در سراسر جهان بحث استفاده از هواپیماهایی 
که در مالکیت ایرلاین قرار ندارند یک اصل پذیرفته 
و بس��یار رایج اس��ت و تقریبا تمامی شرکت های 

هواپیمایی بزرگ جهان از آن استفاده می کنند.
وی تاکید کرد: قطع��ا اگر بخواهی��م در ایران نیز 
موجبات این امر را فراهم کنیم باید به تاسیس نهادی 
مانند بانک توسعه حمل و نقل هوایی فکر کنیم تا در 
قالب آن منابع و اعتبارات لازم و همچنین شرایط 
مورد نیاز برای تامین ناوگان استیجاری فراهم شود.

افزایش ۳درصدی مصرف 
بنزین در رمضان امسال

پیش بینی رشد اقتصادی 
0,۶ درصدی برای سال ۹۴

صادرات گوشت قرمز بدون 
نیاز به مجوز وزارت جهاد

 ایجاد حساب ویژه 
حمایت از بیکاران

ناگزیر به ورود به عرصه 
هواپیماهای اجاره ای هستیم

 مفهوم و جایگاه غرور
 در معاملات اقتصادی

 واژه ی غُرر و مشتقات آن در معنای »خدعه« و »فریب« آمده است 
)ر.ک: ابن اثیر، النهایه ف��ی غریب الحدیث و الأث��ر، ج 3، ص 355؛ 
جوهری، اسماعیل بن حماد، الصحاح، ج 2، ص 769(. در معاملات و 
مبادلات مالی نیز از واژه غرر به مفهوم خدعه و به کارگیری نیرنگ در 
معامله به کار گرفته شده است )ر.ک: اصفهانی، محمد حسین، حاشیه 
کتاب المکاسب، ج 3، ص 277؛ امام خمینی )ره(، تحریر الوسیله، ج 3، 
ص 296-295(. در طراحی نظام مالی اسلامی در معاملات اقتصادی، 
ساز و کاری که بر پایه عنصر خدعه و فریب کاری سامان یابد و فضائل 
اخلاقی را قربانی کند، از نظر شرع مقدس اسلام به رسمیت شناخته 

نمی شود و قابل قبول نیست.

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

اخبار کوتاه

یک کارشناس پیش بینی کرد؛
 کاهش قیمت مسکن
 در دوران پساتحریم

» با برداشته شدن تحریم ها انتظار می رود شاهد رونق 
فعالیت های بخش مس��کن، کاهش قیمت نهاده های 

ساختمانی و متعاقبا کاهش قیمت مسکن باشیم«.
احمدرضا س��رحدی اظهار کرد: با برداش��ته ش��دن 
تحریم ه��ا انتظار م��ی رود ک��ه بخش ه��ای مختلف 
اقتص��ادی فعال ش��وند و نقدینگ��ی به بازار س��رازیر 
 شود که این مس��اله منجر به کاهش قیمت نهاده های 

ساختمانی و متعاقبا کاهش قیمت مسکن می شود.
وی افزود: توفیق مذاکرات هس��ته ای باعث می شود تا 
تقاضای سوداگری در بخش مسکن به تقاضای واقعی 
تبدیل می شود، لذا رشد حبابی قیمت ها از بین می رود 

و قیمت ها حالت واقعی به خود می گیرند.
این کارشناس مسکن گفت: برداشته شدن تحریم ها 
همچنین باعث تعدیل ارزش ارز می شود که می تواند 
به کاهش قیمت مسکن کمک کند و به رونق خرید و 

فروش و نیز رونق تولید را در این بخش منجر شود.
وی، فعال ش��دن بخش های اقتص��ادی را در کاهش 
فشارهای بخش مسکن موثر دانس��ت و گفت: بخش 
مسکن با مش��کلی به نام س��وداگری و نگاه اقتصادی 
صرف ب��ر این بخش حاکم اس��ت. عده ای از یک س��و 
برای حفظ ارزش پول خود و از سوی دیگر نبود عرصه 
دیگری برای فعالیت اقتصادی، نقدینگی را به س��مت 
بازار مس��کن آورده اند که منجر به حباب قیمت ها در 
این بخش شده اس��ت. لذا اگر تحریم ها برداشته شود 
فعالیت ها می تواند متناس��ب با عرضه و تقاضا ش��کل 

بگیرد؛ نه صرفا نگاه کالایی و پولی.
این کارشناس مسکن با بیان اینکه شکوفایی اقتصادی 
باعث بالا رفتن درآمد سرانه مردم می شود، گفت: وقتی 
خریدار توانمند ش��ود می تواند مسکن مورد نیاز خود 
را تهیه کند که توافق هس��ته ای می تواند منجر به این 

توانمندی شود. 

کلیات لایحه مدیریت حوادث غیرمترقبه کشور در کمیسیون 
انرژی مجلس شورای اسلامی تصویب شد.

قانون تشکیل سازمان مدیریت بحران کشور که در سال 87 به 
صورت آزمایشی در مجلس شورای اسلامی به تصویب رسیده 
و به دولت ابلاغ شده بود، با گذر از دوران آزمایشی می بایست 
دوباره به صورت لایحه ای از س��وی دولت به مجلس شورای 
اسلامی ارائه شود تا مجلس نسبت به بررسی آن اقدام کرده و 

قانون جامعی در این زمینه تدوین کند.
در ای��ن خصوص، رییس جمهور 20اردیبهش��ت ماه س��ال 

جاری لایحه ای را به مجلس ش��ورای اس��لامی تقدیم کرد. 
لایحه مدیریت حوادث غیرمترقبه کشور پس از اعلام وصول 
توسط هیات رییسه مجلس، برای بررسی به کمیسیون های 
تخصصی رفت و کمیسیون ش��وراها و امور داخلی کشور به 
عنوان کمیسیون اصلی بررسی این لایحه و کمیسیون های 
 کشاورزی، آب و منابع طبیعی، عمران، فرهنگی، اقتصادی،

انرژی، بهداش��ت و درم��ان، صنایع و مع��ادن، امنیت ملی و 
سیاست خارجی و اجتماعی به عنوان کمیسیون های فرعی 

بررسی آن انتخاب شدند.

رییس شورای رقابت با بیان اینکه علاوه بر نرخ دستمزد سایر 
نهاده های تولید هم بر قیمت نهایی خودرو تاثیر می گذارد، گفت: 
در شرایط فعلی درخواست افزایش قیمت خودرو منطقی نیست.  
رضا شیوا با اشاره به اینکه خودروسازان به هیچ عنوان نمی توانند 
اقدام به افزایش قیمت محصولات خود کنند، اظهار داشت: این 
روزها صحبت هایی مبنی بر درخواست افزایش قیمت خودرو 
به بهانه افزایش نرخ دس��تمزد مطرح می شود که این موضوع 

اصلا قانع کننده نیست.
وی با بیان اینکه علاوه بر نرخ دستمزد سایر نهاده های تولید 

هم بر قیمت نهایی خودرو تاثیر می گذارد، افزود: شورای رقابت 
براساس همین فاکتورها دستور العمل قیمت گذاری خودرو را 
تعیین کرده است به نحوی که اگر خودروسازان تمایل به افزایش 
قیمت دارند نخست باید درخواست خود را به شورا ارسال و با 

بررسی آنها نتایج اعلام می شود.
رییس ش��ورای رقابت اضافه کرد: به صورت کلی س��هم نرخ 
دستمزد در سبد نهاده های تولید یک خودرو رقم بالایی نیست.

شیوا اظهار داشت: به نظر می رسد در شرایط فعلی درخواست 
افزایش قیمت خودرو منطقی نیست.

یک مقام مسوول در صنعت پتروشیمی با اشاره به تدوین برنامه 
ویژه به منظور صادرات محصولات پتروشیمی به آمریکا پس از لغو 
تحریم ها، از آغاز مذاکرات با اروپایی ها برای ازسرگیری صادرات 
پتروشیمی خبر داد. احمد مهدوی در تشریح برنامه ویژه افزایش 
صادرات محصولات پتروشیمی و پلیمری ایران به کشورهای عضو 
اتحادیه اروپا پس از لغو تحریم ها، گفت: در شرایط فعلی ظرفیت 
صادرات محصولات پتروشیمی ایران به بیش از 25 میلیون تن در 
سال می رسد که قطعا با راه اندازی طرح های جدید این ظرفیت تا 

پایان سال جاری افزایش می یابد.

دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروش��یمی ایران با 
اعلام اینکه در حال حاضر با وجود افزایش تولید در داخل و وجود 
تحریم های بین المللی اما کوچک ترین مش��کلی در صادرات 
محصولات پتروشیمی و فرآورده های پلیمری ایران وجود ندارد، 
تصریح کرد: با ای��ن وجود صادرات محصولات پتروش��یمی به 
بازارهای جدید به منظور متنوع سازی بازارهای هدف صادراتی 

یکی از سیاست های صنعت پتروشیمی ایران است.
این مقام مسوول اظهار داشت: اروپایی ها خواستار واردات اکثر 

محصولات پتروشیمی و پلیمری از ایران شده اند.

مس��وول پروژه اصلاح نظام بانکی از ارسال 2 لایحه قانون 
بانک مرکزی و قانون بانکداری برای اصلاح نظام بانکی به 
دولت طی10 روز آینده خبر داد و گفت: بناست به سرعت 

لوایح نهایی به مجلس ارائه شود.
حسین عیوضلو در پاس��خ به اینکه آیا لایحه اصلاح نظام 
بانکی که بناس��ت به زودی به هیات وزیران تقدیم ش��ود 
همان لایحه ای اس��ت که در دولت قب��ل و در قالب طرح 
تحول بانکی در حال تدوین بود؟ اظهار داشت: در سال 90 
بانک مرکزی و وزارت اقتصاد وق��ت دو لایحه برای اصلاح 

نظام بانکی تحت عنوان لایحه قانون بانک مرکزی و لایحه 
قانون بانکداری در دست بررسی داشتند که مسکوت ماند.

وی افزود: اما در دولت یازدهم بازنگری بر لوایح مذکور در 
بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی و دارایی آغاز ش��د به 
نحوی که اخیراً هر روز جلساتی به همین منظور در وزارت 

اقتصاد تشکیل می شود.
مس��وول پروژه اصلاح نظام بانکی ادام��ه داد: در اصلاحیه 
جدید نظ��ام بانکی، قان��ون عملیات بانکی ب��دون ربا زیر 

مجموعه قانون بانکداری خواهد بود.

آغاز مذاکرات نفتی ایران- اروپا  لایحه مدیریت حوادث غیرمترقبه کشور از ایستگاه انرژی گذشت

2 طرح ویژه به مجلس و دولت می رودزمزمه درخواست غیرمنطقی گرانی خودرو به گوش می رسد

دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی ایران خبرداد؛ بالاخره پس ازمدت ها؛

مسوول پروژه اصلاح نظام بانکی خبر داد:رییس شورای رقابت:

عدم اجرای  قانون سقف صدورمجوز به علت وجود  بیکاری

گسترش قارچ گونه فست فودی ها در سطح شهر ادامه دارد



 استاندار اصفهان از تشکیل کمیته پیشگیری از 
اعتیاد زنان زیر نظر مدیرکل امور بانوان استانداری 
خبر می دهد. ب��ه گفته او 10 درص��د از مجموع 
معتادان را زنان تشکیل می دهند، نرخ رشد ابتلای 
زنان به اعتیاد دو برابر مردان اس��ت و نرخ اعتیاد 
زنان در استان اصفهان از متوسط کشوری بالاتر و نگران 
کننده است. استاندار اصفهان خبر می دهد که ظرف یک 
سال اخیر 24هزار قاچاقچی، حمل کننده،  توزیع کننده 
و معتاد در اصفهان دستگیر ش��ده اند که 2.5 درصد آن 

زنان بوده اند. 

   9هزار زن معتاد در اصفهان
مطابق آمار اعلام شده 1.9درصد جمعیت اصفهان مبتلا 
به اعتیاد هستند. در  صورتی که جمعیت اصفهان حدود 
پنج میلیون در نظر گرفته شود، تعداد افراد معتاد حدود 
95هزار نفر خواهد ش��د که 10درصد این جمعیت که 
بیانگر تعداد زنان معتاد اصفهانی است 9هزار و500 نفر 
خواهد بود. با این وجود کارشناس مسوول پیشگیری و 

امور اعتیاد اداره کل بهزیستی استان اصفهان، آمار دیگری 
ارائه می دهد:»با فرض جمعیت پنج میلیون نفری استان 
اصفهان طبق برآورد تحقیقی 95هزارنفر در این استان 
معتاد به مواد مخدر هستند که هشت هزار و800نفر آنان 

را زنان معتاد تشکیل می دهند. 
به گفته ناجی، این آمار معتادان شامل کسانی است که 
طبق تعریف »معت��اد«، اگر مواد مص��رف نکنند علایم 
خم��اری در آنها بروز می کن��د و برای رس��یدن به حال 
سرخوشی به طور پیوسته میزان مصرف خود را افزایش 
می دهند و به دلیل وابس��تگی به مواد مجبور به مصرف 
مداوم هستند.  البته آمار یاد ش��ده، عدد خوشبینانه ای 
است؛ چرا که هر چند میزان اعتیاد در اصفهان نسبت به 
متوسط کشوری، رقم کمتری است اما میزان اعتیاد زنان 

در اصفهان نسبت به متوسط کشوری رقم بالاتری است!
حال باید پرسید که برای این جمعیت زنان و دختران بیمار 
چه اقدامات درمانی در سطح استان وجود دارد. نخستین 
نکته ای که برای درمان اعتیاد زنان باید به آن توجه داشت،  
انگ اعتیاد است که زنان و دختران به سادگی به آن تن 

نمی دهند و به همین دلیل آمار مراجع��ه آنها به مراکز 
درمانی به خصوص از نوع مختلط بسیار اندک است. با این 
وجود در پروتوکل ها ی درمانی و برنامه پنجم توسعه مراکز 
ترک بستری و سرپایی  و اقامتی به غیر از کمپ به صورت 
جداگانه برای زنان در نظر گرفته نشده است. گذشته از 
آنکه با توجه به کاهش سن زنان در حوزه اعتیاد، همچنان 

این افراد باید در کمپ های بزرگسالان بستری شوند.

   کمبود امکانات!
ناجی می گوید: »در حال حاضر س��ن ش��یوع اعتیاد در 
خانم ها 13سال است و طبق آمار 73درصد از زنان معتاد، 

بین 18 تا 29ساله هستند.«
با وجود اینکه سال هاست از اعتیاد به عنوان یک بیماری 
نام برده می ش��ود، اما این بیماری وقتی به زنان می رسد 
بیشتر از هرچیز انگ اجتماعی و طردشدن از خانواده و 
جامعه است تا بیماری و این موضوع روند درمان را سخت 
تر می کند که در کنار کمبود امکانات درمانی برای زنان، 
درمان اعتیاد آنها به مراتب سخت تر از مردان خواهد بود.

ناجی با بیان اینکه عوامل��ی از قبیل تغییرات اجتماعی، 
وجود فرد معتاد در خانواده، مشکلات عاطفی، مشغولیت 
و سرگرمی کمتر زنان و پیدایش مواد روانگردان صنعتی 
سبب شده تا شیوع اعتیاد در زنان بیشتر شود، می گوید: 
»اعتیاد در زنان، آس��یب ها و عوارض بیشتری نسبت به 
مردان دارد؛ چراکه جامعه نسبت به اعتیاد زنان حساس تر 
است.« ناجی، کارشناس اداره بهزیستی اصفهان می گوید: 
» با وجود اینکه تعداد زنان معتاد در اس��تان قابل توجه 
است، اما امکان ارائه خدمات درمانی برای آنها ناچیز است. 
حرکت دولت به سمت خصوصی سازی شامل حال درمان 
اعتیاد هم ش��ده. در حال حاضر متقاضی برای تاسیس 
مراکز ترک اعتیاد مردان بیش از نیاز است اما در مورد زنان 
به دلیل حساسیت هایی که وجود دارد درخواستی نیست.

از مجموع 35کمپ ت��رک اعتیاد در اس��تان، 33کمپ 
مخصوص آقایان و 67مرکز درمان سرپایی اعتیاد همگی 

مردانه است.
با جمع بندی آمار زنان بستری در 2کمپ اصفهان و سایر 
مراکز سرپایی و اقامتی شاید به رقمی حدود 500-400 
نفر زن در سال برسید که برای درمان مراجعه کرده اند و 
این در حالی است که تعداد زنان معتاد حدود 9هزار نفر در 
اصفهان است. گذشته از آنکه مطابق آمار کمتر از 20درصد 

از مراجعان درمان شده و عود مجدد ندارند.
زنان معتاد و آنهایی که برای ت��رک مراجعه کرده اند، از 
هزینه روزانه 50هزار تومان برای تهیه مواد خبر می دهند 
و به راستی یک زن یا دختر معتاد چگونه باید این هزینه 

را تامین کند.
آمارها و نظریات کارشناسان می گوید که نخستین گام 
اعتیاد دختران از طریق آرایشگاه ها بوده و این در حالی 
است که در حال حاضر در مهمانی های مختلط و در جمع 
دوستانه، دخترها برای نخستین بار با مواد روانگردان و 
حتی الکل آشنا می ش��وند. گام بعدی حضور در خیابان 
و تهیه مواد است که به گفته معتادان، در حال حاضر در 
شهری هماند اصفهان د رصورتی که تابلو و مصرف کننده 
دائم باشی، ظرف مدت پنج دقیقه و غیر این صورت ظرف 

30دقیقه میتوان به مواد دست یافت.

   در حال پیگیری تا اطلاع ثانوی!
معاون پیشگیری بهزیستی اصفهان از امکانات درمانی 

اصفهان درحوزه اعتیاد زنان می گوید.
 به گفته فرش��اد در حال حاضر دو کمپ زنان با ظرفیت 
DICحدود60 نفر در اصفهان فعال است. تاسیس مرکز

زنان در گیر و دار اخذ پروانه است اما کارهای مقدماتی آن 
انجام شده  و امید است که تا پایان تابستان، مشکل حل 
شود. مرکز توانمند سازی زنان آسیب دیده از اعتیاد که 
به منظور بازگشت موفق آنها به جامعه طراحی شده، در 
حال پیگیری است. تاسیس مرکز سرپایی ویژه  در قانون 
و پروتوکل ها تعریف نش��ده  و تنها  در زمانی که امکان 
ایجاد آسیب وجود داشته باش��د، این مراکز جداسازی 

خواهد شد.
مراکز خاص ترک شیش��ه در برنام��ه پنجم پیش بینی 
نشده که ممکن است در برنامه ششم در نظر گرفته شود. 
و به گفته فرشاد احداث کمپ برای نوجوانان و معتادان 
کم سن و س��ال، در صورتی محقق خواهد شد که تعداد 
این افراد به اندازه ایجاد یک کمپ برسد. در حال حاضر 
کوچک ترین زن مقیم کمپ زنان اصفهان 17ساله است. 

   شلتریا اقامتگاه برای کارتن خواب ها
معاون پیشگیری بهزیس��تی اصفهان خبر خوشی را در 
حوزه اعتیاد زنان رونمایی می کند:»در هفته جاری شلتر 
یا اقامتگاه ویژه زنان  بی خانمان کارتن خواب ناش��ی از 
اعتیاد در اصفهان افتتاح خواهد ش��د.« به گفته فرشاد 
 این شلتر با کمک معاون اجتماعی شهرداری اصفهان به

 بهره برداری می رسد. 
گفتنی است؛ هزینه ها و اجاره بهای مرکز فعلا به مدت 
ش��ش ماه به مبلغ 80 میلیون تومان توس��ط معاونت 
اجتماعی شهرداری اصفهان پرداخت شده، تجهیز، تامین 
نیروی انسانی و مدیریت مرکز بر عهده بهزیستی اصفهان 
خواهد بود. به گفته فرش��اد پس از گذش��ت شش ماه، 
بهزیستی کشور هزینه ها را تقبل می کند که اگر این وعده 
محقق نشود، با شهرداری اصفهان دوباره مذاکره خواهد 
شد.  گفتنی است؛ ظرفیت این شلتر 30 نفر در شب بوده 
و ضمن پناه دادن به زنان معتاد و بی خانمان، آنها را برای 

حضور در کمپ و ترک اعتیاد متقاعد خواهد کرد. 
باید گفت که اگر دولت از نظ��ر طبی پذیرفته که اعتیاد 
یک بیماری است باید برای درمان آن در زنان که بسیار 

آسیب پذیرتر هستند، یک استراتژی داشته باشد.

معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی از تصویب قانون حمایت از جامعه معلولان 
در هیات دولت پس از11 سال خبرداد. 

رییس سازمان بهزیستی در س��فرش به اصفهان  با اش��اره به رفع خلأهای قبلی 
در قانون جدید افزود: بر اس��اس ای��ن قانون معل��ولان از خدمات توانبخش��ی و 
 بیمه ای، حمایت ه��ای اداری، مال��ی و پزش��کی و از حداقل حقوق و معیش��ت 

بهره مند می شوند.
محسنی بند پی با اشاره به ابلاغ برنامه ششم توسعه ادامه داد:  سازمان بهزیستی 
در برنامه ششم توسعه، برنامه های خود را بر روی شش بند، ارتقای رفاه اجتماعی 
و بهزیستی جامعه، الزام قانونی به پیوست س��لامت اجتماعی، پیشگیری از بروز 
آسیب اجتماعی در گروه های آسیب پذیر، ارتقای کمی و کیفی خدمات، گسترش 

مش��ارکت های مردمی و خیران و مستندس��ازی فرآیندها برای الگوسازی برای 
آیندگان تدوین کرده اس��ت. رییس سازمان بهزیستی کش��ور با بیان این مطلب 
که برنامه رش��د و تکامل همه جانبه کودکان در دس��تور کار س��ازمان بهزیستی 
کش��ور قرار دارد، بر اهمیت آموزش و تربیت در گروه س��نی ن��وزادان و کودکان، 
نوجوانان و جوان��ان تاکید کرد وگف��ت: باید برنامه های جامعی تدوین ش��ود تا با 
همکاری خیران و تمامی نهادها و دس��تگاه های اجرایی در رس��یدن به اهدافمان 

 که همان رس��یدن به نظام س��لامت و برخورداری از س��لامت اجتماعی اس��ت
 دست یابیم.محسنی بندپی با بیان اینکه تاکنون اقدامات خوبی در کشور صورت 
گرفته، اما سیاست های دولت یازدهم این است که تحول جدیدی در سازمان های 
تحت پوشش بهزیستی ایجاد شود، افزود: لازم است در برنامه های بهزیستی نسبت 
به رشد و آموزش و سطح سلامت، تغذیه و اشتغال و مسکن کودکان، نگاه همه جانبه 

ای از دوران ابتدایی وجود داشته باشد.

وی در بخشی از سخنانش با اشاره به موضوع نهادینه شدن پیشگیری و  غربال گری 
شنوایی سنجی در کودکان زیر یک سال در کشور، افزود: توسعه مراکز مشاوره ای، 
ژنتیک، غربالگری بینایی و ش��نوایی در راستای ارتقای س��طح آگاهی جامعه از 
اولویت های بهزیس��تی در رویکرد پیشگیرانه فراگیر اس��ت و در این راستا تلاش 
می کنیم تا با نیروی انس��انی ماهر به عنوان سرمایه های س��ازمانی از بروز و شیوع 

بیماری ها و معلولیت ها پیشگیری کنیم.
محس��نی بند پی با بی��ان اینکه تلاش ب��رای بهتر زیس��تن دیگران سرمش��ق و 
س��رلوحه تمام وظای��ف و فعالیت های بهزیس��تی اس��ت گفت: بهزیس��تی یک 
 آرمان تمام و کمال برای همه اقش��ار جامعه و در صدر آن جامعه هدف س��ازمان 

به شمار می رود.

 نقش عابران پیاده 
در کاهش تصادفات

در قوانین و مقررات علاوه بر رانن��دگان وظایفی نیز به عهده عابران 
گذاشته شده است. اگر رانندگان موظف به رعایت مقررات حق تقدم 
در گذرگاه عابران پیاده هستند، عابران پیاده نیز به هنگام تردد باید از 

محل های تعیین شده عبور کنند. 
توجه به این مقررات و رعایت آنها ضمن تامین ایمنی برای عابران به 
سهولت عبور و مرور نیز کمک کرده و آرامش را برای رانندگان و عابران 
به همراه خواهد داشت. محل های مجاز عابران عبارتند از: گذرگاه 
خط کشی شده، پل )روگذر(، زیرگذر، محلی که تابلوی گذر عابر پیاده 

دارد، محلی که مجهز به چراغ عابر پیاده بوده و چراغ آن سبز است.
از بین اس��تفاده کنندگان از راه، عابران به جهت عکس العمل های 
 غیرقابل پیش بینی ش��ان آس��یب پذیرترند؛ بنابرای��ن رانندگان 
می بایست در مناطق مسکونی و شهری همیش��ه با سرعت مجاز 
رانندگی کنند و خطرات را پیش بینی کنند. همیشه به علائم حاشیه 
راه توجه داشته باش��ند. این علائم به منظور هش��دار برای شرایط 
خطرناک اس��ت و به ش��ما کمک می کند که خطرات و حوادث را 

پیش بینی کنید. 

   افراد مسن و کودکان
از بین عابران، افراد مسن، ناتوان و کودکان بیش از دیگران در معرض 
خطرند. سالخوردگان به جهت اعمال حرکتی کند و کودکان به لحاظ 
بازیگوشی و عدم کنترل رفتار و افراد ناتوان به دلیل محدودیت های 
جسمی و روانی که دارند هر یک دارای رفتار و حرکتی خاص هستند. 
بنابراین یک راننده خوب همیشه باید آمادگی برخورد و روبه رو شدن 
با آنان را داشته باشد.  علاوه بر عابران پیاده، دوچرخه و موتورسواران 
نیز به جهت تغییراتی که س��طح جاده بر عملکرد آنان می گذارد و 
رفتارشان را غیرقابل پیش بینی می کند، آسیب پذیرند. همچنین 
ماموران راه و افرادی که وظیفه هدایت حیوانات را به عهده دارند نیز در 
سطح راه ها در معرض خطرند. توجه رانندگان به آنان ایمنی حاکم بر 

عبور و مرور را افزایش خواهد داد. 
ماده 215 آیین نامه راهنمایی و رانندگی اشعار می دارد که پیادگان 
موظفند در محل هایی که پیاده رو وجود دارد از س��طح س��واره رو 

استفاده نکنند. 
در محل هایی که پیاده رو وجود ندارد و یا در صورت وجود به دلایلی 
غیرقابل تردد باشد باید از منتهی الیه سمت چپ سواره رو و عکس 

جهت حرکت وسایل نقلیه عبور نمایند. 
برای گذشتن از عرض راه تنها از گذرگاه های پیاده، پل های هوایی و 

گذرگاه های زیرزمینی مجاز عبور کنند. 
از دویدن، پریدن و ورود ناگهانی به سطح سواره رو خودداری کرده و 

مراقب حرکت وسایل نقلیه باشند. 
از حصار آزاد راه ها نگذرند و در ب��زرگ راه ها و خیابان ها از لابه لای 

درختان و گل بوته های حاشیه و میانه راه عبور نکنند. 
در تقاطع ها با روشن شدن چراغ سبز مقابل خود )چراغ عابر( حرکت 

کنند و هنگامی که چراغ عابر قرمز بود عبور نکنند. 
از موانع و خط کشی خطوط ویژه، س��واره رو خیابان ها و میدان ها 

عبور نکنند. 
در بزرگراه ها و خیابان های اصلی، از خ��ارج از گذرگاه های تعیین 

شده عبور نکنند. 
در سواره روی خیابان برای س��وار شدن به وسیله نقلیه و همچنین 
صحبت کردن یا خرید و فروش با راننده یا سرنشینان وسیله نقلیه 

توقف نکنند. 
اداره آموزش و فرهنگ ترافیك پلیس راهنمایي و رانندگي 
استان اصفهان

آموزش
زیر ساخت های ترک اعتیاد زنان در استان فراهم نیستگروه جامعه

تاسیس نخستین اقامتگاه زنان معتاد کارتن خواب در اصفهان
   کوچك ترین زن مقیم کمپ زنان اصفهان 17ساله است
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قانون جدید حمایت از معلولان در هیات دولت مصوب شد
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اصفهان:

پروفایل ها بی حجاب شده است. دخترها با علم به اینکه 
نامحرم نیز عکس او را می بیند، چهره بدون حجاب و 

آرایش کرده خود را به تماشای دیگران می گذارد. 
با پررنگ شدن فیسبوک، اشتراک گذاشتن عکس های 
تک نفره و دوستانه رونق گرفت. به تدریج که فیسبوک 
همگانی ش��د، عکس ها جنبه خانوادگی و بدحجاب 
گرفت و در نهایت کار به بی حجابی نیز رس��ید. البته 
بهانه افراد ای��ن بود که همگان ق��ادر به دیدن صفحه 

آنها نیستند، اما  اد لیست ها راوی حکایت دیگری بود.
شبکه های اجتماعی و اپلیکیشن های تلفن همراه کار 
را ساده کرد و امروز شاهد سرریز بد حجابی و برهنگی 

از اینستاگرام، واتساب و تلگرام به خیابان ها هستید.
به بیان دیگر شبکه مد در فضای مجازی فعال شده و 
خیابان ها را به صورت مستقیم هدایت می کند. آنجا 
دیگر از گشت ارشاد و قانون حجابی که اجرایی نشده 

نیز خبری نیست.

   پرورش مدلینگ
 حضور مانک��ن گونه زن��ان و دخت��ران، حتی تعجب

 توریست ها را برانگیخته است. هر چند در کشورهای 
غربی حجاب معنی ندارد، اما شیوه معمول پوشش در 
انظار عمومی، جلف نبوده و جلب توجه نم یکند در عین 
حال آرایش برای مهمانی ها و مجالس خاص استفاده 
می شود نه برای جلوه فروش��ی در خیابان و به همین 
دلیل توریست ها با بهت و تعجب به پوشش بعضی از 
زنان و دختران در خیابان نگاه می کنند که طبق گفته 
خودشان، آنها را به یاد فش��ن شو  و مراسم فرش قرمز 

برندهای معروف لباس می اندازد.
مدتی است که از این هم فراتر رفته و با عدم ساماندهی 
وضعیت طراحان لباس و مزون ه��ا، آنها به راحتی در 
اینستاگرام به تبلیغ تولیدات خاص با استفاده مدل های 
 ایرانی کرده اند. مدلینگ هایی با آرایش تند و خاص، 
بی حجاب یا نیمه برهنه برای تبلیغ لباس های عروس 
و شب که با ژس��تی خاص به لنز دوربین زل زده اند و 
به گفته خودشان، درآمد کافی دارند. این شبکه های 
زیر زمینی مد س��از با آگهی و تبلیغات، اقدام به جذب 
دخت��ران کرده و پ��س از آموزش ه��ای لازم، ابتدا در 
فضای مجازی و س��پس در کوچه و خیابان، نه تنها از 

آنها استفاده ابزاری کرده بلکه شیوه پوشش در جامعه 
را نیز تغییر می دهند که نوعی مصرف زدگی و تغییر 
سبک زندگی است.این مانکن های خیابانی به سادگی 
در مراکز تجاری و فروشگاه های پررفت و آمد شهر قابل 

مشاهده هستند.
البته این دخترکان به غی��ر از عکس های آنچنانی در 
فض��ای مج��ازی و رژه در خیابان های ش��هر، وظیفه 
دیگری نیز دارند که شرکت در شوی زنده لباس که در 
 مواردی مختلط نیز هست، البته به صورت بدون مجوز و 

زیر زمینی از آن جمله است.

   تکرار تاریخ
حجاب قانون دین اسلام است و اسلام هیچ قانونی وضع 
نمی کند مگر برای س��لامت فردی و اجتماعی. با این 
وجود تعدادی به اسم مدرنیته و تجددگرایی، حجاب 
را با اما و اگر همراه می کنند. در همین راستا ماهواره، 
اینترنت و در نهایت شبکه های اجتماعی با تهاجمی 
هدفمند، قبح بی حجابی را شکستند. به معنای دیگر 
آنها کار را به جای رس��اندند که جامعه و عرف از دیدن 
زنان بی حجاب، شگفت زده نشود و این گام اول پیاده 

کردن بی حجابی در جامعه است.

آنها از فضای مجازی ش��روع کردن��د. جایی که گویی 
 از هیچ قانونی تبعیت نمی کن��د. فیلترینگ هم انگار

 نمی تواند راه به جایی ببرد؛ چرا که وقتی وسوس��ه ها  
کار خود را کرد و بی حجابی با واژه هایی همانند آزادی، 
توسعه و مدرنیته همراهی شد، هیچ سدی نمی تواند 
جلوی این سیل را بگیرد و این همان اتفاقی بود که در 
دوران رضاخان  افتاد. متاسفانه جوانان الگوهایی دارند 
 که آنها عکس هایی بی حجاب با لباس هایی عجیب تر

 از خود منتشر می کنند. عکس هایی که از مهمانی های 
بازیگران به بیرون درز می کند، حکایت از بی حجابی 
فجیعی است که وقتی آنها را با حجاب و چادر در قاب 
تلویزیون و سینما می بینید، شگفت زده شده و دچار 

تعارض خواهید شد.

   کدام قانون؟
سال 84 تصویب و ابلاغ ش��د، اما هنوز بیست و چند 
ارگان دخیل در طرح گویا وظیفه خود را نمی دانند. اگر 
همان سال تا کنون دستگاه های عضو وظیفه خود را به 
نیروی انتظامی محول نمی کردند و با فرهنگ سازی گام 

به گام پیش رفته بودند، امروز وضعیت بدین نحو نبود.
البته برای برخورد با بد حجابانی که به تذکرها و نهی 

از منکر اجتماعی بی توجهند، قوانین قهری نیز وجود 
دارد. مطابق ماده 638 قانون مجازات اس��لامی عمل 
افرادی که با ظاهر و پوشش نامناسب در ملأ عام عفت 
عمومی را جریحه دار می کنند جرم محسوب شده و 
برای مرتکب آن مجازات حب��س و جزای نقدی مقرر 
شده است. همچنین در صورتی که این مجازات تاثیری 
در این افراد نداشته باش��د مطابق مفاد ماده 19 قانون 
مجازات اسلامی درخواست مجازات تکمیلی خواهد شد 
که به موجب آن تا پنج سال تبعید از محل سکونت یا 
اقامت اجباری در منطقه ای دیگر درخواست می شود، 

این قوانین نیز تا کنون اجرایی نشده است.
به تازگی، معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده 
اعلام کرده اس��ت ک��ه وضعیت عینی جامعه نش��ان 
می دهد که در اجرای قانون گسترش عفاف و حجاب 
موفق نبوده ایم و حتی از اهداف آن روز به روز بیش��تر 
فاصله گرفته ایم. گویا دولت به آسیب شناسی وضعیت و 
عملکرد متولیان حوزه عفاف و حجاب پرداخته وقانون 
راهکار گسترش فرهنگ عفاف و حجاب را در مجلس 
 مصوب کرده که، 24 دستگاه دراین زمینه وظیفه دارند. 
و حالا قرار اس��ت ش��ورای فرهنگ عموم��ی و وزارت 
فرهنگ و ارش��اد اس��لامی باید به این موضوع بیشتر 

بپردازند و مسوولیت های بیشتری به شورای فرهنگ 
عمومی سپرده شود. 

   برخورد با مانکن های خیابانی
از اجراي طرح ویژه برخورد ب��ا مانکن هاي خیاباني و 
توقیف خودروي رانندگان بد پوشش به مناسبت روز 
عفاف و حجاب خب��ر داد. به گفته مع��اون هماهنگ 
 کننده فرماندهي انتظامي استان اصفهان بررسي ها و 
تحلیل هاي پلیس اس��تان نش��ان مي دهد که یکي 
از مشکلاتي که باعث کم رنگ ش��دن موضوع عفاف 
 و حجاب در س��طح جامعه مي ش��ود عدم هماهنگي 
دستگاه ها و ارگان ها با یکدیگر است. سرهنگ عقیلی 
تصریح می کند که هم اکنون بیش از 28 دستگاه کشور 
در موضوع عفاف و حجاب داراي مس��وولیت اجرایي 
هستند که اما در عمل مي بینیم متاسفانه هیچ کدام 
از این دستگاه ها به صورت یکپارچه وارد میدان نمي 
شوند. او فقدان الگوي مناس��ب در تولید لباس، عدم 
دسترسي بانوان به لباس هاي با پوشش اسلامي- ایراني 
و قیمت بالاي چادر به عنوان حج��اب برتر را از جمله 
گلایه هاي به حق شهروندان دانسته و معتقد است که 
باید با ارائه الگوهاي مناسب در جامعه و پایین آوردن 
قیمت لباس هاي مناسب، از بروز زمینه هاي بدحجابي 

جلوگیري کرد.
معاون هماهن��گ کننده فرماندهي انتظامي اس��تان 
اصفهان  از برخورد با مانکن های خیابانی و تذکر لسانی، 
توزیع بسته هاي فرهنگي و تبلیغي به افراد بد پوشش 
و همچنین ارائه هدیه به بانوان با حجاب  در روز عفاف 
و حجاب خبر می دهد. به گفت��ه او یکي از برنامه هاي 
مداوم  پلیس اصفهان که در طول س��ال اجرا مي شود 
اعمال قانون و توقیف خ��ودروي رانندگان بدحجاب 
است و پلیس براساس قانون مي تواند با رانندگاني که 
 پوشش آنها با تصویر مندرج در گواهینامه مغایرت دارد 
برخورد کند.او تاکید می کند که برخورد س��لبي در 
موضوع بدحجابي همواره ج��زو آخرین برنامه پلیس 
اس��ت؛ چرا که معتقدیم  99 درصد از بانوان بدحجاب 
ناخواس��ته و بدون هیچ دلیل خاصي به این سمت رو 
مي آورند که اگر مشاوره مناسبي به آنها داده شود قطعاً 

حجاب اسلامي را انتخاب خواهند کرد. 

سرریز  بدحجابی از شبکه های اجتماعی به خیابان ها

خودروي رانندگان بدپوشش توقیف مي شود

ای
ره 

زوا
ی 

لیل

یادداشت
سیدمهدی سلطانی

 رویکردهای اجتماعی
 در دعا و نیایش های ماه رمضان 

یکی از عوامل روشنایی جوامع اسلامی، دعا و نیایش است که 
همواره باعث طراوت، شادابی، امیدواری و سلامت این جوامع 
و محیط اجتماعی انس��ان بوده و هس��ت و ماه مبارک رمضان 
ظرفیتی بس عظیم برای گسترش مراسم معنوی دعا و نیایش 
 اس��ت که برخ��وردار از رویکرده��ای اجتماع��ی مطلوب ذیل

 است: 
1- دعا برای اولیا، نیکان و بزرگان دین

2- اصرار جمعی در دعا و نیایش 
3- دعا برای پدر و مادر و حق داران 

4- دعا برای برادران دینی 
5- دعا برای نسل های آینده 

6- دعا برای مرزداران 
7- نیایش همگانی 

8- اعتراف جمعی به گناهان و تقصیرها 
9- بلند کردن جمعی دست ها در هنگام خواندن دعاها 

10- توس��ل جمعی به پیامبر و ائمه )علیهم السلام( و صلوات 
جمعی و دائمی برایشان فرستادن 

11- حضور قلب و اخلاص جمعی در دعاها 
12- امید جمعی به اجابت و مایوس نشدن از رحمت الهی 



نیمه نهایی فوتسال مولای عرشیان 
مسابقات فوتسال جشنواره فرهنگی ورزشی مولای عرشیان شب های 
پایانی خود را سپری می کند. این مسابقات طی روزهای 22، 23 و 24 
تیرماه در سالن های 9گانه شاهد برگزاری مسابقات نهایی و تعیین 
قهرمانان این دوره است. نتایج مسابقات شب گذشته بدین شرح است:

مجموعه ورزشی نیکان/ زنده یاد مجیدعلی عسگری 3 - شهدای 
جوی آباد 6  /  زاینده رود صفر -  شهید اسماعیلی 3

مجموعه ورزشی گل نرگس/ یاران 4 - آینده سازان حصه یک
شهید گل آقای 5 - ستاره سپاهان 6

گالری پایتخت صفر -  آبگرم ورتون 3
مجموعه ورزشی شهید غازی / قیصریه 2 - شهید مختاری صفر

شهید کریمی 6 - حیدر 5 
مجموعه ورزشی ارغوان / ارژن 4 - فخرپسند سپاهان یک

زهرائیان 5 - گل محمدی یک
مجموعه ورزشی نصرآباد /  تورجی زاده 5 - صبح صادق 3

بارت ایران 2 - وازیچه یک
مجموعه ورزشی کوجان  /  شهید شهبازی 6 - بانک مسکن صفر

فروشگاه انصاری 4 - آهن الات رفیعی صفر
مارال 2 - شهید ردانی پور یک   /  حمل ونقل یک - کنکورد 6

مجموعه ورزشی میثاق / سید جواد ذاکر 3 - شهرداری کرکوند صفر   
شهید علیرضایی صفر -  محبان المهدی 3

   رقابت های ژیمناستیک  جشنواره مولای عرشیان 
مسابقات ژیمناستیک جشنواره فرهنگی ورزشی مولای عرشیان 
در شب های پایانی این جشنواره، از دیش��ب آغاز شد. مسابقات 
ژیمناستیک آخرین رشته ای خواهد بود که در این شب های پایانی 
به همراه مسابقات فوتسال رونق بخش ورزش شب های ماه مبارک 
رمضان اصفهان خواهد بود.این مسابقات شب گذشته با شرکت 
بیش از 100 ورزشکار از 16 باشگاه آغاز شد و طی سه شب به کار 
خود پایان خواهد داد. مسابقات ژیمناستیک جشنواره فرهنگی 
ورزشی مولای عرشیان در شب اول به صورت جشنواره ای، در شب 
دوم در قالب مسابقات حرفه ای و در شب سوم در بخش نونهالان 

دختر و پسر زیر شش و هفت سال برگزار می شود.

یک نماینده مجلس عنوان کرد:

 سقف قرارداد فوتبالیست ها را 
بالا ببرند، اما قانون را دور نزنند!

عضو هیات رییسه فراکسیون ورزش در مجلس شورای اسلامی 
ضمن تاکید بر اینکه فوتبالیست ها و باشگاه ها نباید قانون را دور 
بزنند، تاکید کرد: همه باید در چارچوب قانون قرارداد ببندند. 

مهدی هاشمی با اشاره به عدم رعایت سقف قراردادها از سوی 
برخی بازیکنان در آستانه شروع لیگ برتر فوتبال، بیان داشت: 
طبیعی اس��ت که قراردادهای فوتبالیس��ت ها بای��د نظام مند 
باش��د و اگر قراردادی خارج از مصوبات و مق��ررات بود یا غیر 
شفاف خوانده شد، باید با مسوولان آن باش��گاه برخورد شود. 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه هم 
مسوولان وزارت ورزش و جوانان و هم باشگاه ها چارچوب باید 
به طورکامل سقف قراردادها را رعایت کنند، گفت:اگر خارج از 
این اقدامی صورت گیرد که بدون پشتوانه قانونی باشد، احتمال 
بروز اشکال به وجود می آید و در نهایت ممکن است منجر به لغو 
آن قرارداد شود. عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
اضافه کرد: با توجه به پیگیری پرونده فساد در فوتبال، قراردادها 
نیز در تحقیق و تفحص ه��ا مورد پیگرد ق��رار خواهد گرفت و 
بی شک با تمامی عواملی که در این موضوع نقش داشته باشند 

برخورد خواهد شد.

همراه با مولای عرشیان
گروه ورزش
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دو تیم اصفهانی اولین دیدارهای تدارکاتی خود را 
در کشور ترکیه برگزار کردند. سپاهان برابر یک تیم 
معمولی و نه چندان قوی به تساوی 3 بر 3 دست یافت 
و تیم فوتبال ذوب آهن نیز که با 7 گل یک شکست 
تلخ و مایوس کننده را مقابل تیم فوتبال فنرباغچه 

تجربه کرد.
ابتدا دیدار تیم های س��پاهان و حریفش را زیر ذره 
بین می بریم؛ دیداری که نتیجه اش برای سپاهان 
خیلی خوب نب��ود، ولی به هر ح��ال بازی بدی هم 
نبود.تیم فوتبال سپاهان که اردوی تدارکاتی خود 
را در شهر بلو ترکیه برپا کرده است از ساعت 18:30 
یکشنبه به وقت ایران به مصاف ال تینوردوی ترکیه 
رفت که در نهایت به نتیجه تساوی 3 بر 3 رسید. این 
تیم که نامی شناخته ش��ده در بین تیم های سطح 
یک و دوی ترکیه نیست، یقه قهرمان ایران را گرفت 
و توانست سه بار به دروازه س��پاهان برسد که این 
موضوع قطعا باید از سوی کادر فنی سپاهان مورد 

سوال قرار بگیرد. 
تیمی که در خط دفاع خود س��ه مهره ارزشمند و 
گران قیمت دارد، بایس��تی فکری ب��رای این مدل 
گل خوردنش بکند. سپاهان در این دیدار با ترکیب 
اولیه ش��هاب گردان، هادی عقیلی، عبدالله کرمی، 

وریا غفوری، احس��ان ح��اج صفی، عل��ی کریمی، 
فوزیل موسایف، رس��ول نویدکیا، مهدی شریفی، 
محمدرض��ا خلعتبری و لوس��یانو پری��را به مصاف 
حریف خود رفت، ضمن اینکه در طول بازی حسین 
پاپی، لئون��اردو پادووان��ی، وحید نجف��ی، حبیب 
گردانی، س��رلک و جهان عالیان به ترتیب به جای 
محمدرضا خلعتبری، هادی عقیلی، لوسیانو پریرا، 
رسول نویدکیا، فوزیل موسایف و علی کریمی وارد 

زمین شدند.
گل ه��ای س��پاهان در ای��ن دی��دار را محمدرضا 
خلعتبری، مهدی ش��ریفی و احسان حاج صفی به 
ثمر رس��اندند که در این بین گل سوم سپاهان که 

توسط حاج صفی به ثمر رسید بسیار زیبا بود.
گفتنی اس��ت؛ هادی عقیلی توس��ط داور مسابقه 
اخراج ش��د، اما با رضایت نیمکت تی��م حریف او با 
یک بازیکن دیگر س��پاهان که لئون��اردو پادووانی 
بود تعویض ش��د تا هر دو تیم با 11 بازیکن به کار 
خود ادامه داده باش��ند. ای��ن دیدار تف��اوت های 

چش��مگیری داش��ت با دیداری که ذوب آهن در 
مقابل تی��م چند ص��د میلی��ون دلاری فنرباغچه 

برگزار کرد و ب��ا نتیجه ای عجیب و 
غریب تن به شکس��ت داد. دیداری 
 ک��ه در پ��ی شکس��ت س��نگین

ذوب آهن با تحلیل ه��ای متفاوتی 
روبرو شد و البته یحیی گل محمدی در 
مصاحبه ای، این شکست را تحلیل 

کرد.
ابتدا صحبت ه��ای گل محمدی را 
مرور می کنیم: فوتبال��ی که تیم ما 
بازی می کن��د فوتبال رو ب��ه جلو و 
بر اس��اس احاطه ب��ر مالکیت توپ 
است و هدف ما از دیدار با تیم فوتبال 
فنرباغچ��ه، انجام چنی��ن کاری در 
تقابل با یک تیم بزرگ اروپایی بود. 

ش��اید اگر در این دیدار ب��ه دنبال نتیج��ه بودیم، 
می توانس��تیم توپ را به حریف بدهی��م و به دفاع 

صرف رو بیاوریم، ولی ب��ه هیچ وجه چنین کاری را 
نکردیم و تمام تلاشمان را به کار گرفتیم که بتوانیم 
مقابل این تیم بزرگ فوتبال خودمان 
را بازی کنیم. س��رمربی ذوب آهن 
اضافه می کند: منهای گل هایی که 
دریافت کردیم، اگ��ر نگاهی کلی به 
جریان بازی بیندازی��م، متوجه این 
نکته می ش��ویم که تقریب��ا تمامی 
گل هایی که دریافت کردیم در ضد 
حملات سریع تیم فوتبال فنرباغچه 
ش��کل گرفت و اگر آنالیز این بازی 
اس��تخراج ش��ود، این نکت��ه را در 
خواهیم یافت که مالکیت ما بر زمین 
و توپ اگر بیشتر از فنرباغچه نبود، 
کمتر از این تیم هم نبود. اکنون تیم 
ما در ی��ک کلاس بالاتر قرار خواهد 
گرفت. این شکس��ت چیزی از ارزش های تیم من 
کم نمی کند و برای من مهم ای��ن بود که بازیکنانم 

در مقابل بزرگان فوتبال جهان ماجراجویی کنند. 
و صحبت های پایانی: نتیجه مایوس کننده است، 
ولی مطمئناً این شکست کمک فراوانی به ما خواهد 
کرد. بازی تیم جوان من مقابل نانی، دیگو، میرلس، 
برونو آلوز، فرناندائو و دیگر ملی پوشان فنرباغچه از 
صربستان، نیجریه، س��نگال، اسلوواکی، کرواسی، 
ترکی��ه و... بازی بود ک��ه کیفیت آنه��ا را ارتقا داد. 
مطمئناً تیم من اگر می توانست دو بازی بزرگ دیگر 
ش��بیه دیدار با فنرباغچه برگزار کند در سطحی به 

مراتب بهتر قرار می گرفت. 
درخصوص شکس��ت ذوب آهن هم باید این نکته 
را متذکر ش��د که ذوب آهن اگرچه ک��ه به دنبال 
برد نبود و قصد داش��ت خ��ودش را در مقابل یک 
تیم بزرگ محک بزند، ولی نباید فراموش می کرد 
که نماینده ایران است و این شکست می تواند یک 
اتفاق تلخ در کارنامه این تیم باشد. به هر حال آنچه 
در این دیدار رق��م خورد یک شکس��ت تلخ مقابل 
یک تیم فوق الع��اده بود. ذوب آهن ش��انس آورد 
فنرباغچه هنوز با ون پرسی قرار نبسته بود، وگرنه 
مشخص نبود سرنوشت س��بزها به کجا می کشید 
 و نتیجه ای��ن دیدار چگون��ه تلخ ت��ر از این چیزی 

می شد که دیدیم.

نگاهی به دو دیدار دوستانه تیم های اصفهانی در ترکیه
شکست تلخ؛ بازی نه چندان خوب

هفدهمی��ن دوره رقابت های لیگ برتر فوتس��ال در 
شرایطی آغاز شد که دو نماینده فوتسال استان شروع 
ناامیدکننده ای داشته و ش��ش امتیاز هفته اول را به 
حریفانشان تعارف کردند. حضور دو تیم گیتی پسند 
و کاشی نیلو در مس��ابقات لیگ برتر فوتسال، مشابه 
دورانی اس��ت که اصفهانی ها با چند نماینده در این 
رقابت ها حضور داشتند و هیجان فوتسال باشگاهی 
دیار نصف جه��ان را فرا می گرف��ت؛ روالی که فصل 
گذشته تغییر پیدا کرد و پس از سال ها، تنها یک تیم 

اصفهانی در این مسابقات شرکت پیدا کرد.

   تیم هایی که در نهایت لیگ برتری شدند
دو تیم گیتی پسند و کاشی نیلو در حالی در مسابقات 
لیگ برتر فوتسال در فصل جاری شرکت یافته و اولین 
دیدارشان برابر حریفان را برگزار کردند که حضور هر 

دو تیم با ابهامات زیادی همراه بود.
پس از اینکه فصل گذش��ته گیتی پس��ند نتوانست 

به عنوان قهرمانی دس��ت پیدا کند، گمانه زنی های 
زیادی در مورد تداوم حضور این تیم یا انحلالش وجود 
داشت، اما در نهایت هیات مدیره باشگاه، رای به تداوم 

فعالیت این تیم داد.
در مورد تیم کاشی نیلو نیز ش��رایط تقریباً مشابهی 
وجود داش��ت و مدیران این باشگاه که با قهرمانی در 
مس��ابقات فصل گذش��ته لیگ برتر، جواز حضور در 
سطح نخست باشگاهی لیگ را به دست آورده بود، در 
فاصله کوتاه باقی مانده تا لیگ، تصمیم نهایی خود را 

در این باره اتخاذ کردند.

   دو نماینده در لیگ 
با توجه به سرمایه گذاری صورت گرفته، گیتی پسند 
طی چند فصلی که در لیگ حضور داش��ته اس��ت، 
همواره یکی از تی��م های مدعی به ش��مار می رفته 
است و در این فصل نیز چنین وضعیتی برای این تیم 
محتمل اس��ت. این تیم که فصل گذشته در رقابتی 

نزدیک با تیم تاسیسات تهران قهرمانی را واگذار کرد، 
در این فصل محمود خوراکچی را به عنوان سرمربی 
 روی نیمکت تیم خود م��ی  بیند، اما چن��د بازیکن 
باس��ابقه این تیم همانند محمد کش��اورز و محمد 

طاهری از این تیم جدا شده اند.
خوراکچ��ی پی��ش از این نی��ز در مقاطع��ی گزینه 
س��رمربیگری این تیم اصفهانی بوده اس��ت، اما تا به 
این فص��ل این موض��وع قطعیت پیدا نک��رده بود تا 
اینکه از بین گزینه هایی که وجود داش��ت، قرعه به 

نام وی افتاد.
در نقط��ه مقابل، تیم کاش��ی نیلو نخس��تین فصل 
حضورش را در این مسابقات تجربه می  کند و از این 
رو پیش از این نیز در یادداش��ت دیگری به این تیم 
هشدار داده بودیم که از سرنوشت تیم های تک فصلی 

درس عبرت بگیرد.
کاشی نیلو هدایتش را به رضا صادقی سپرده که فصل 
گذشته با تیم آینده گستر در لیگ دسته یک شرکت 

داشت، اما در مرحله نیمه نهایی نتوانست جواز صعود 
به لیگ برتر را به دست بیاورد.

به گفته صادقی، تکیه این تی��م در لیگ برتر بر روی 
بازیکنان جوان و بومی اس��ت و در نخس��تین فصل 
حضور به حفظ س��همیه فکر می کن��د و برای فصل 
دوم برنامه قرار گرفتن در جمع تیم های بالانش��ین 

را خواهد داشت.

   شروع بد در ابتدای لیگ و تبعات منفی آن
دو تیم اصفهانی حاضر در مسابقات لیگ برتر فوتسال، 
در هفته نخست این رقابت ها از حریفان خود پذیرایی 
می کردند، اما هر دو تیم نتیجه را به میهمانانش��ان 
واگذار کردند تا شروع ناامید کننده ای داشته باشند.

تیم گیتی پس��ند در دیدار نخس��تش به مصاف تیم 
مقاومت البرز رفت و برابر این تیم با حساب سه به یک 
مغلوب شد، تیم کاشی نیلو به دیدار تیم آتلیه طهران 
قم )ماهان تندیس( رفت و با نتیجه چهار بر دو مقابل 

این تیم شکست خورد.
نتیجه  گیری تیم  ه��ا در هفته ابتدای��ی فصل، نمی 
 تواند ملاکی برای ارزیابی عملکرد یک تیم محسوب 
شود اما نتیجه  گیری ضعیف یک تیم در ابتدای فصل 
می  تواند بر عملکرد کلی آن تیم تاثیرگذار باش��د و 
می توانیم امیدوار باشیم که باخت رقم خورده، موجب 
شود تا کادر فنی و بازیکنان این دو تیم به خود بیایند.

البته به نظر می  رسد تاثیر منفی این شکست بر روی 
تیم گیتی پسند بیش��تر از تیم کاشی نیلو باشد؛ زیرا 
انتظارات زیادی از این تیم وجود دارد و باخت خانگی 
آن هم در دیدار نخس��ت، می  تواند از لحاظ روحی و 

روانی به ضرر این تیم شود.
خوراکچی پس از م��دت ها که در آرزوی رس��یدن 
به نیمک��ت تیم گیتی پس��ند بود، به این خواس��ته 
 دست پیدا کرد و به خوبی می داند که با وجود رابطه 
دوستانه اش با مالک خصوصی باشگاه، کسب نتایج 
ضعیف و دور از انتظار موقعیت��ش را متزلزل خواهد 
کرد. در مورد تیم کاشی نیلو نیز بازیکنان و کادر فنی 
این تیم نباید اجازه بدهند نام یک تیم شکست خورده 

بر این تیم اطلاق شود.

سرانجام پس از کشمکش های فراوان بر سر ماندن یا رفتن رحیم استرلینگ از لیورپول، این بازیکن با مسوولان 
باشگاه منچسترسیتی به توافق های اولیه دست یافت تا راهی این تیم شود. 

بعد از چالش های فراوانی که بر سر رحیم استرلینگ، مهاجم جوان تیم لیورپول در پنجره تابستانی نقل و انتقال 
لیگ جزیره به وجود آمده بود، منابع خبری انگلیس خبر از توافق های دو باشگاه لیورپول و منچستر سیتی دادند 

تا این مهاجم جوان به جمع آبی پوشان شهر منچستر بپیوندد.
اسکای اسپورتس در این زمینه به نقل از منابع خود نوشت: بر اس��اس اخباری که منابع ما دریافت کرده اند، دو 
باشگاه لیورپول و منچس��تر سیتی بر سر انتقال استرلینگ به توافق رس��یده اند تا این مهاجم به منچستر سیتی 

منتقل شود. رقم این انتقال نیز 49 میلیون پوند برآورد شده است.

ملی پوش بسکتبال ایران که برای حضور در دیدارهای تابستانی تیم فیلادلفیا سونی سیکسرز در اردوی این تیم 
به سر می برد، مقابل بوستون سلتیکس خوش درخشید.

دیدارهای تابستانی لیگ بسکتبال حرفه ای NBA بامداد دیروز ادامه یافت که در یکی از بازی های برگزار شده 
تیم فیلادلفیا سونی سیکسرز در زمین بوستون سلتیکس نتیجه را 85 بر 76 واگذار کرد.

 این دیدار در حضور 8 هزار و 311 تماشاگر برگزار شد. در این بازی ارسلان کاظمی در پست فوروارد به عنوان 
یکی از پنج بازیکن اصلی تیم فیلادلفیا به میدان رفت و 30 دقیقه هم بازی کرد که حاصل تلاش او 7 امتیاز، 13 
ریباند و 2 پاس منجر به امتیاز بود که آماری قابل توجه به حساب می آید.کاظمی با 13 ریباندی که در این بازی 

به نام خود ثبت کرد، به عنوان بهترین ریباندر مسابقه معرفی شد.

احتمال دارد لیگ جهانی والیبال برای سال آینده با تغییراتی از جمله افزایش تیم های سطح اول مواجه شود.
 تمام علاقه من��دان ب��ه والیب��ال منتظر هس��تند تا نشس��ت رس��می فدراس��یون جهانی در م��اه آینده

 برگزار شود.
 رسانه های روسی در این خصوص نوشتند که ممکن است لیگ جهانی برای سال آینده با تغییرات عمده ای 
روبه رو شود که از جمله آنها باید به افزایش تعداد تیم های س��طح اول اشاره کرد. احتمال دارد تا سطح اول 
لیگ جهانی سال آینده با حضور 12 تیم برگزار شود و  صحت تمام این پیش بینی ها بعد از برگزاری نشست 
فدراسیون جهانی در ماه آینده مش��خص خواهد شد و این یعنی روسیه در س��طح اول لیگ جهانی 2016 

باقی می ماند.

درخشش ارسلان کاظمی در  NBA استرلینگ با قراردادی ۴۹ میلیون پوندی  در منچستر سیتی تلاش فدراسیون جهانی والیبال برای حفظ روسیه

 بذل و  بخشش امتیازی گیتی پسند 
و کاشی نیلو  در هفته ابتدایی لیگ

نه؛ این طور قبول نیست

خارج از گود

با حضور سردار نقدی؛

مراسم تجلیل از ورزشکاران 
جوانمرد  برگزار شد

سازمان بسیج ورزش��کاران عصر دیروز از ورزشکارانی 
که مقابل رژیم صهیونیس��تی حاضر به رقابت نشدند 

تجلیل کرد.
پانزدهمی��ن همایش تجلیل از ورزش��کاران جوانمرد 
با حضور ورزش��کاران و روسای فدراس��یون ها در لانه 

جاسوسی برگزار شد.
در مراس��م روز گذشته س��ردار نقدی رییس سازمان 
بسیج مستضعفین، س��ردار باران چشمه، عبدالحمید 
احمدی معاون فرهنگی وزیر ورزشی، امیررضا خادم 
معاون پارلمانی وزارت ورزش، پرویز مظلومی سرمربی 
استقلال، حس��نی خو رییس حراست وزارت ورزش و 
روسای فدراسیون های جودو، والیبال، بوکس، تکواندو، 

بدمینتون و بیلیارد حضور داشتند.
در این مراسم احمدی، معاون فرهنگی وزارت ورزش 
در یک س��خنرانی کوتاه به جامعه ورزشکاران تبریک 
گفت و اظهار داشت: این حرکت ورزشکاران در راستای 
حرکت ش��هیدان و جانبازان است که خوشرنگ ترین 

مدال یعنی معنویت را به دست آوردند.
اسامی ورزشکارانی که تقدیر شدند به شرح زیر است:

جواد محجوب از جودو، اصغر محمدی داور کش��تی، 
یوسف کریمیان و میلاد شیری از سامبو، امیر سرخوش  
از اسنوکر، صابر هوشمند، بهمن صارمی، کسرا غفوری  
و حمید موح��دی از والیبال س��احلی، نص��ر آزادانی 
و مس��تعان از تکوان��دو و دهمین رییس فدراس��یون 
کوهنوردی که باعث تعلیق اسرائیل در مجمع جهانی 

شد، تجلیل شدند. 
همچنین در بخ��ش نابینای��ان ورزش��کاران گل بال 
و ش��طرنج در بخ��ش م��ردان و بان��وان و همین طور 
 تعدادی از ورزشکاران جانبازان و معلولان مورد تقدیر 

قرار گرفتند.

سپاهان برابر یک 
تیم معمولی و نه 
چندان قوی به 

تساوی سه بر سه 
دست یافت و تیم 
ذوب آهن نیز که با 
7 گل یک شکست 
تلخ را مقابل تیم 
فوتبال فنرباغچه 

تجربه کرد.

خبر

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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آگهی تجدید مزایده  
شماره 94/2632/ص مورخ 94/4/14

فولادش�هر  جدی�د  ش�هر  عم�ران  ش�رکت  عموم�ی  رواب�ط 

1-موضوع مزایده: فروش خودروهای زاید شرکت عمران شهر جدید فولادشهر
2-مزایده گزار: شرکت عمران شهر جدید فولادشهر 

3-مهلت و محل دریافت و تسلیم اسناد مزایده: از تاریخ 94/4/18 تا پایان وقت اداری مورخ 94/4/24 و از طریق مراجعه به پایگاه اینترنتی WWW.OMRANFOOLADSHAHR.COM یا http://iets.mporg.ir و یا به شرکت عمران شهر 
جدید فولادشهر به نشانی: بلوار ولی عصر، میدان ولی عصر تلفن: 031-52630161-5

 تاریخ بازدید: همه روزه از ساعت00: 8 صبح لغایت 14:00 
4-محل و زمان تسلیم پیشنهاد قیمت و تاریخ گشایش آن: زمان تحویل پیشنهاد قیمت تا پایان وقت اداری مورخ 94/5/3 به دبیرخانه شرکت عمران بوده و زمان گشایش پاکت های پیشنهاد قیمت در تاریخ 94/5/4 می باشد. 

5-نوع سپرده شرکت در مزایده: ضمانت نامه بانکی در وجه شرکت عمران شهر جدید فولادشهر دارای حداقل اعتبار سه ماه و قابل تمدید به مدت سه ماه و یا فیش واریزی به حساب شماره  2173690205004 سیبا بانک ملی به نام تمرکز 
وجوه سپرده شرکت عمران شهر جدید فولادشهر 

 تذکر: متقاضیان می توانند در مزایده بیش از یک خودرو شرکت کنند، در این صورت باید سپرده های جداگانه تهیه گردد. 

مدل شمسی رنگ شماره انتظامی نوع خودروردیف
توضیحات

مبلغ تضمین شرکت در قیمت پایه )ریال(
مزایده )ریال( قابل شماره گذاری قابل واگذاری

75/000/0007/500/000می باشدمی باشد1379نوک مدادی838الف19 ایران 13پژو GLX2000کاربراتی 1

21800GLX 80/000/0008/000/000می باشدمی باشد1381مشکی 461 الف 13 ایران 13پژو

50/000/0005/000/000می باشدمی باشد1381سورمه ایی 468 الف 13 ایران 13پراید صبا کاربراتی 3

45/000/0004/500/000می باشدمی باشد1381سفید 462 الف 13 ایران 13پیکان سواری کاربراتی 4

45/000/0004/500/000می باشدمی باشد1381سفید465 الف 13 ایران 13پیکان سواری کاربراتی 5



خلاقیت و نوآوری کودک غالباً در زمان هایی شکوفا می شود که 
آزادی عمل دارد و می تواند قوه تخیل خویش را برای س��اختن 
چیزی به کار ان��دازد. از آنجا که بازی با خ��اک و گِل طبق الگو، 
مدل و نقش��ه از پیش تعیین شده نیس��ت، کودکان می توانند 
به آفرینش دس��ت بزنند و به علت قابلیت انعط��اف و نرمی گِل 
می توانند به هر صورتی که بخواهند آن را شکل بدهند و خیلی 
س��ریع می توانند خراب کنند، اما به دلیل عدم دسترس��ی به 
خاک و گل در من��ازل، می توان این ام��کان را برای کودکان در 
مراکز آموزش��ی فراهم کرد. از س��وی دیگر کار ب��ا خاک و گل 
موجب تقویت قدرت خلاقی��ت کودکان می ش��ود؛ چون آنها 
 می توانند هرطور که بخواهند با استفاده از قدرت دست هایشان

به گل شکل و فرم دهند و آن را بسازند. در همین راستا کتابخانه 
ولایت وابسته به سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری  اصفهان 

کارگاه باستان شناس��ی ویژه کودکان 7 تا 10 س��ال را برگزار 
می کند. در  این کارگاه باس��تان شناس��ی که در قالب هش��ت 
جلس��ه، در این کتابخانه ب��رای کودکان 7 تا 10 س��ال تدارک 
دیده ش��ده، کودکان می توانند تحت نظ��ارت مربی مربوطه به 
 ساخت سفال بپردازند و در حاشیه این کارگاه نیز با اهمیت کار

باستان شناسی آشنا شوند. حیدری، از مربیان مجرب در حوزه 
کار با کودک مس��وولیت تدریس در این کارگاه را بر عهده دارد.

گفتنی است؛ این کارگاه روزهای دوشنبه هر هفته از ساعت 9:30 
تا 10:30 صبح برگزار می ش��ود. علاقه مندان می توانند جهت 
ثبت نام به  کتابخانه ولایت واقع درخیابان جی، فلکه  خوراسگان، 

 خیابان سلمان، ابتدای  کوچه شهید برکت  مراجعه کنند.

توکلی، مشاور عالی سازمان سنجش 
آم�وزش: نتیجه اولیه آزمون سراس��ری 
 9۴ ت��ا هفت��ه اول مردادماه 9۴ منتش��ر 
می شود. پاس��خنامه داوطلبان گروه های 
آزمایشی ریاضی، تجربی و علوم انسانی با 
رتبه کشوری کمتر از 7۵ هزار و پاسخنامه 
داوطلبان گروه های آزمایشی هنر و زبان 
با رتبه کشوری کمتر از 10 هزار مدتی بعد 
از انتش��ار نتایج اولیه روی سایت سازمان 
س��نجش قرار خواهد گرف��ت. داوطلبان 
مجاز به انتخاب رش��ته می توانند در دهه 
اول مردادم��اه نس��بت به انتحاب رش��ته 

اقدام کنند. 

مهدی کرباس�یان، مع�اون وزیر صنعت: 
درست است که ایران از تحریم ها لطمه خورده، 
ولی مش��کلات جدی هم ب��رای خارجی ها به 
وجود آمده است. آنها ش��انس های زیادی را از 
دست داده اند. ش��ما می دانید که تا چند سال 
قبل، در رابطه مبادلاتی و ص��ادرات و واردات، 
بالاترین حجم مبادلات با ایران را کشور آلمان و 
بعد هم ایتالیا به خود اختصاص می داد، در حالی 
 که آنها هم اکنون به واسطه تحریم ها، کشورهای 
دست چندم در مبادلات تجاری ایران شده اند. 
این کاهش حج��م مبادلات با آنه��ا،  منجر به 
بیکاری می شود و آنها صادرات خود را از دست 

می دهند.

علی محمد مودب، شاعر: امروز هم می توان 
در میان اشعار ش��اعران معاصر سراغ از شعر 
حکمی گرفت، اما می پذیرم که تمامی ش��عر 
امروز ما نیز شعری حکمی و پر مغز نیست. به 
نظر می رسد قالب آثار امروز شاعران ما تحت 
تاثیر برخوردهای تمدنی میان غرب و شرق و 
رسانه های مدرن و نوظهور دچار تغییراتی شده 
و نگاهی به طور عمده اومانیستی و مبتنی بر 
تعریف انس��ان غربی پیدا کرده اس��ت. عموم 
شاعران ما نمی توانند نماینده شعر امروز باشند. 
شعر ما را برخی چهره های شاخص نمایندگی 
می کنند که به شدت با حکمت و اندیشه ازلی 

اسلامی ما پیوند دارند.

ملارودی، مع�اون رییس جمهور در امور 
زنان و خانواده: متاس��فانه وضعیت جامعه 
نش��ان می دهد که در اجرای قانون گسترش 
عفاف و حجاب موفق نبوده ایم و حتی از اهداف 
آن روز به روز بیشتر فاصله گرفته ایم.در همین 
زمینه کمیسیون فرهنگی دولت این موضوع را 
در دستور کار خود قرار داد تا به آسیب شناسی 
وضعیت و عملک��رد متولیان ح��وزه عفاف و 
حجاب بپردازیم. در این چارچوب پیشنهاداتی 
را به رییس جمهور ارائه داده ایم و چون جنس 
موضوع عفاف و حجاب فرهنگی است، شورای 
فرهنگ عموم��ی و وزارت فرهنگ وارش��اد 

اسلامی باید به این موضوع بیشتر بپردازند .

 تاثیر روزه
 در درمان  بیماری ها

 تحقیقات به عمل آمده که طی سه سال انجام شده است نشان 
داده که بس��یاری از بیماری ه��ا با روزه گرفت��ن اصولی درمان 

شده است.
دکتر محمد دریایی، متخصص علوم زیستی و گیاهان دارویی از 
جمله این بیماری ها را شامل اختلالات گوارشی نظیر ورم کیسه 
صفرا، نارس��ایی های کبدی، یبوست و اس��هال، کولیت روده، 
بواسیر، التهاب معده، زخم معده، دیابت، چاقی، ناراحتی های 
 اعصاب مثل بی خوابی و وس��واس، روماتیس��م و بیماری های 
قلبی عروقی عنوان کرد و افزود: همچنین بیماری های پوستی 
مثل اگزما، جوش، لک های پوس��تی و قارچ��ی، بیماری های 
تنفسی مثل برونشیت مزمن، آس��م، سینوزیت و زکام، عفونت 

مجاری ادراری و... قابل درمان با روزه داری است.
وی گفت: این آمار حاکی از آن اس��ت ک��ه موفقیت در درمان 
بیماری های گوارشی 97 درصد، چاقی صد در صد با کاهش وزن 
بین 8 تا 1۵ کیلو، ناراحتی های اعصاب 90 درصد، روماتیس��م 
بالای 90 درص��د، بیماری های قلبی 96 درص��د، بیماری های 
تنفس��ی تنفس��ی نزدیک به 83 درصد و عفونت مجاری بالای 

90 درصد بوده است. 
این عضو هیات جامع طب ایرانی اسلامی یادآور شد: لازم به ذکر 
است که اغلب این بیماران سابقه طولانی مدت از بیماری خود 
داشته اند، در عین حالی که از س��ایر روش های درمانی ناامید 
شده  بودند. وی اظهار کرد: اگر این روش ها بیشتر و بهتر شناخته 
می شدند و از همان ابتدای شروع بیماری به کار می رفتند، قطعا 
نتایج عالی تری اتخاذ می شد و به همین لحاظ لازم است بیمار 

و طبیب را همزمان به این روش ها آشنا کرد.
دریایی در ادامه به ذکر ن��کات عمومی وعده های غذایی در ماه 
رمضان پرداخت و گفت: وعده س��حری کامل و ترجیحا حاوی 
پروتئین، برنج سبوس دار، حبوبات و همچنین غذاهای کم نمک، 
آبکی و مایعات توصیه می ش��ود. وعده افطار سبک، کم حجم، 
پرکالری مثل شیرگرم، خرما و یا آب گرم و پس از آن سوپ، آش 
و یا حلیم باشد و توجه داشته باش��ید که وعده شام حدود یک 

ساعت پس از افطار صرف شود. 

تا ۲ میلیارد سال دیگر؛

قاره ها به زیر آب می روند

دانشمندان پیش بینی می کنند پوس��ته زمین در حال نازک شدن 
است و بدین ترتیب تا چند میلیارد سال دیگر تمام قاره ها به زیر آب 
 خواهند رفت. تازه ترین بررسی های صورت گرفته توسط دانشمندان 
زمین شناس حکایت از آن دارد که پوسته سیاره مادر به تدریج نازک 
می شود و اگر این روند به همین ترتیب ادامه پیدا کند دیگر خبری از 

قاره ها نخواهد بود و سراسر سطح زمین را آب فرا خواهد گرفت. 
همزمان با این مساله، سطح آب اقیانوس ها نیز به واسطه تغییرات جوی 
ناشی از فعالیت های انسانی به تدریج در حال بالاآمدن است. با این حال 
حتی اگر مساله اخیر به واسطه اصلاح الگوی زندگی بشر حل شود و 
دیگر نگرانی درباره افزایش سطح آب اقیانوس ها وجود نداشته باشد، 
اما صاف شدن و در نهایت از بین رفتن پوسته زمین پایانی بر زندگی 
انسان بر روی قاره ها خواهد بود.درحقیقت دانشمندان متوجه شده اند 
که روند نازک شدن پوسته زمین بدون توجه به تغییرات جوی و اثرات 
ناشی از آن از جمله بالاآمدن سطح آب اقیانوس ها به صورت یک روند 
طبیعی در حال پیشرفت است. دانشمندان دانشگاه بریستول بریتانیا 
که این مطالعات را انج��ام داده اند به آینده زمین ب��ه عنوان »دنیای 
 آبی« نگاه م��ی کنند. بر اس��اس ارزیابی این دانش��مندان، ضخامت

قاره های زمین هم اکنون حدود 3۵ کیلومتر )به طور متوسط( است 
با این حال طی چند صد میلیون سال گذشته و در حالی که بر حجم 
پوسته زمین افزوده نشده اس��ت، همزمان از ارتفاع کوهستان ها نیز 
کاسته شده است. در این صورت پیش بینی می شود اگر این روند طی 
دو میلیارد سال آینده همچنان ادامه پیدا کند، پوسته زمین به تدریج 
آنقدر نازک می ش��ود که خیلی زود به زیر آب رفته و سراسر زمین را 

این مایع فرا می گیرد.

چگونه از مواجهه با جاسوس افزار 
اجتناب کنیم؟

جاس��وس افزار نرم افزاری اس��ت که در یک رایانه ساکن می شود 
و ارس��ال اطلاعات را به خالق خود انجام می ده��د. این اطلاعات 
ممکن است شامل عادات وبگردی، جزئیات سیستم، گذرواژه ها و 
اطلاعات ورود به حساب کاربری و ... باشند. بسیاری از برنامه های 
جاسوس افزار بیش از آن که خطرناک باشند، آزار دهنده هستند و 
اقدام به نمایش تبلیغات پاپ آپ و یا جمع آوری آدرس های ایمیل 
برای استفاده در کمپین های هرزنامه )اسپم( می کنند. حتی این 
قبیل برنامه ها نیز زمان و منابع پردازش��ی ارزشمند کاربر را هدر 

می دهند.

  اجتناب از جاسوس افزار
هنگامی که بحث جاس��وس افزار مطرح می شود، بهترین دفاع در 
حمله اس��ت. اتخاذ اقدام های محافظتی از قربانی شدن کاربر در 
دام جاسوس افزارها جلوگیری می کنند. اقدام های مختلفی برای 
پیشگیری از به دام افتادن توسط جاسوس افزارها وجود دارد که در 

ادامه به برخی از آنها اشاره می کنیم:
همواره سیستم عامل خود را به روز نگه دارید. در آپدیت هایی که 
برای سیستم عامل رایانه ها عرضه می شوند، حذف و پیشگیری از 

تهدیدهای جاسوس افزارها نیز مد نظر قرار می گیرد.
یک نرم افزار ضد ویروس در رایانه خود نصب کرده و آن را همواره 
به روز نگه دارید. نرم افزارهای ضد ویروس مختلفی در دس��ترس 

هستند که برخی از آنها حتی رایگان هستند.

  چگونه از مواجهه با جاسوس افزار اجتناب کنیم؟
فایل ها و اش��تراک افزارها را از منابع ناش��ناس دانلود نکنید. برای 
دانلود آن چه نیاز دارید منابع قاب��ل اعتماد و مطرح را مد نظر قرار 
دهید. هنگامی که نرم افزاری را دانل��ود می کنید توافقنامه مجوز 
کاربر نهایی را پیش از نص��ب آن مطالعه کنید. اگ��ر دچار تردید 

هستید، از نصب نرم افزار خودداری کنید.
روی تبلیغات پ��اپ آپ برای نرم افزارهای رای��گان کلیک نکنید. 
در بیش��تر موارد این تبلیغات حتی اگر لوگو و نام شرکتی مطرح 
را مشاهده کنید، جعلی هستند. این روش��ی محبوب برای توزیع 
جاسوس افزارها و بدافزارهاس��ت. سطح امنیتی مرورگر و سیستم 
عامل خود را حداقل روی تنظیمات متوسط )یا بالاتر( قرار دهید 
تا بهترین نتیجه را کس��ب کنید. ممکن اس��ت پیام های هشدار 
بیشتری را در این حالت مشاهده کنید، اما این بهای اندکی است 
که برای تامین امنیت خود می پردازید. از مشاهده وب سایت های 
 مشکوک پرهیز کنید. اگر وارد وب سایتی شده اید که عجیب به نظر 
می رسد، بهتر اس��ت هرچه زودتر از آن خارج ش��وید. اگر هنگام 
مشاهده یک وب سایت هشدار ویروس روی آن نمایش داده شد، 
 Task Manager حتی برای بستن نیز روی آن کلیک نکنید. وارد
ش��ده و از فرمان End Task برای بس��تن پنجره استفاده کنید. 
سپس با اس��تفاده از نرم افزار ضد ویروس خود دستگاه را به طور 
کامل اسکن کنید. اگر درباره منبع یک ایمیل مطمئن نیستید، هیچ 

گاه آن و یا فایل های پیوست موجود در آن را باز نکنید.

 آرزو نکنید که موفق شوید 
 انتظار آن را داشته باشید

همه ما آرزو داریم که فرد موفقی بشویم، اما اکثر ما این انتظار 
را نداریم که به سطوح بالا موفقیت دست یابیم. 

به جای آن، آرزو می کنیم و امید داریم ک��ه روزی یکی از آنها 
باشیم. آرزو کردن و امید داشتن هرگز برای رسیدن به جایی که 

می خواهیم کافی نیست. 
اینک��ه در کاری وارد ش��وید ب��ه این امی��د ک��ه روزی موفق 
 ش��وید، هرگز توانایی این را نخواهید داش��ت که به سطوح بالا 

دست یابید.
یک تفاوت بزرگ بین امید داش��تن برای رسیدن به موفقیت و 
انتظار موفق ش��دن وجود دارد. زمانی که آرزو می کنیم موفق 
بش��ویم، در واقع می گوییم که مطمئن نیستیم که روزی این 
اتفاق رخ می دهد. تا حدودی این رویکرد به سطوح اعتقاد و باور 

ما این موضوع را دیکته می کند.
 زمانی که انتظار داریم به موفقیت دست یابیم، این بدان معنی 
است که عمیقا می دانیم که فارغ از اینکه هر چقدر هر در طول 
زمان مشکلات زیادی بر سر راه ما قرار گیرد، اما در نهایت ما را 

به جایی رهنمون می کند که می خواهیم.
دلایل زیادی وجود دارد که چرا اکث��ر افراد فقط به امید و آرزو 
برای دستیابی به موفقیت یا سطوح بالای کاری اکتفا می کنند. 
یکی از این دلایل اصلی آن، این است که موقعیت فعلی افراد بر 

نحوه و رویکرد فکری آنها تسلط دارد. 
تنها به این دلیل که ش��ما در جایی نیس��تید که می خواستید 
باشید، به این معنی نیست که نمی توانید موفقیت های بزرگ 

از خود انتظار داشته باشید.
تنها به این دلیل که منابع و بودجه لازم را برای اجرای ایده خود 
ندارید به این معنی نیست که نمی توانید از خود انتظار داشته 
باش��ید که کس��ب و کار خود را راه اندازی کنید. باید این طرز 
تفکر را متوقف کنید. اجازه ندهید که بدبختی ها باعث شود از 

خودتان انتظار موفقیت های بزرگ نداشته باشید.
همه می خواهیم که موفق ش��ویم و اشتیاق رسیدن به سطوح 
بالاتر در طول زندگی هر فرد وجود دارد. زندگینامه افراد موفق 

را می خوانید به این امید که نحوه رشد را یاد بگیرید.
 شاید هم شما هم اینک به موفقیت های زیادی دست یافته اید 
و می خواهید به دنبال راهی برای پیشرفت های بیشتر باشید. 

هر دلیلی که برای خود داش��ته باش��ید، از همین امروز شروع 
کنید و انتظار موفقیت های بیش��تر در زندگی داش��ته باشید 
به جای آنکه تنها به امید و آرزو اکتفا کنید که ش��اید روزی به 

موفقیت برسید.
حرکت به سمت جلو، انتظارات ش��ما را افزایش می دهد . آرزو 
نکنید که موفق ش��وید، بلکه از خود انتظار آن را داشته باشید. 
آرزو نکنید که فرد بزرگی شوید، انتظار آن را داشته باشید. آرزو 

نکنید که دنیا را تغییر دهید، انتظارش را داشته باشید.
در نهایت فرق بین متوس��ط بودن یا فرد خارق العاده بودن در 

اجرای انتظارات شما نهفته است.

جالبسلامت
ویژه کودکان 7 تا 10 سال برگزار می شود؛

تقویت خلاقیت کودک با گل بازی در کارگاه باستان شناسی

اعلام نتیجه اولیه آزمون 
سراسری تا اوایل مرداد

اروپا هم از تحریم  ایران 
ضرر کرده است 

عموم شاعران نمی توانند 
نماینده شعر امروز باشند

اجرای قانون گسترش 
عفاف و حجاب موفق نبوده 

عکس روز
ایرنا

آماده سازی مصلای اصفهان جهت برگزاری نماز عید فطر

بیست و چهارمین دوره اصفهان شناسی ویژه 
عموم شهروندان در محل کتابخانه تخصصی 
هنر و  اصفهان شناسی »شیخ بهایی« برگزار 
می ش��ود.  این دوره به مدت  60 ساعت شامل 
20 ساعت بازدید از بناهای تاریخی اصفهان و 
۴0 ساعت آموزش تئوری درخصوص اصفهان 

شناسی  برنامه ریزی شده است.
 آموزش و آشنایی با سرفصل های متنوعی در 
زمینه اصفهان شناسی شامل هنر و  معماری، 
محلات، تاریخ و فرهنگ، باس��تان شناسی، 
رجال و مشاهیر در اصفهان با حضور اساتیدی 
همچون دکت��ر عل��ی اکبر  جعف��ری، دکتر 
 حسین مسجدی، دکتر احمدی و ... از جمله 

برنامه های این دوره است.
 با توج��ه ب��ه ظرفیت مح��دود ش��رکت در 
ای��ن دوره، علاق��ه من��دان ب��رای ثب��ت نام 

در این دوره ت��ا 2۵ تیرماه فرص��ت دارند به 
 صورت حض��وری به مح��ل مرک��ز اصفهان 
شناس��ی و خانه ملل واق��ع در می��دان امام 
عل��ی)ع(، خیاب��ان هارونیه مراجع��ه کنند. 
  ای��ن دوره از اوای��ل مردادماه س��ال جاری تا 
11 شهریورماه در محل کتابخانه شیخ بهایی 
واقع در خیابان  اس��تانداری، روب��روی موزه 
هنرهای تزئینی، جن��ب کلانتری 11 برگزار 
می شود.  علاقه مندان به شرکت در این دوره 
می توانند به منظور کس��ب اطلاعات بیشتر 
با ش��ماره تلفن 32208180  تماس حاصل 
کنند.  گفتنی اس��ت؛ مرکز اصفهان شناسی 
و خانه ملل از سال 138۴ تاکنون به مدیریت 
احمد زمانی در میدان امام علی)ع( پیرامون 
 مباحث و مس��ائل اصفهان شناس��ی در حال 

فعالیت  است.

حافظه انسان طوری اس��ت که پس از چند 
دقیقه قسمتی از مطالب را فراموش می کند 
و بعد از یک شبانه روز فقط رئوس مطالب را 

به خاطر می آورد.
 اما اگر در روش های مطالعه خود تجدید نظر 
کنید، می توانید بر ای��ن ضعف ذاتی حافظه 

غلبه کنید.
مهارت خواندن صحیح و باس��رعت از جمله 
مهارت هایی است که باید در سنین ابتدایی 

در انسان ایجاد شود.
برخی از ک��ودکان علی رغم برخ��ورداری از 
دقت وتمرکز کافی ق��ادر به خواندن صحیح 
و س��ریع نیس��تند و باید این مهارت در آنها 

پرورش داده شود.
در همین راستا فرهنگس��رای استاد همایی 
وابس��ته ب��ه س��ازمان فرهنگ��ی تفریحی 

ش��هرداری اصفهان کارگاه آموزشی »بهتر 
بخوانی��م« را ویژه کودکان مقطع دبس��تان 

برگزار می کند.
در این کارگاه که ویژه ک��ودکان مقطع اول 
و دوم دبس��تان برگزار می ش��ود، با استفاده 
از اش��کال تصویری و جایگزین کردن کلمه 
به جای تصویر قدرت خوان��دن در کودکان 

تقویت می شود.
مس��وولیت اداره ای��ن کارگاه را  معم��ار، از 
مربیان متخصص در ح��وزه کار با کودک بر 

عهده دارد.
گفتنی اس��ت؛ این کارگاه از ابت��دای مرداد 
ماه برپا خواهد شد و علاقه مندان می توانند 
جهت ثبت نام تا پایان تیرماه به فرهنگسرای 
اس��تاد همایی واقع در پل سرهنگ، خیابان 

معراج، کوچه امامزاده مراجعه کنند.

کتابخانه تخصصي هنر و اصفهان شناسي »شیخ بهایي« برگزار می کند؛

آموزش و بازدید از اصفهان در دوره اصفهان شناسی 
فرهنگسرای همایی برگزار می کند؛

تقویت مهارت خواندن صحیح و باسرعت در کودکان  

نکتهدانستنی
ترجمه: 

امیرحسین واعظ

گروه اطلاع رسانی

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31

20 + 38

درس هایی از قرآن/  شبکه  1،  18:10
پایتخت 4 / شبکه  1، 22:00 
پله هشتم/ شبکه  3 ، 11:35
سفره های نور/ شبکه 3 ، 23:45  
رمضان و مسلمانان/ شبکه  4 ، 22:00  

اذان صبح/  04:29  
طلوع آفتاب/ 06:05  
اذان ظهر/ 13:09  
اذان مغرب/ 20:32  
نیمه شب شرعی/ 00:20

قدس /نهنگ عنبر/گینس
ساحل / عصر یخبندان
سپاهان  /گینس
خانواده   / آتیش بازی
فرهنگیان   / آتیش بازی

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رضوان اصغری

1436 رم����ض����ان   27   1394 ت���ی���ر   23 ش���ن���ب���ه   س����ه  12ص����ف����ح����ه      2415 ش����م����اره 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182  ف��اک��س  32219070 ام��ور آگهی ه��ا  32229512 -031  /  021-88546630
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